
صاحب خانه ها دست بالا را گرفتند

خ های تازه در بازار مسکن پایتخت نر
خریدار  درپی رشــد خریدهای سرمایه گذاری 
و بر اســاس گزارش های غیررســمی از وضعیت 
بازار مســکن شــهر تهران قیمت هــای مدنظر 
فروشندگان در خردادماه سه درصد نسبت به ماه 
قبل افزایش پیدا کرد؛ با این حال یک کارشناس 
معتقد اســت که بازار در ماه های آینــده با افت 
تقاضا و به تبع آن کاهش ســرعت رشــد قیمت 

مواجه می شود.
خردادماه امســال بازار مســکن شــهر تهران به 
لحاظ قیمت های پیشــنهادی با تغییر نسبت به 
اردیبهشت ماه مواجه شــد. داده های غیررسمی 
حاکــی از آن اســت کــه متوســط قیمت های 
پیشــنهادی هر متر مربع مسکن در پایتخت طی 
یک ماه اخیر ۳ درصد افزایش یافته اســت. تمایل 
برای خرید نیــز که از بازدید آگهی ها اســتنباط 

می شود با ۵ درصد رشد مواجه شد.
تحرک نسبی بازار مسکن شهر تهران در سومین 
ماه از ســال جاری در شــرایطی رقــم خورد که 
اردیبهشــت ماه هــم نرخ های پیشــنهادی در 
مقایســه با فروردیــن ۵.۲ درصــد و قیمت های 
قطعی ۶.۱ درصد بالا رفته بود. این تغییرات پس 
از آن ایجاد شد که قیمت کالاهای اساسی افزایش 
یافت.مطابق اطلاعات به دســت آمده از سامانه 
کیلید در خردادماه ۱۴۰۱ متوســط قیمت های 
پیشــنهادی مســکن در تهران به ۵۴.۲ میلیون 
تومان در هر متر مربع رســیده، در حالی که این 
رقم در اردیبهشت امســال ۵۲.۶ میلیون تومان 

بود که از افزایش ۳ درصدی حکایت دارد.
در تهران ۱۰.۵ هزار معامله مسکن در اردیبهشت 
منعقد شد که رشــد ۱۶۶ درصدی را در مقایسه 
با سال قبل ثبت کرد. افزایش معاملات، زمینه را 

برای تغییر نســبی قیمت فراهم کرد. اواخر سال 
۱۳۹۹ میانگین قیمت های پیشــنهادی سامانه 
مذکور تا متری ۵۷ میلیون تومــان بالا رفته بود 
که پس از آن به تدریــج روند نزولی به خود گرفت 
و تا حدود ۵۰ میلیون تومــان نیز در اواخر ۱۴۰۰ 
رسید. با این حال آمار، رشد نسبی قیمت ها در دو 

ماهه ابتدای سال جاری را نشان می دهد.
تحولات بازار مسکن شهر تهران طی یک ماه اخیر 
از عواملی همچون تلاش برای حفظ ســرمایه از 
طریق خرید دارایی های ثابت، انتظارات تورمی و 
رشد قیمت نهاده های ســاختمانی نشأت گرفت. 
بر اســاس آمار رســمی بانک مرکــزی از بهمن 
سال گذشــته تا کنون قیمت مســکن در تهران 
۱۰ درصد افزایش یافته و بــه ۳۶ میلیون و ۳۵۰ 
هزار تومان در هر متر مربع رســیده است. تنها از 
فروردین تا اردیبهشــت قیمت مسکن در تهران 

۶.۱ درصد افزایــش پیدا کرد.در کل کشــور نیز 
طبق اطلاعــات مرکز آمار، قیمت هــا با دو تغییر 
در ماه هــای اردیبهشــت و خرداد مواجه شــد. 
تورم ماهیانه مســکن کل کشــور در اردیبهشت 
۲.۵ درصد و در خردادماه ۲.۳ درصد اعلام شــد. 
درخصوص نــرخ مصالح ســاختمانی هــم آمار 
زمستان ۱۴۰۰ گویای رشد سالیانه ۵۵ درصدی 
قیمت ها بود. تورم نهاده های ساختمانی در کنار 
رکود معاملات مسکن به شکل افت ساخت و ساز 
بروز پیدا کرد. در ســال ۱۴۰۰ تعداد پروانه های 
ساختمانی صادر شده شهر تهران نسبت به سال 

قبل از آن ۱۸.۵ درصد کاهش یافت.
علیرضا ذوالفقاری ـ کارشــناس بازار مسکن در 
تشریح وضعیت فعلی این بازار گفت: هم اکنون در 
اقتصاد کشور با شرایط تورمی مواجهیم و مسکن 

هم از این شرایط متاثر شده است. 

معاون وزیـر نفت اعلام کرد

تولید ۲۳۲ میلیارد مترمکعب گاز در سال ۱۴۰۰
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آنلاین

با اشاره به طلب صندوق توسعه ملی مطرح شد

۳۰ بـرابر شدن سهام برخی 
بدهکاران ارزی

 لزوم افزایش تست گیری و کنترل های مرزی

ونا در کشور خطر خیزش دوباره کـر

کارشناس بازار سرمایه پیش بینی کرد

وند صعودی  پیش بینی تداوم ر
بورس تا پایان سال ۱۴۰۱
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رییس جمهور در مراسم گرامیداشت هفته قوه قضاییه:

 جای پای نفـاق 
رئیس سازمان توسعه تجارت تشریح کرددر هر فتنه ای دیده می شود 

 افزایش چند برابری صادرات غیرنفتی
 در یک سال گذشته چگونه رقم خورد؟

آگـهـی 
مناقصه عمومی 

ـــی  ـــات تخصّص ـــور خدم ـــر دارد ام ـــزد در نظ ـــتان ي ـــتی اس اداره کل بهزيس
(مـــددکاری، مراقبـــت و پرســـتاری و مـــوارد مرتبـــط بـــا آن ...) شـــيرخوارگاه 
ـــه مؤسســـات واجـــد شـــرايط  ـــق مناقصـــه  ب ـــاوگان، را از طري ـــه ی نوب و خان
ـــان  ـــد. متقاضي ـــذار نماي ـــتان واگ ـــتی اس ـــارت  اداره کل بهزيس ـــت نظ تح
ــامانه  ــه سـ ــخ ۱۴۰۱/۰۴/۰۹بـ ــد از تاريـ ــی تواننـ ــرايط مـ ــد شـ واجـ
ـــه  ـــه آدرس www.setadiran.ir مراجع ـــت ب ـــدارکات الکترونيکـــی دول ت
ـــت  ـــان جه ـــد. متقاضي ـــرکت نماين ـــه ش ـــون در مناقص ـــط و قان ـــق ضواب و طب
ـــماره  ـــا ش ـــد ب ـــی توانن ـــی م ـــای احتمال ـــش ه ـــه پرس ـــخ ب ـــت پاس درياف

ـــد. ـــل فرماين ـــاس حاص ـــی ۲۷۰ تم ـــن ۳۸۲۵۰۴۵۱ داخل تلف
تاريخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۴/۰۶

 تاريخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۴/۰۷

اداره کل بهزيستی استان يزد

اداره كل
شناسه: ۱۳۴۲۳۴۹بهزيستى استان يزد

 نوبت دوم

آگهی مناقصه عمومی يک مرحله ای 
موضوع: آگهی مناقصه بکارگيری نيروهای مشاور مهندسی ( طراحی و نظارت ) عمومی / يک مرحله ای 

سپرده شركت در مناقصه برآورد ( ريال )موضوع مناقصهشماره مناقصه

۳۶,۳۱۸,۷۷۷,۵۴۰۲,۰۹۰,۰۰۰,۰۰۰پروژه اجرايی بکارگيری نيروهای مشاور مهندسی ۱۴۰۱/۲۳
برگزاری مناقصه 

ضمنا آگهی مناقصه در سايت اينترنتی الکترونيکی دولت ( ستاد ايران ) (www.setadiran.ir) قابل رويت می باشد.
تاريخ فروش اسناد: ۱۴۰۱/۰۴/۰۷ لغايت ۱۴۰۱/۰۴/۱۴ 

تاريخ تحويل پاكات مناقصه: تا پايان وقت اداري روز شنبه  مورخ ۱۴۰۱/۰۵/۰۱ 
محل تحويل پاكات مناقصه: اهواز امانيه خيابان شهيد منصفي شركت توزيع نيروي برق خوزستان طبقه اول دفتر حراست و امور محرمانه 

تاريخ گشايش پاكات مناقصه: روز دوشنبه ۰۵/۰۳ /۱۴۰۱ ساعت ۱۰
مبلغ خريد اسناد مناقصه: ۱,۰۰۰,۰۰۰ ريال واريز به حساب سپهر شماره ۰۱۰۴۹۷۸۲۰۰۰۰۷ نزد بانك صادرات اهواز شعبه دز 

پيشــنهاد دهنــده مكلــف اســت معــادل مبلــغ ســپرده ، تضميــن هــاي معتبــر تســليم يــا مبلــغ مذكــور را بــه حســاب بانكــي شــركت واريــز و يــا چــك بانكــي تضمينــي در 
وجــه شــركت تهيــه و حســب مــورد ضمانــت نامــه يــا رســيد واريــز وجــه يــا چــك بانكــي را ضميمــه پيشــنهاد بــه شــركت تســليم نمايــد.
به پيشنهاد هاي فاقد سپرده ، سپرده هاي مخدوش، سپرده هاي كمتر از ميزان مقرر يا چك شخصي و نظاير آن ترتيب اثر داده نخواهد شد.

به پيشنهاد های فاقد امضاء، مخدوش و پيشنهاداتي كه بعد از انقضاء مدت مقرر واصل شود مطلقاًترتيب اثر داده نخواهد شد.
ساير اطلاعات و جزئيات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج است.

روابط عمومی شرکت توزيع نيروی برق خوزستان

 نوبت اول

تاريخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۴/۰۷
 تاريخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۴/۰۸
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در دومین نشست مشترک قوای مقننه و قضائیه

قالیباف: مبارزه با فساد باید مردمی سازی شود

رییس جمهور در مراسم گرامیداشت هفته قوه قضاییه:

جای پای نفاق در هر فتنه ای دیده می شود 

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه 2
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rسه شنبه      7 تیر 1401    شماره 1082

افزایش نجومی قیمت مسکن و اجاره بهاء 
مکمل فشار حداکثری تحریم ها

سیدابراهیم دهنادی بنابر اصل ســی و یکم فصل سوم قانون اساسی 
جمهوری اســلامی ایران با موضــوع حقوق ملت آمده است:داشــتن 
مســکن متناســب با نیاز، حق هر فرد و خانواده ایرانی اســت، دولت 
موظف اســت با رعایت اولویت بــرای آنها کــه نیازمندترند بخصوص 

روستانشینان و کارگران زمینه اجرای این اصل را فراهم کند.
مسئله تامین مسکن برای آحاد افراد ملت به قدری حساس و مهم است 
که در اصل سی و یکم قانون اساسی به صراحت درباره آن صحبت شده 
است. بعد از خروج یک جانبه ایالات متحده آمریکا از برجام، دولت این 
کشــور وارد آوردن فشــار حداکثری بر ایران را آغاز نمود. محور اصلی 
این فشــارها بر انجام نظارت شــدید بر فروش نفت خام ایران متمرکز 
گردید. تشدید تحریم های اقتصادی آمریکا برعلیه جمهوری اسلامی 
ایران ســبب شــد تا درآمدهای ارزی دولت کاهش قابل ملاحظه ای را 
تجربه کند.یکی از حوزه هایی که بر اثــر اعمال تحریم ها دچار تغییرات 
قیمتی چشمگیری شد بخش مســکن بود. عدم تناسب افزایش قیمت 
مسکن و اجاره واحدهای مســکونی با درآمد اقشار مختلف مردم نشان 
می دهد فشــار حداکثری ابرقدرت ها تنها به فشارهای خارجی محدود 
نبوده و آنان بر روی فشــار حداکثری از داخل ایران نیز حساب ویژه ای 

باز نموده اند.
در اواخر دوره حکومت پهلوی فشار کمبود مسکن در جامعه به مشکلی 
جدی برای خانواده ها تبدیل شده بود. با پیروزی انقلاب اسلامی ایران 
انتشــار خبر اجرای محدودیت در مالکیت واحدهای مسکونی توسط 
اشخاص حقیقی و حقوقی و نیز اعطای وام های کم بهره از سوی دولت 
موجب شد تا مشــکل تعداد کثیری از متقاضیان مســکن در آن برهه 
زمانی حل شود. اقدامات انقلابی و جســورانه دولت های انقلابی سبب 
شد گشــایش های مهمی در این خصوص به انجام برسد. اکنون بعد از 
گذشت چهل سال و اندی از آن روزها، بار دیگر کمبود مسکن و افزایش 

اجاره ها در صدر نگرانی های آحاد ملت قرار گرفته است.
در سال های اخیر دولت های منتخب ســعی نموده اند تا با ساخت انبوه 
مسکن در قالب طرح های مسکن مهر، طرح مسکن ملی، افزایش سقف 

اعطای وام و... در خصوص حل معضل مسکن گام بردارند.
علیرغم اجرای تمامی این طرح ها مشــکل مســکن نه تنها همچنان 
باقی مانده اســت بلکه روز به روز حادتر نیز می شود. در این میان بعد از 
افزایش ناگهانی قیمت مســکن و زمین، اکنون نوبت افزایش قیمت در 

بخش اجاره ها رسیده است.
به نظر می رســد علیرغم عــزم بخش های اجرایی جهت حل مشــکل 
مسکن، این معضل هر روز حادتر از گذشــته می شود. شاید دلیل عدم 
توفیق مسئولان در حل معضل مسکن نبود نگاه جامع و عدم استفاده از 

نظرات افراد نخبه و باتجربه در این خصوص باشد.
در نوشــتار حاضر می خواهیم در این خصوص صحبــت کنیم که چرا 
علیرغم تلاش های قابل توجه دســتگاه های مسئول، هنوز توفیق قابل 
ملاحظه ای در حل مشکل مســکن رخ نداده است. شــاید ساده ترین 
جواب این باشــد که دولت قاطعانه با محتکران و گران فروشان در این 

حوزه برخورد ننموده است.
موضوع ظریفی که در سال های گذشته به آن پرداخته نشده این است 
که هر بار جمهوری اســلامی ایران مورد تحریم های شدید دولت های 
غربی قرار گرفته اســت قیمت ارز، خانه، مســکن، زمین، خودرو و... با 
افزایش های نجومی مواجه شــدند به طوری که ظــرف یک تا دو دهه 
قیمت مســکن در برخی از مناطق تهران از متری یک میلیون تومان به 
متری یکصد و پنجاه میلیون تومان رســید حال سوال این است اگر به 
فرض یک نفر صاحب یک آپارتمان صد متری در این مناطق بوده باشد، 
سرمایه گذاری صد میلیون تومانی وی در ظرف دو دهه به ۱۵ میلیارد 
تومان رسیده است یعنی افزایشــی به میزان ۱۵۰ برابر را تجربه نموده 
است. یا چنانچه کسی بالای ۱۰ دســتگاه آپارتمان یا قطعه زمین را در 
این ســال ها خریداری و نگهداری نموده باشــد اکنون چه میزان سود 
برده است؟ لذا مشاهده می شود از مالیاتی که از درآمد سایر مشاغل  در 
سال های گذشته گرفته شده است در بخش مسکن خبری نبوده است. 
همین امر موجب شده اســت که برخی به احتکار واحدهای مسکونی 
خصوصا نوساز رو آورده و با ســرمایه گذاری وسیع در این بخش نه تنها 
مانع از سقوط ارزش دارایی های خود شوند بلکه به سودهای نجومی در 

این حوزه دست یابند.
افزایش نجومی قیمت مسکن، برخی از بدهکاران بانکی را به طلبکاران 
بانکی تبدیل نموده و آنان را از ورشکســتی مالی به نقدینگی سرشــار 
رسانیده است. همین افزایش بی رویه قیمت مسکن سبب شد تا برخی 
از افرادی که در زمان مناســب واحدهای مســکونی را بــا قیمت پائین 
خریداری نموده بودند به فروش این واحدها با قیمت بالا اقدام نمایند و 
به نقدینگی افسانه ای دست یابند که دسترسی به این منابع مالی سرشار 
و بی دردسر و عاری از پرداخت مالیات آنان را تشــویق نماید تا به خرید 
خانه و مسکن در خارج از کشور اعم از کشورهای همسایه تا کشورهای 
اروپایی و ... اقدام نمایند. واضح است که با این اقدام عملا مقادیر زیادی 
از منابع ارزی کشــور در شــرایط تحریم از کشور خارج شــود.از این رو 
راه حل تنها ساخت ســالی یک میلیون مسکن جهت حل بحران مسکن 
راه گشــا نخواهد بود زیرا اجرای این طرح مستلزم صرف زمان طولانی و 
تامین مالی وسیع است. لذا منطقی ترین راه حل این است که بایستی به 
قانون گذاری روی آورد و در کنار ساخت یک میلیون واحد مسکونی در 
سال با تصویب قوانین لازم، مانع از احتکار مسکن به دست افراد متمول 
شــد. در ذیل به برخی از این راه کارها به صورت اجمــال پرداخته می 
شــود:اعلام محدودیت در تملک واحدهای مسکونی: چنانچه در اخبار 
اعلام شده است برخی از افراد، موسسات و بانک ها تعداد نجومی از خانه 
و آپارتمــان را در مالکیت خود دارند که در اخبار منتشــره در خصوص 
مالکیت ۲۵۰۰ دستگاه و ۷۰۰ دســتگاه به نام یک نفر در مناطق بالای، 
شهر تهران اطلاع رسانی شــده بود. لذا جا دارد تا در این خصوص قوانین 
تدوین و به تصویب برسد تا هر فرد حقیقی در سراسر کشور نتواند بیش 
از ۵ واحد مسکونی با محدودیت های متراژی را در مالکیت داشته باشد. 

۲. حذف تراکــم از زمین:در حــال حاضر در مناطق مختلف شــهری 
زمین ها دارای تراکم ۱۰۰ به بالا هستند. به عنوان مثال زمینی با تراکم 
۱۲۰ یعنی در هر متر از این زمین می تــوان ۱۲۰ متر بنا احداث نمود. 
حال اگر تراکم زمین صفر شود و ملاک تراکم میزان بنای احداث شده 
در آن باشد در این صورت اگر در زمینی به مساحت ۱۰۰۰ متر ۵۰ متر 
بنا شود عملا ســازنده برای ســاخت این زمین تنها به میزان ۵۰ متر از 
پرداخت عوارض شــهرداری معاف بوده و باید برای ســاخت به فرض 
۱۰۰۰ متر بنا عوارضی برابر ۹۵۰ متر کــه می تواند به میزان ۵۰ درصد 
از ارزش ملک  را شامل شــود پرداخت نماید. تصویب این قانون موجب 
خواهد شــد تا از تجمع ثروث بدون زحمت و تورمی در دســت عده ای 

زمین دار ممانعت به عمل آید.
۳. عدم صــدور مجوز ساخت وســاز جهــت تغییر کاربــری باغات و 
زمین های بایر بالای ۲۰۰۰ متر در شهرهای بزرگ:در تهران و شهرهای 
بزرگ دیگر تعداد باغ هایی با مســاحت بالای ۲ هزار متر کم نیســتند. 
متاسفانه به این نکته تاکنون توجه نشده اســت که تبدیل این باغ ها به 
برج های مرتفع چه صدمات جبران ناپذیری بر روی سلامت مردم شهر 

تهران و دیگر شهرهای بزرگ برجای خواهد گذاشت.
باغ هایی که به مرور زمان و در سایه رشد زیرساخت های شهری، امروزه 
در بافت شــهر تهران قرار گرفته اند باید همیشــه به عنوان باغ در نظر 
گرفته شده و مانع از تغییر کاربری آن ها شود و در صورت رضایت مالک 
به عنوان پارک و تفرجگاه عمومی از طریق شهرداری ها با قیمت زمین 

زراعی تملک شوند. 
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 یادداشت

خریدار   رییس مجلس شــورای اسلامی 
گفت: باید مبارزه با فساد مردمی سازی شود 
تا با اتکا به نقــش و اطلاعات مردمی بتوانیم 
ریشه های فساد را کشف کرده و بخشکانیم.

محمدباقــر قالیبــاف در دومین نشســت 
مشترک نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
و مســئولان عالی قضایی کــه در محل قوه 
قضائیــه برگزار شــد با گرامیداشــت یاد و 
خاطره شهید بهشــتی و یاران شهیدش و 
همچنین تبریک هفته قــوه قضائیه گفت: 
شهید بهشتی هر چه می گفت به آن اعتقاد 
و در عمل به آن التزام داشــت، در قبل و بعد 
از انقلاب ایــن ویژگی همراه شــهید بود و 
به دلیل پایبنــدی به این ویژگــی و کینه 
دشــمنان به این مدیــر مدبر او را شــهید 

کردند.
وی ادامــه داد: امروز قوه قضائیه در مســیر 
کارآمد شدن نسبت به گذشــته خود قرار 
دارد و شاهد روند مثبت در سطوح مختلف 
این قوه هســتیم. یکی از علت های این امر 
تدبیر رهبر معظــم انقلاب بــرای انتخاب 
رئیس قوه از درون قوه قضائیه است که این 

موضوع خود آغاز تحول بود.
رئیــس مجلس بــا بیــان این کــه حضور 
حجت الاسلام و المســلمین اژه ای در رأس 
قوه قضائیــه که عمــر خــود را در این قوه 
گذاشته اســت، تأثیرگذار بوده است اظهار 

کرد: ایشــان جزو معدود شــخصیت هایی 
اســت که از نظــر تخصصی، یــک قاضی 
برجسته و ممتاز است و به تعبیر ادبیات قوه 
قضائیه او پرونده خوان و انشــاء کننده حکم 
بوده اســت و پرونده های مهمی را در کشور 
مدیریت کرده و به نتیجه رســانده اســت و 
در کنار این موارد، روحیــه حرّیت، آزادی و 
حق مداری ایشــان ویژگی های خاصی به 

قوه قضائیه داده است.
رئیس دستگاه قانونگذاری کشــور با بیان 
اینکه براســاس وظایف خود بایــد به قوه 
قضائیه کمک کنیم تــا این قوه رکن رکینی 
از استحکام نظام مقدس جمهوری اسلامی 
باشــد افزود: با همه وجود عــرض می کنم 
هر چقدر قــوه قضائیه به عدالــت نزدیک، 
مســتحکم تر و بــه روزتر عمل کنــد، کار 
در ســایر بخش ها و قوا راحت تر و مردم در 

آسایش و آرامش بهتر زندگی می کنند.
وی با بیان اینکه در شرایطی قرار گرفته ایم 
که هماهنگــی بین قوا از جهــت رویکرد و 
بــاور وجود دار و لــذا محکوم بــه موفقیت 
هســتیم افزود: همه باید در مجلس، دولت 
و قوه قضائیــه بدانیم که در دوران بســیار 
مهم و سرنوشت ســاز برای تحول در کشور 
قرار داریم و دوســت و دشمن توجه شان به 
ایران اســت، بنابراین باید این تفکر در همه 
به وجــود بیاید که در کنار هــم بتوانیم گام 

های مهمی بــرای حل مشــکلات مردم و 
توسعه کشور برداریم.  

 قالیباف با اشاره به این که اکنون در آستانه 
تدوین برنامه هفتم توســعه هستیم  اضافه 
کرد: در کشــور ظرفیت های قابل توجهی 
وجود دارد اما یا ناشــناخته مانده است، یا با 
حکمرانی نادرست، نتوانسته ایم از ظرفیت 
مادی و انسانی کشــور به درستی استفاده 

کنیم.
رئیس قوه مقننه با اشــاره به مشکلاتی که 
توسط برخی مســئولان قوه قضائیه مطرح 
شد که لازم است در قوانین مختلف از جمله 
قانون بودجه برای آن ها تدابیری اندیشیده 
شود، گفت: به نظر می رسد باید پایه بودجه 
قوه قضائیــه در قانون اصلاح شــود و ما ان 
شــاء الله این نکته را در برنامه هفتم لحاظ 

می کنیم و این مســئله را شــخصاً پیگیری 
می کنم.

قالیباف با بیان اینکــه در قوه قضائیه باید به 
قضات توجه شــود، بیان کرد: در دســتگاه 
قضایی، اســاس کار با قضات اســت و همه 
باید بــه آن توجه کنیم، اگر چــه امکانات و 
ســاختمان ها مهم اســت ولی اگر قضات 
را اولویت قــرار دهیم و آنهــا را به آرامش و 
منزلت برســانیم، ســایر مشــکلات نیز به 

تدریج و با کمک ارکان قوه حل می شود.
رئیس قــوه مقننه با تأکید بــر اینکه برخی 
نکاتی در این نشســت مطرح شــد که حل 
و فصل آن هــا باید در قالــب لایحه یا طرح 
تدوین شــود، گفت: اگــر موارد بــار مالی 
نداشته باشد بهتر اســت در قالب طرح بیان 
شــود تا زمان را از دســت ندهیم اما اگر بار 
مالی دارد باید مسیر لایحه توسط خود قوه 

طی شود.
قالیباف بــا بیان ایــن که چالــش کنونی 
کشور حکمرانی اســت تصریح کرد: شیوه 
حکمرانی و مدیریتی و نظام اداری و اجرایی، 
چالش های جدی برای کشور ایجاد کرده اند 
که باید برای رفع آنها چاره اندیشی کرد؛ لذا 
باید به ســمت یک حکمرانی متعالی برویم 
به نحوی که بتوانیم از ظرفیت های کشــور 

استفاده کنیم.
وی با بیان اینکه برخی اقدامات سبب شده 

که شــجاعت از مدیران مان گرفته  شــود 
و به همین دلیل در بیــن مدیران ترس از 
تصمیم گرفتــن و هزینه کردن وجود دارد 
گفــت: البته لازم اســت که ما بــه دنبال 
مدیران قوی و امین و پاک دســت باشیم. 
چرا که اگــر مدیری قوی نباشــد، قدرت 
تصمیم گیری ندارد؛ بنده به عنوان کسی 
که بیش از ۴۰ سال مســیر کار اجرایی را 
طی کرده ام، می گویم کــه کمتر مدیری 
حاضر است تمام دردسرهای تصمیماتش 
را بپذیرد، چرا که بعد از آن کسی به دادش 
نمی رسد و این واقعیتی است که باید به آن 
توجه کنیم، در عین اینکه ســلامت و پاک 
دستی مدیران بســیار حائز اهمیت است 
و حتما باید با فســاد و تخلف از قانون هم 

قاطعانه برخورد کرد.
قالیبــاف بــا یــادآوری چهــار ویژگــی 
هوشمندســازی، شفاف ســازی، مردمی 
سازی و کارآمد ســازی که لازمه حکمرانی 
صحیح اســت، به تجربه راه اندازی سامانه 
۱۱۰ در دورانی کــه وی فرمانــده نیروی 
انتظامی بود اشــاره کرد و گفــت: ما تجربه 
۱۱۰ را در پلیــس دیدیم و مــی دانیم که 
اســتفاده از ظرفیت مردم در ایجاد امنیت 
چقدر موثر و کارامد است و اکنون می گویم 
که همین مردمی ســازی، یکی از راه های 

مبارزه با فساد است.

خریدار   رییس جمهور با بیــان اینکه در 
هر شــیطنت و فتنه ای در کشور جای پای 
نفاق دیده می شــود،گفت: جریان انقلاب 
باید آگاه باشــدتا جریان نفاق نتواند اهداف 
پلید خود را دنبال کند.حجت الاسلام سید 
ابراهیم رئیســی رییس جمهور در همایش 
قوه قضائیه ضمن گرامیداشت یاد و خاطره 
شهید بهشــتی و یاران او،گفت: در تحلیل 
حادثه هفتم تیر و قضایای سال ۶۰، جریان 
نفاق با پشتیبانی نظام سلطه تصمیم داشت 
که جبهه انقــلاب و نمادهای انقلاب را ترور 

شخص و ترور شخصیت کند.
وی خاطر نشــان کــرد: دهــه ۶۰ را به یاد 
بیاورید و ببینیــد منافقیــن چگونه و چه 
چهره هایی را ترور کردند و با نشر شایعات و 
تهمت ها به سمت حاشیه سوق دادند. امام 
خمینی)ره( از مظلومیت شهید بهشتی به 

صورت ویژه یاد می کردند.
رییس جمهــور تصریــح کرد: با شــهادت 
مرحوم رجایی و بهشــتی و چهره های نماد 
انقلاب می خواســتند جریان انقلاب را به 
حاشیه رانده و تسلط نظام سلطه را بر کشور 
فراهم کنند. در جنگ اراده ها خداوند اراده 
کرد و حق طلبان و جبهه انقلاب را بر جبهه 
نفاق پیروز کرد.رئیســی با بیان اینکه در هر 
شــیطنت و فتنه ای در این ۴۰ سال کشور 
جای پای نفاق دیده می شود، گفت: جریان 
نفاق با نظام سلطه ســعی داشتند شیطنت 
خود را ادامه دهند، امــا جریان انقلاب باید 
آگاه باشد تا جریان نفاق نتواند اهداف پلید 

خود را دنبال کند.
وی با بیان اینکه راه، مســیر و شــخصیت 
شهید بهشــتی باید ادامه پیدا کند،تاکید 
کرد: ساختار سازی را از فکر شهید بهشتی 
و خبــرگان اول داریــم که این ســاختار و 
ســازوکار را برای جریان ولایــت در جای 
جای نظام ایجاد کردند و ما باید از این جهت 

قدردان آنها باشیم.
رئیس جمهور خاطرنشــان کرد: از عزیزان 
مسئول در قوه قضاییه تشکر می کنم که به 
دنبال احقاق عدالت هســتند و بسیاری در 
دســتگاه قضایی بی نام و نشان برای تحقق 
عدالت در تلاش هســتند. به ویژه از رئیس 
مجرب قوه قضاییه با ســابقه ۴۰ ســاله کار 
قضایی تشــکر می کنم کــه گفتمان حفظ 
سرمایه اجتماعی و ارتقای آن ضمن مبارزه 
با فساد و گســترش عدالت را در دستور کار 

دارند.
از  روایتــی  بــه  اشــاره  بــا  رئیســی 
امیرالمومنیــن)ع(، بیــان کــرد: امیــر 
المومنیــن)ع( در ایــن روایت بــر عدل و 
سخاوت تاکید داشتند و آن را در راس امور 
می دانستند. جامعه را باید بر عدالت بنا کرد 
و سنگ زیربنای جامعه اسلامی بر عقلانیت، 
عدالــت، معنویــت و اخلاق اســت. روابط 
اجتماعی باید بر اســاس عدالت تاســیس 
شود. در مجلس قانون عادلانه، در قضاوت، 

قانون و قضاوت عادلانه ملاک است. 
وی با بیان اینکه امروز پیوســت عدالت باید 
در دســتور کار همه تصمیم گیری ها باشد 
و این امری ضروری اســت، اظهار کرد: باید 
دید چقدر به عدالت نزدیک شدیم یا خدای 
ناکرده از آن فاصله گرفتیم. هیچ موضوعی 
در فرهنــگ دینی مــا بعــد از توحید، به 

گســتردگی و فراگیری عدالت وجود ندارد. 
توحید و عدالت، بعثــت و عدالت و... عدالت 
در اجرا، عدالت در سیاست و عدالت در همه 

حوزه ها امری فراگیر است. 
آیت الله رئیســی عدالت در قضا و داوری را 
از جلوه هــای مهم عدالت دانســت و گفت: 
حق به معنی قرار واقعی عالم هســتی است 
و شــناخت حق و گرایش به آن و ایستادگی 
بر حق امری بسیار مهم و در هم تنیده است.

وی هواپرســتی را آفت حق گرایی دانست 
و گفــت: برخی حــق را می شناســند اما 
جوسازی ها و فضاســازی ها اجازه نمی دهد 

حق را بگویند و به حق عمل کنند.
رییس جمهــور با بیــان اینکه قــرآن در 
موضوع تغییر قبلــه و ولایت امیرالمومنین 
)ع( بــه پیامبــر تاکید می کند کــه نگران 
جوسازی های کسانی که می خواهند او را از 
مسیر حق بازدارند نباشد، خاطرنشان کرد: 
خداوند نصرت را برای مجاهــدان راه خود 

تضمین کرده است.
 آیت الله رئیسی بیان کرد: یکی از وظایف قوه 
قضاییه پیشــگیری از وقوع جرم است من 
بارها به همکاران و دوستانی که در دستگاه 
قضایی در خدمتشان بودم عرض کردم الان 
هم در دولت حرف من همین است که هیچ 
دســتگاهی را در کشــور نمی شناسم مگر 
اینکه ماموریت پیشگیری از وقوع جرم دارد.

تمام تصمیم سازی ها و تصمیم گیری ها در 
کشور باید مبتنی بر کاهش ناهنجاری های 
اجتماعــی، اقتصادی، فرهنگــی و کاهش 
ناهنجاری ها و رشــد هنجارهای اقتصادی 
و فرهنگی در جامعه باشــد. اگر دستگاه ها 
درست عمل کنند در آخر نوبت به دستگاه 

قضایی خواهد رسید. 
وی عنــوان کــرد: در این رابطــه اقدامات 
پیشــینی و پســینی وجود دارد اقدامات 
پیشینی این اســت که در این رابطه قوانین 
و مقرراتی عادلانه، ضدفســاد، ضد تبعیض 
از سوی دستگاه های اجرایی گذاشته شود 
و بعد هم دســتگاه اجرایــی پیگیری کند و 

نظارت ها هم دقیقا صورت بگیرد.
رییس جمهور خطــاب به همــکاران قوه 
قضاییه گفت: حتماً نظارت شــما تصحیح 
از عملکــرد دســتگاه های اجرایی اســت. 

مجریان باید از هر ناظری که بتواند آســیب  
آنها را به آنها به بنمایاند قبل از اینکه آسیب 
به جامعه ســرایت کند اســتقبال کنند. ما 
نظاران بخش هــای نظارتــی در مجلس و 
دستگاه قضایی برای دولت کمک می دانیم.

رئیسی یادآور شد: در جلسات هیات دولت 
و در شــوراهای اداری اســتان ها هم اعلام 
کرده ام که باید نظارت ها را برای خود مغتنم 
بدانیم به ویــژه آنکه نظارت هــا مدیران را 
نســبت به آســیب ها مطلع می کند قبل از 
اینکه دیگران مطلع شــوند. زیرا همه ما به 
دنبال این هستیم که آســیب و بی عدالتی 

وجود نداشته نباشد. 
وی تصریح کرد: اگر عزیزی از سر دلسوزی 
از بیرون نظاره گری می کنــد و می بیند که 
امروز زمینه آســیب فراهم شــده و عنوان 
می کند که مبدا این آســیب جامعه را دچار 

خسارت می کند و باید از او قدردانی کرد. 
رییس جمهور گفت: از تضمین های اجرای 
عدالت در جامعه داوری عادلانه اســت. اگر 
کســانی مرتکب فساد شــدند و دستشان 
به فساد آلوده شــد حتماً قضاوت عادلانه و 
کیفر آنها می توانــد در جهت اجرای عدالت 

در جامعه کمک کند.
رئیســی افــزود: مــن در دســتگاه اداری 
به دوســتان گفتــم در اینجا هــم حضور 
همکاران قضایی عرض می کنــم که امروز 
نسبت به فساد قبل از شــما و قبل هر کس 
باید مســئولین در دســتگاه های مختلف 
خود نسبت به وقوع فســاد حساس باشند 
و حس داشــته باشــند. این حساسیت آنها 
می تواند پیشــگیرانه باشــد. یعنی قبل از 
آنکه دستگاه های مســئولی که نظارت در 
آنها نهادینه شــده اگر هر کسی فهمید که 
در گوشــه و کنارش فســاد و کجی و زمینه 
آن وجود دارد باید نســبت به آن حساسیت 
داشته باشــد.وی بیان کرد: من در دستگاه 
قضایی اعــلام کرده ام در دســتگاه اجرایی 
هم همین موضوع را دنبال می کنم که خط 
قرمز ما بی استناد سخن گفتن و حساسیت 
داشتن نســبت به این قضیه است در اینجا 
هم همین نکته جریــان دارد و مورد تاکید 

همواره من است.
رئیس جمهور خاطرنشــان کــرد: کمک 

عزیزان نســبت حفظ امــوال و آبروی افراد 
و منابع طبیعی، محیط زیســت و مجموعه 
اقدامات کمک بســزایی برای دولت و همه 
بخش هایی است که در کشــور ماموریت و 

مسئولیت دارند.
وی تصریح کــرد: من عقیــده دارم در این 
ارتباط دیگران هرچــه می خواهند بگویند 
اما ما بایــد بدانیم که رمــز موفقیت مان در 
کشور انســجام همه نیروهایی است که به 
نام انقلاب خدمت می کنند؛ انســجام میان 
قوا، نهادها، نیروهای مســلح و همه ما تحت 

فرماندهی رهبر انقلاب است.
رئیســی ادامه داد: مــا در قوای ســه گانه 
تصمیم گرفتیم گرفتار حاشــیه ها نشویم 
و حتماً به متن خواهیــم پرداخت. در ادوار 
گذشته مسئولان و دست اندرکاران گرفتار 
حاشیه ها شــدند، برخی از کارها عقب ماند 
لذا مــا عقب ماندگی ها و مشــکلاتی داریم 
و تصمیم جدی ما این اســت کــه گرفتار 

حاشیه ها نشویم و به متن بپردازیم.
رئیــس جمهور بیــان کرد: متــن خدمت 
خالصانه به مــردم، گره گشــایی از زندگی 
مردم، اجرای عدالــت اجتماعی و اقتصادی 
در جامعه، گذشتن از همه سلیقه های فردی 
و شــخصی، نگاه های سیاسی و پرداختن به 
آنچه که مقام معظم رهبــری در بیانیه گام 
دوم برای همه ما ترســیم کردند آن چیزی 
اســت که همواره باید دنبال کنیم و جبران 

عقب ماندگی ها را انجام داد.
وی خاطرنشــان کرد: مــن در این چند ماه 
که در دولــت حضور دارم، ضمــن اینکه به 
آینده کشــور و آینده اقتصادی، اجتماعی و 
فرهنگی کشور بسیار امیدوار هستم، شاهد 
عقب ماندگی هایی نیز هســتم کــه قاعدتاً 
کشــور نباید دچــار این عقــب ماندگی ها 
می شــد از این رو دغدغه ها و رنج های مردم 

امروز قابل تامل است.
رئیســی با بیان اینکه ســه قوه نســبت به 
پیشــرفت و عدالت تلاش می کنند، گفت: 
در مســیر رو به جلو برای پیشرفت و عدالت 
نه حق عقبگرد داریم و نــه حق درجا زدن، 
نه حق ســیر قهقرایی و ارتجاعی داریم و نه 
توقف کردن و ایســتایی؛ چراکه کشور یک 
راه بیشــتر ندارد و آن هم پیشرفت و عدالت 

است و ما این راه  را با قوت و توکل به خداوند 
و با مشــارکت مردم و انسجام همه قوا پیش 
خواهیم برد.رئیس جمهور گفت: ما در همه 
اقداماتمان در حوزه هایی که مشارکت مردم 
بوده آن حوزه موفق بوده اســت و بنا داریم 
در بسیاری از حوزه ها مردم را شریک کنیم 
و از مردم برای انجام کارهــا کمک بگیریم. 
پشتیبانی دســتگاه قضایی می تواند برای 

پیشرفت کار دولت بسیار موثر باشد.
رئیسی افزود: من نسبت به تقویت دستگاه 
قضایی که افتخار داشــتم که این سالها در 
خدمت بسیاری از همکاران بودم توجه دارم 
و مشکلات و کمبودها را در دستگاه قضایی 
دیده ام، بنای ما هم این است که مشکلات را 
در دولت دنبال کنیم. در این مدت چند ماه 

هم در ۲ مقطع این کار انجام شد.
وی خاطرنشــان کرد: در ســال گذشــته 
که دولت ما از شــهریورماه شــروع شــد 
کمبودهایی وجود داشت که ما در دو مقطع 
این کمبــود را جبران کردیــم و تخصیص 
اعتبارات داده شــد که دســت ریاست قوه 
قضائیه باز باشــد که بتوانــد گام هایی ولو 
مقدماتی در جهت رفع مشــکلات عزیزان و 

کارکنان دستگاه قضایی بردارد.
رئیــس جمهور بیــان کرد: دربــاره جذب 
نیروی انســانی هم مجوز جــذب ۱۰ هزار 
نیروی مورد درخواست داده شد. البته عملًا 
امســال به دلیل اینکه کار جذب و گزینش 
آنها انجام می شــود ممکن اســت این کار 
صورت نگیرد اما کار شــروع شده است. من 
معتقدم بعد از این هم باید دســتگاه قضایی 
نیروی کارآمد و باانگیزه داشــته باشد و اول 
اینکه ایــن انگیزه در ثبات نیروی انســانی 
بسیار مهم اســت و دوم در ارتباط با مسئله 
پرداخت ها است. البته اینها زمینه برای کار 

اساسی یعنی اجرای عدالت است.
رئیســی یادآور شــد: من هم بــا نظر آقای 
محســنی که چند روز پیش اشــاره کردند 
که هزینه های دادرســی بایــد کاهش پیدا 
کند موافق هستم. دسترسی به عدالت باید 
آسان شود نباید کســی برای اینکه بخواهد 
حق خود را بگیرد دغدغــه پرداخت پول را 
داشته باشد و این حرف کاملا درستی است. 
ما هم دنبال این هستیم که تهیه منابعی را 
با کمک دوســتان مجلس دنبال کنیم و هر 

چقدر بتوانیم منابع را تامین کنیم.
رئیس جمهور تصریح کــرد: من زمانی هم 
که در دســتگاه قضایی بودم و با دوستان به 
شهرســتان می رفتیم می دیدم که کســی 
دغدغه این را دارد که چگونه هزینه دادرسی 
را پرداخت کنــد این حرف متیــن و قابل 
دفاعی اســت. ما هم دنبال این هستیم که 
هزینه دادرسی را کاهش دهیم و دسترسی 

به عدالت را آسان تر کنیم. 
رئیســی یادآور شــد: بایــد از دغدغه های 
قاضــی و کارمندی که در دســتگاه قضایی 
کار می کنند بکاهیم کــه قاضی محترم که 
مشــکلات را تحمل می کند و ســختی کار 
جدی دارد بتواند به دادرســی عادلانه اش 
بپردازد، این نکته درســتی است و دوستان 
دنبال می کننــد ما هم با کمک دوســتان 
مجلس دنبال این هســتیم که در سازمان 
برنامه بودجــه و در بخش های مختلف این 

پیگیری ها را انجام دهیم.



با اشاره به طلب صندوق توسعه ملی مطرح شد

۳۰ برابر شدن سهام برخی بدهکاران ارزی
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افزایش نجومی قیمت مسکن و اجاره بهاء 
مکمل فشار حداکثری تحریم ها

  ادامه از صفحه 2
وقتی به یک بــاغ مثلا ۵ هزار متری اجازه تغییر کاربری داده می شــود 
عملا تعداد زیادی درخت از سبد فضای سبز شــهرهای بزرگ کاسته 

می شود که این امر به افزایش آلودگی هوا در این شهرها دامن می زند.
۴. نقش بنگاه های معاملات املاک در افزایش قیمت مســکن و اجاره 
بر کسی پوشــیده نیســت. لذا برای حل این معضل جا دارد تا مراکزی 
همانند بازارهای روز شــهرداری برای خرید و فروش و اجاره مسکن از 
سوی شهرداری ها ایجاد شوند تا از یک سو قراردادهای اجاره و خرید و 
فروش مســکن زیر نظر اهل فن و با پیش بینی های حقوقی لازم منعقد 
شــوند و از بروز مشــکلات حقوقی و افزایش تعداد پرونده های قضایی 
ممانعت شــود و از ســویی نظارت بر تعیین میزان بها بــر روی زمین، 

مستغلات و نیز میزان اجاره بهاء اعمال شود.
متاسفانه به کرات مشاهده شده است که بنگاه معاملات املاک، ملکی 
را از یک فروشــنده خریداری نموده و آن را هم زمان به چند برابر قیمت 
به مشتری بی اطلاع فروخته اند. مثلا در یک مورد باغی را که یک بنگاه 
معاملات ملکی به قیمت ۲۰ میلیون تومان در ســال ۱۳۸۹ خریداری 
نموده در همان ساعت به مشــتری به قیمت ۶۲ میلیون تومان فروخته 
بود که این مثال کوچکی از مــوارد مداخله بنگاه های املاک در افزایش 

نجومی قیمت زمین و ملک در کشورمان است.
۵. اخذ مالیات ملی:به دنبال افزایش بی رویه قیمت مســکن افرادی که 
دارای ملک شــخصی و یا آپارتمان مســکونی بودند مطمئنا از افزایش 
قیمت ها در بخش مســکن صدمه ندیدند ولی افرادی که فاقد مسکن 
مناسب و اجاره نشــین بودند با مشــکلات عدیده ای در این خصوص 
مواجه شدند. از سویی قشر مرفهی که به دلایل مختلف دارای امکانات 
مالی مناسب بودند از این افزایش قیمت ها سود فراوانی کسب نموده اند 
و عملا بدون زحمت از قشر متوسط جامعه به قشر پولدار جامعه منتقل 

شدند.
دستیابی به این نوع پول ها سبب شــد تا تعداد زیادی از این افراد به فکر 
مهاجرت افتاده و با فروش بخش کوچکی از املاک خود در کشــورهای 
همسایه و یا اروپایی اقدام به خرید خانه و آپارتمان نموده و تابعیت این 
کشورها را نیز دریافت نمایند. عملا برای این افراد قیمت دلار از ۳ هزار 
تومان به ۳۰ هزارتومــان افزایش نیافت بلکه از ۳ هــزار تومان به ۳۰۰ 
تومان کاهش یافت که همین امر سبب تشــویق آنان به خروج سرمایه 

از کشور گردید.
لذا برای ایجاد عدالت اجتماعی جا دارد تا پرونده مالیاتی افراد و میزان 
دارایی فعلی آنان با میزان درآمدشــان مورد بررسی قرار گیرد تا بدین 
وسیله با دریافت مالیات ملی عملا فشار ناشی از افزایش نجومی قیمت 

مسکن تنها به قشر ضعیف جامعه منتقل نشود.
بنابر قانون مالیاتی هــر نوع مالی که به صــورت اتفاقی و بدون زحمت 
تحصیل شود مشــمول بند درآمد اتفاقی می شــود که مشمولان این 
بند باید ۹۰ درصد از مال به دســت آمده را به عنــوان مالیات به دولت 
بپردازند. شــاید از این بند بتوان برای دریافت مالیات از افزایش نجومی 

قیمت مسکن و زمین استفاده نمود.
۶. نظارت بر میــزان اجاره بهای واحدهای مســکونی:به دنبال افزایش 
نجومی قیمت مســکن اجاره بهــای خانه های مســکونی نیز افزایش 
نجومی پیدا کرده است که عملا موجب سوق مردم به حاشیه شهرهای 

بزرگ، مسکن اشتراکی، پشت بام خوابی و... شده است.

حراست سازمان امور مالیاتی کشور هشدار داد
مراقب پیامک های جعلی مالیاتی باشید

مدیرکل دفتر مرکزی حراست سازمان امور مالیاتی کشور در خصوص 
وقوع برخی جرایم در فضای مجازی هشــدار داد و از مودیان خواست 

مراقب پیامک های جعلی مالیاتی باشند.
 به نقل از ســازمان مالیاتی ایران، کمال رضایی مدیرکل دفتر مرکزی 
حراست ســازمان امور مالیاتی کشور اظهار داشــت: با توجه به شیوع 
برخی جرایــم در فضای مجازی که منجر به ســوء اســتفاده از برخی 
مودیان و یا ســرقت از حســاب های شخصی ایشان شــده، لازم است 
مودیان در خصوص این گونه اقدامات کلاهبرداران و ســرقت اینترنتی 

هوشیار باشند.
وی اظهار داشت: اخیراً مشاهده شده از سوی برخی افراد فرصت طلب، 
پیامک هایی با مضمون مالیات برای مودیان ارسال شده که پس از آنکه 
مودی بر روی آن کلیک نموده، به صفحه ســایت جعلی جهت پرداخت 
مالیات منتقل شده و از طریق این ســایت، از حساب بانکی آنها مبالغی 

سرقت شده است.
مدیرکل دفتر مرکزی حراست ســازمان امور مالیاتی کشور در خاتمه 
تاکید کــرد: کلیه امــور مالیاتی صرفــاً از طریــق درگاه ملی خدمات 
الکترونیک سازمان امور مالیاتی کشــور به آدرس my.tax.gov.ir و 
یا مراجعه حضوری بــه ادارات امور مالیاتی مربوطــه انجام می پذیرد و 
پیامک های ارسالی سازمان از طریق شــماره خاص ارسال و تنها جنبه 

اطلاع رسانی داشته و قابل کلیک کردن نیست.

بانک مرکزی:
ودی  پرداخت وام کمک ودیعه مسکن به ز

عملیاتی می شود
بانک مرکزی اعلام کرد که با شــیوه نامه ای که وزارت راه و شهرسازی 
نهایی می کند و به شبکه بانکی ابلاغ می شود، پرداخت وام کمک ودیعه 

مسکن نیز به زودی عملیاتی خواهد شد.
به نقل از بانک مرکزی، در راستای حمایت از مستاجران، بانک مرکزی 

بخشنامه مربوط به وام ودیعه مسکن را ۱۰ خرداد به بانک ها ابلاغ کرد.
دستورالعمل نحوه معرفی متقاضیان از ســوی وزارت راه و شهرسازی 
می بایســت اعلام می شــد که این موضوع با حضور معاون مســکن و 
ساختمان وزارت راه و شهرســازی و مدیران مربوطه در بانک مرکزی 

نهایی شد.
با شــیوه نامه ای که وزارت راه و شهرســازی نهایی می کند و به شبکه 
بانکی ابلاغ می شــود، پرداخت وام کمک ودیعه مســکن نیز به زودی 

عملیاتی خواهد شد.
در شــورای پول و اعتبار پرداخت وام کمک ودیعه مسکن تا سقف ۴۰ 
هزار میلیارد تومان تصویب شــد به طوری که این تسهیلات در تهران 
۱۰۰ میلیون تومان، در کلانشهرها ۷۰ میلیون تومان و در سایر مناطق 
شهری ۴۰ میلیون تومان تعیین و به متقاضیان واجد شرایط پرداخت 

می شود.

یادداشت

بازار

خریدار  در جریــان اختلاف نظرهایی که 
بین صندوق توسعه ملی و دریافت کنندگان 
تســهیلات ارزی بــرای بازپرداخت منابع 
وجود داشــته و تمایلی به محاســبه با نرخ 
روز ندارند، رئیس اتاق ایــران و چین این را 
منطقی ندانست و خواســتار انتشار اسامی 

بدهکاران ارزی صندوق شد.
در چند مــاه اخیر بارها بحــث بازپرداخت 
تســهیلات ارزی صندوق توســعه ملی که 
از سالهای قبل پرداخت شــده، مطرح و دو 
طرف یعنی صندوق و بدهــکاران، هنوز به 
توافقی نرســیده اند؛ موضوع این اســت که 
دریافت کنندگان تســهیلات تاکید دارند 
با توجه به شــرایط اقتصادی و نوسان های 
ارزی، باید وام های دریافتی را با نرخ ۴۲۰۰ 
تومانی بازپرداخت کنند و تسویه ریالی نیز 
مطرح می شــود، در حالی کــه طبق قواعد 
صنــدوق، بازپرداخت این تســهیلات باید 
ارزی باشــد، ضمن اینکه تاکید هیات عامل 
صندوق توسعه بر تسویه با نرخ روز ارز است.

بعــد از رایزنی هایی که از ســوی بدهکاران 
صورت گرفــت، اخیرا غضنفــری - رئیس 
هیات عامل صندوق توســعه ملی- تاکید 
کرد که از نظر صندوق راهی برای بدهکاران 
نیســت و باید نســبت به بازپرداخت اقدام 
کنند و در غیر این صورت حتما نســبت به 

تملک دارایی های آنها اقدام خواهد شد.
در همین رابطه مجیدرضا حریری- رییس 
اتاق بازرگانــی وصنایع ایــران و چین- در 
اظهاراتی که از ســوی صندوق توسعه ملی 
منتشر شده است،  ابعاد دریافت تسهیلات 
ارزی و بازپرداخت آن را مورد بررســی قرار 

داده است.
وی با اشــاره به بدهی نیروگاه ها به صندوق 
توسعه ملی و عدم بازپرداخت از سوی آنها، 
با تأکید بر اینکه صندوق نباید جبران کننده 
عدم اصلاح قراردادهای بیــن وزارت نیرو و 
نیروگاه ها باشــد، گفته که تجربه بســیار 
ناموفقی از حساب ذخیره ارزی وجود دارد 
که منابع آن  تبدیل به ریال شــد و در نهایت 
از بیــن رفت. از ایــن رو ترکیــب جدیدی 
تحت عنوان صندوق توســعه ملی تأسیس 
و اعلام شــد باید سعی شــود این صندوق، 
دولتی نباشــد؛ بلکه ملی باشــد و ترکیب 
هیأت امناء طوری باشــد که تحت فشارها 
قرار نگیرد. این موارد کاملا در اساسنامه ی 
صندوق توســعه ملی تصریح شده است که 
منابع صندوق نباید ریالی باشــد و نباید به 
دولت تعلق بگیرد، بلکه باید صرف سرمایه 
گذاری های بخش خصوصی شــود، آن هم 
ســرمایه گذاری هایی که بتواند بازپرداخت 
ارزی داشته باشند و تعهداتی گرفته شود که 

ماجرای حساب ذخیره ارزی تکرار نشود.

تسهیلات را 3000 تومانی گرفتند
وی با بیان اینکه، افرادی از ســال ۱۳۹۲ به 

بعد از صندوق تســهیلات اخــذ کرده اند، 
دلار حدود ۳۰۰۰ تومان بوده اســت، گفت: 
اینکه فرد تعهد کرده است ارز دهد در جای 
خود قرار دارد. اینکه بانک های کارگزار چه 
وثایقــی گرفته اند را نمی دانــم. اینکه همه  
بدهکاران در شرایط مساوی نیستند حرف 
درســتی اســت. اینکه یک نیروگاه ساخته 
شده و از ســوی وزارت نیرو اجازه صادرات 
ندارد، در برخی موارد حرف درستی است؛ 
اما تمام اینها مشــکل صندوق توسعه ملی 
نیست. بلکه مشــکل وزارت نیرو با نیروگاه 
است و اگر قراردادها با قرارداد اولیه مغایرت 

دارد باید در جهت حل آن اقدام کنند.  
ظاهــرا کمتــر از ۳۱۰ نفر همــه منابع را 

گرفتند
رییس اتاق بازرگانی و صنایع ایران و چین با 
تأکید بر لزوم حفاظت صندوق توسعه ملی 
از منافع خــود افزود: از ایــن رو نباید اجازه 
داده شــود اموال عمومی به نفع اشخاص یا 
دســته های خاصی از بین برود. به نظر من 
کمتر از ۳۱۰ نفر، همه  منابــع را گرفته اند 
و پــس نمی دهند. البته در ایــن رابطه آمار 
دقیقی منتشــر نشده اســت. فردی که وام 
می گیرد، ریســک می کند و کسب و کاری 
را آغاز می کند، باید از روز اول ریســک ها را 

محاسبه کند.

وام 4 تا ۶ درصدی گرفتند پس اینکه 
می خواهند 4200 تومانی پس دهند 

چه مبنایی دارد؟
حریری با بیــان اینکــه بازپرداخت ریالی 
تســهیلات با نــرخ ارز ۴۲۰۰ تومانی، هیچ 
مبنایی ندارد اظهار کرد: افراد وام ارزی را با 
ســود حدود ۴ تا ۶ درصدی دریافت کردند، 
اگر همان زمان می خواســتند وام را به ریال 
اخذ کنند، بایــد حداقل ۲۴ درصد ســود 

پرداخت می کردند که با احتســاب حدود 
۸ ســال تأخیر، جریمه ی آن ها ۳۵ درصد 
اســت. مبنای اینکه می گویند دلار ۴۲۰۰ 
تومانی می دهیم چیست؟ به غیر از اینکه با 
فشار روی برخی نهادها و محافل این فشار را 
به صندوق وارد می کنند کــه از منابع ملی 

سوءاستفاده کنند.

اسامی رامنتشر کنید تا مشخص شود 
با وامی که گرفتند نیروگاه تاسیس 

کردند یا خیر؟
وی اگرچه اقدام صندوق توســعه ملی برای 
دریافت تســهیلات به نرخ روز را تایید کرد 
ولی گفت که این گله وجــود دارد صندوق 
باید اســامی افراد بدهکار را منتشــر کند. 
همانطور که اسامی بدهکاران بانکی منتشر 
شد باید مشخص شود افرادی که می گویند 
امکان بازپرداخت تسهیلات گرفته شده را 
ندارند، اصلا نیروگاهی تأســیس کرده اند یا 
خیر؟ چون شخصا در جریان هستم برخی 
برای تأســیس نیــروگاه، منابــع صندوق 
را گرفته انــد اما اصلا نیروگاهی تأســیس 

نکردند.

اینکه صندوق سهام بگیرد هم 
منطقی است

رییس اتــاق بازرگانــی و صنایــع ایران و 
چین به این ســؤال که راه حل بازپرداخت 
تســهیلات برای نیروگاه هایی کــه منابع 
ندارند چیســت؟ گفــت: ایــن موضوع که 
رئیس هیــات عامل اعلام کرده اســت اگر 
کســی نمی تواند تســهیلات صنــدوق را 
برگرداند به نســبتی که روز اجرای طرح از 
منابع صندوق اســتفاده کرده سهام خود را 
به صندوق واگذار کنــد، منطقی به نظر می 
رســد، به هر حال طرح هایی وجــود دارند 

که جزو بدهکاران هســتند و سهام آن ها از 
ســال ۱۳۹۲ تاکنون بیش از ۳۰ برابر شده 
است. باید محکم ایستاد و تمام کسانی را که 
از صندوق تسهیلات گرفته اند و هنوز پس 
نداده اند را وادار به برگرداندن منابع صندوق 
کرد. اینکه برخی اعــلام کرده اند درصورت 
بازپرداخــت تســهیلات، کارگرهــا بیکار 

می شوند پوپولیسم مطلق است.

در لباس تولید سوءاستفاده می کنند
حریری با بیــان اینکه در کشــور از واژه ی 
کارآفرین سوءاســتفاده می شــود، توضیح 
داد: ارزهایی که تاکنون از نهادهای مختلف 
گرفته شده اســت، هیچکدام در قالب دلال 
نبوده بلکه همه در لباس تولید بوده اســت. 
بین تولید کننده، واردکننده، صادرکننده، 
توزیع کننــده و... فرقی وجــود ندارد. مهم 
این است که فعال اقتصادی باشی. به همین 
دلیل زمانی که اســامی بدهــکاران بانکی 
اعلام می شــود مشخص می شــود که همه 
با لباس تولیــد وام گرفته انــد. این موضوع 
درمورد افرادی که  برای واردات ارز گرفتند 
و وارداتی نداشتند نیز صادق است. افرادی 
که سراغ صندوق توســعه ملی آمده اند نیز 
با همین لبــاس بودند. به نظــر من صرف 
داشتن چنین لباســی حق ویژه ای به آن ها 
نمی دهد و باید کاملا بــدون اغماض به تک 

تک حساب ها رسیدگی شود.

اگر آجر هم خریده باشند 10 برابر 
شده است

وی ادامه داد: فردی که تســهیلات گرفته 
موظف بوده به بانک اعلام کند این سرمایه 
را برای چه پــروژه ای می خواهد. اگر صرف 
موضوع دیگری شده باشــد جرم است. اگر 
هم همان پروژه باشد ایرادی ندارد. اگر ۱۰ 

ســال قبل فقط آجر خریده باشــند، امروز 
قیمت آن آجر ۱۰ برابر شــده است! آجر را 
تحویل صندوق دهنــد. می توانند ملک یا 
کارخانه ای که ســاختند را به اندازه ای که 

بدهکار هستند تحویل صندوق بدهند.
رییس اتاق بازرگانــی و صنایع ایران و چین 
با تأکید بر اینکــه بخش زیــادی از تورم و 
افزایش قیمت هــا خلق پولی اســت که از 
مســیری مانند صندوق طی شــده است، 
عنوان کرد: رقم های چند ۱۰ هزار میلیارد 
تومانی تســهیلات گرفته شده که پس داده 
نشده است. این پول وارد جامعه و باعث تورم 
شــده، زیرا علت اصلی تورم نقدینگی زیاد 
است. بحث دیگری که به غیر از بازپرداخت 
تســهیلات وجــود دارد این اســت که به 
صندوق توســعه ملی از همه جا ناخنک زده 
می شــود! بعضا با اجازه مجلس یا تقاضای 
نهادها. البته از آنجایی که در شرایط جنگ 
اقتصادی قرار داریم بعضا مجبور به رفتاری 
هســتیم که شــاید توجیه منطقی نداشته 
باشــد. برای مثال توجیه می کنند وقتی در 
شرایط تحریم قرار داریم و مردم مشکل نان 

دارند، پس انداز منطقی نیست.

لزوم افزایش منابع صندوق توسعه 
ملی از طریق سرمایه گذاری

رییس اتاق بازرگانــی وصنایع ایران و چین 
در ادامه با تأکید بر اینکه صندوق توســعه 
ملی باید منابع خود را افزایش دهد، توضیح 
داد: بخشــی از منابع صندوق باید به عنوان 
تســهیلات به تولیدکننــدگان یا صاحبان 
پروژه بخش خصوصی پرداخت شــود، اما 
بخشــی می تواند ســرمایه گذاری در نقاط 
دیگر دنیا یــا خرید و فــروش اوراق بهادار 
در کشــورهای مختلف باشــد. باید ارزش 
منابع و ارز، نزد صنــدوق افزایش پیدا کند. 
صندوق می تواند در ایران یا در کشور ثالث، 
با شــرکت های خارجی کارهای مشارکتی 
کند. البته این موضوع نیاز بــه بازنگری در 
عملکرد صندوق دارد. باید یک مطالعه همه 
جانبه، از منظر پولی-مالــی،  اقتصاد کلان 
و نیز اقتصاد توســعه ای و تجــاری صورت 
گیرد. کارگروه هایی نیاز اســت که روی این 
موضوع ها مطالعه کرده و پیشــنهاد دهند. 
باید مطالعــه جامعی صورت بگیــرد و راه 
حل های همه جانبه داده شود؛ زیرا صندوق 
نه بازار پول اســت نه بازار سرمایه، بلکه باید 

از همه ی این بازارها استفاده کند.
حریری یــادآور شــد: باید یــک مطالعه 
عمیق صــورت بگیرد تا مزیت هــای ورود 
صندوق به هر کســب و کاری تعریف شود 
و دید نیازهای کشور چیســت. به نظر من 
در حوزه زیرســاخت، دچار فقر هســتیم و 
یکی از اولویت ها می تواند توســعه ی راه ها، 
ریل ها، بنادر، فرودگاه هــا، خرید هواپیما و 

قطار باشد.

رئیس فراکسیون سهام عدالت مجلس از لغو آیین نامه 
قبلی این سهام با دســتور دادستانی و سازمان بازرسی 

کل کشور خبر داد.
 مهدی ســعادتی رئیس فراکســیون ســهام عدالت 
مجلس در نشست خبری فعالیت اتحادیه تعاونی های 
ســهام عدالت گفــت: ۴۹ میلیون ســهامدار عدالت 
هستند و برآورد می شود تا ۲۰ میلیون نفر جاماندگان 

سهام عدالت باشند.
وی با بیان اینکه به شرکت های تعاونی در کشور توجه 
چندانی نشــده و این شرکت ها رشــد نکرده اند افزود: 
بر اســاس برنامه ریزی دولت ســیزدهم باید رشــد ۸ 

درصدی اقتصادی در کشور محقق شود که 
یکی از محورهــای آن مردمی کردن اقتصاد 

کشور است.
نماینــده مجلس یازدهم ســرمایه ســهام 
عدالت با توجه به گســتردگی آن را ۶۰۰ تا 
۸۰۰ هزار میلیــارد تومان عنــوان و اظهار 
کرد: شرکت های پتروشیمی، پالایشگاه ها، 

بانک هــا، بیمه هــا، معــادن و ســایر کارخانجات در 
مجموعه شرکت های ذیل سهام عدالت حضور دارند.

ســعادتی با بیان اینکــه در دولت قبلــی برخی افراد 
در ســهام عدالت ســنگ اندازی می کردنــد و بارها 

می خواستند در مسیر سهام عدالت انحراف 
ایجاد کنند گفت: ولی رهبــر معظم انقلاب 
اجازه ندادند و به دولــت قبل تاکید کردند تا 
ســهام عدالت در اختیار صاحبان واقعی آن 

قرار بگیرد.
رئیس فراکســیون ســهام عدالت مجلس 
با بیان اینکه دولــت قبل دنبال ایــن بود تا 
تعاونی ها نقشی در ســهام عدالت نداشته باشند افزود: 
۱۵ سال است که تعاونی های سهام عدالت کار خود را 

آغاز کرده اند ولی حق و حقوق آنها را صفر کرده بودند.
وی یادآور شــد: از اســفند سال گذشــته فراکسیون 

ســهام عدالت مجلس شــکل گرفت و آغاز به کار کرد 
و در جلســات آن از همه قوا و همچنین مقامات ارشد 

دستگاه های مرتبط حضور یافته اند.
عضو کمیســیون امنیت ملــی و سیاســت خارجی 
مجلس تصریح کرد: به دســتور وزیر اقتصاد، انتخابات 
فرمایشی شرکت های ســهام عدالت لغو شد و ساختار 
جدیدی برای این اتحادیه شکل گرفت تا خواسته های 
۳۵۲ شرکت تعاونی ســهام عدالت در اتحادیه مربوطه 
منعکس شــود.وی ادامه داد: در دولــت قبل ۱۲ هزار 
میلیارد تومان از سرمایه ســهام عدالت نگهداری شده 

بود و معلوم نبود که کجاست.

سهام عدالت

رئیس فراکسیون سهام عدالت:آیین نامه قبلی سهام عدالت لغو شد

کارشناس بازار سرمایه پیش بینی کرد

وند صعودی بورس تا پایان سال ۱۴۰۱ پیش بینی تداوم ر
خریدار   یک کارشــناس بازار ســرمایه 
گفت: وضعیت فعلی بازار سهام کل ریسک 
چندانی نــدارد و به نظر می رســد تا پایان 
ســال روند صعودی خواهد داشت و به سود 

منطقی به سرمایه گذاران خواهد داد.
 بررســی معاملات بــازار ســهام یک ماهه 
منتهی بــه ۳۱ خردادمــاه ۱۴۰۱، حکایت 
از آن دارد کــه ارزش کل معاملات این بازار 
در این ماه نســبت به ماه گذشته با ۱۴.۴۵ 
درصد کاهش، از یک میلیون و ۲۲۶ هزار و 
۲۹۲ میلیارد ریال به یک میلیون و ۴۹ هزار 

و ۱۰۴ میلیارد ریال رسید.
 همچنین، حجم کل معامــلات این بازار از 
۲۰۱ میلیارد و ۱۰۳ میلیون ســهم در ماه 
گذشــته به ۱۶۹ میلیــارد و ۲۶۷ میلیون 
سهم رســید که کاهش ۱۵.۸۳ درصدی را 

نشان می دهد.
در خردادماه، تمامی بازارها نســبت به ماه 
گذشــته وضعیت کاهشی داشــتند. این 
در حالی اســت کــه تنها حجــم معاملات 

صندوق هــای ســرمایه گذاری از وضعیت 
صعودی برخوردار شد.

بر اساس این گزارش، شاخص کل بورس در 
ماه منتهی به خرداد نســبت به ماه گذشته 
خــود افــت ۲.۵۴ درصــدی را تجربه کرد 
و از یــک میلیون و ۵۷۹ هــزار واحد به یک 
میلیون و ۵۳۹ هــزار واحد کاهش یافت که 

افت ۴۰ هزار و ۵۴ واحدی را نشان می دهد.
همچنین شــاخص کل با معیار هم وزن نیز 
در ماه منتهی به خرداد نســبت به ماه قبل 
کاهش داشــت و با ۳.۸۰ درصــد کاهش از 
۴۴۰ هزار و ۱۷۷ واحد به ۴۲۳ هزار و ۴۵۷ 
واحد رســید و ۱۶ هــزار و ۶۷۲۰۴۰ واحد 

کاهش یافت.
»امین دامچــه« در مورد رونــد معاملات 
بورس در فصل بهار، اظهار کــرد: روند بازار 
سهام در فصل بهار ۱۴۰۱ نوســانی بود اما 
در خردادمــاه با افزایش ریســک ها، باعث 
حرکت نقدینگی به سمت دارایی های دیگر 

مانند سکه و دلار شد.

وی اظهار داشت: از ابتدای خردادماه حدود 
۸ هزار میلیارد تومان از بازار ســهام خارج 
شد و ارزش معاملات خرد که به هفت هزار 
میلیارد تومان در روز رســیده بود، به حدود 

سه تا چهار هزار میلیارد تومان رسید.
دامچه خاطرنشــان کرد: اکنون بازار بورس 
نســبت به چند وقت گذشــته در شرایط 
رکودی به سر می برد البته از رشد بازارهای 
موازی و تــورم کاملًا عقب افتاده  اســت که 

کُند شدن روند مذاکرات برجامی در آن اثر 
گذار بود.

یک کارشناس بازار سرمایه با اشاره به رشد 
قیمت ارز، گفت: در هفته گذشته اعلام شد، 
صادرکنندگان می توانند اسکناس حاصل 
از صادرات را در بــازار آزاد عرضه کنند که 
این موضوع ســبب کاهش اختلاف قیمت 
نیما و آزاد شــد. این اقدام اگر بابت کل ارز 
حاصله توسط صادرکنندگان اجرایی شود، 
عملکرد مناســبی را برای بــورس و کنترل 

قیمت ارز به همراه دارد.
وی با بیان اینکه تورم انتظــاری در اقتصاد 
کشــور افراد را مجاب به خرید دارایی کرده 
است و تقریباً همه بازارهای موازی بورس با 
رشد مواجه شدند، ادامه داد: بورس در سال 
گذشــته کاملًا از تورم عقب ماند و در مقطع 

فعلی نیز با رشد خاصی مواجه نشده است.
دامچه تاکیــد کرد: قیمــت کامودیتی ها، 
ریســک های فروش به خصــوص صادرات 
محورها، مشکلات برق در تابستان و گاز در 

زمستان از جمله مســایلی هستند که روند 
معاملات این بازار را تحــت تاثیر خود قرار 

داده اند.
فعال بازار ســرمایه ادامه داد: جنگ روسیه 
و اوکراین و همچنیــن افزایش تورم جهانی 
ســبب بالا ماندن قیمت کامودیتی ها شده 
اســت، اما افزایــش نرخ بهره در کشــورها 

می تواند مانع رشد قیمت ها شود.
وی در مــورد پیش بینــی رونــد معاملات 
بورس، گفت: جایگاه فعلی شــاخص بورس 
کل ریســک چندانی را نــدارد و بــه نظر 
می رسد تا پایان سال روند صعودی خواهد 
داشت و به ســود منطقی به سرمایه گذاران 
خواهد داد.دامچه در توصیه به سهامداران، 
بیان کــرد: به ســرمایه گذاران پیشــنهاد 
می شــود از ظرفیت ها و ابزارهای جدیدی 
ایجاد شده اســتفاده کنند، به طور مثال با 
فرض صعــودی بودن بــازار، صندوق های 
سرمایه گذاری اهرم می تواند گزینه جذابی 

برای سرمایه گذاری باشد.



آگهی مفقودی
بـرگ سـبز وکارت سـواری پـژو PARS مـدل ۱۴۰۰رنـک سـفيد بـه شـماره 
موتور ۱۴۹B۰۲۶۱۷۲۵وشاسـیNAAN۱۱FEXMK۱۵۱۱۵۲ و شـهربانی 
ايـران ۶۵_۶۴۵ه۳۲ به نـام  سـميه پـور نخعـی خيـر ابـادی مفقـود گرديـده واز 

يــزد درجه اعتبار سـاقط می باشـد.                                                      

ابـلاغ رای 
شناسه ۱۳۴۲۰۲۶

در خصــوص پرونــده کلاســه ۱۴۰۱۰۰۱۱۷۰۰۷۰۰۰۲۳۱ بــا توجــه بــه کشــف و ضبــط 
يــک دســتگاه ماينــر بــه ظــن قاچاق توســط ســيد حســين فاضــل در تاريــخ ۱۴۰۱/۲/۲۶ 
ــر  ــی حاض ــات دادرس ــک از جلس ــب کالا در هيچي ــه صاح ــال ابلاغي ــم ارس ــی رغ و عل
نگرديــده و رای بــه صــورت غيابــی صــادر گرديــده اســت ابــلاغ مــی گــردد محکــوم عليــه 
ــی  ــرات حکومت ــی در اداره کل تعزي ــن آگه ــخ انتشــار اي ــاه از تاري ــک م ــرف ي ــی ظ غياب
خوزســتان بــه نشــانی اهــواز – ابتــدای خيابــان آزادگان ( ۲۴ متــری ) در شــعبه پنجــم 
حاضــر گــردد. رای پــس از ده روز از ابــلاغ قابــل واخواهــی در ايــن شــعبه مــی باشــد. 
م وسـی منصوری ، رييس شعبه پنجم بدوی تعزيرات حکومتی استان خوزستان 

احضار متخلف
شناسه ۱۳۴۲۰۳۰

بدينوســـيله آقـــای محســـن لويمـــی فرزنـــد عيـــدان متهـــم پرونـــده کلاســـه 
ـــاق کالا و ارز  ـــژه قاچ ـــم وي ـــعبه پنج ـــاق کالا ش ۱۴۰۱۰۰۱۱۷۰۰۷۰۰۰۰۹۶ قاچ
ـــت  ـــردد جه ـــی گ ـــلاغ م ـــی اب ـــی کيف ـــن دادرس ـــون آيي ـــاده ۱۷۴ قان ـــرای م در اج
ـــه  ـــی ب ـــن آگه ـــت اي ـــس از روي ـــاه پ ـــک م ـــرف ي ـــود ظ ـــده خ ـــه پرون ـــيدگی ب رس
ـــتان  ـــتان خوزس ـــی اس ـــرات حکومت ـــری اداره کل تعزي ـــواز خ ۲۴ مت ـــانی اه نش
ـــس از  ـــت پ ـــی اس ـــد بديه ـــه نماين ـــواز مراجع ـــاق کالا و ارز اه ـــم قاچ ـــعبه پنج ش
ـــد.  ـــد ش ـــادر خواه ـــيدگی و رای ص ـــا رس ـــف وارده غياب ـــه تخل ـــت ب ـــاء مهل انقض
موسـی منصوری، رييس شعبه پنجم بدوی تعزيرات حکومتی استان خوزستان 

وزارت دادگسترى 
سازمان تعزيرات حكومتى

وزارت دادگسترى 
سازمان تعزيرات حكومتى

ابـلاغ رای 
شناسه ۱۳۴۲۰۲۹

در خصوص کشف تعداد ۳۵ بشکه ۲۰ ليتری حاوی سوخت نفتگاز به مقدار ۷۰۰ ليتر بصورت 
بلاصاحب با توجه به عدم شناسايی مالک يا مالکين سوخت مکشوفه و نشر آگهی در روزنامه ظرف 
يک ماه از تاريخ وصول پرونده بنابراين اموال مکشوفه از نظر شعبه بلاصاحب يا صاحب متواری 
تشخيص داده شده فلذا حکم به ضبط و تحويل ( ۳۵ بشکه ۲۰ ليتری حاوی سوخت نفتگاز به مقدار 
۷۰۰ ليتر ) ( ستاد اجرائی فرمان امام خمينی (ره) صادر و اعلام می گردد . رای صادره غيابی و 
غيرقطعی محسوب و ظرف مهلت مقرر قانونی ۲۰ روز از تاريخ اننشار آگهی قابل واخواهی در همين 
شعبه می باشد . سپس ظرف مدت ۲۰ روز پس از انقضاء آن موعد ، قابل تجديد نظر خواهی در 

شعبه محترم تجديد نظر استان خوزستان می باشد . 
محمد بخشـنده، رييس اداره و رييس شعبه اول بدوی شهرستان ماهشهر

وزارت دادگسترى 
سازمان تعزيرات حكومتى

در قالب یک پلتفرم

یارانه نقدی به کالابـرگ تبدیل می شود

رئیس سازمان توسعه تجارت تشریح کرد

افزایش چند برابری صادرات غیرنفتی در یک سال گذشته چگونه رقم خورد؟

صنعت
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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وضعیت قطعی برق صنایع کوچک
صنایع توان جبران خسارات را ندارند

با توجه به خسارات و مشکلات زیادی که ســال گذشته برای صنایع به 
وجود آمد، دولت اعلام کرد که برای امســال قطعی برق صنایع با برنامه 
خواهد بود منتهی باید توجه شــود که قطعی بــرق نباید عادی انگاری 

شود. 
یکی از مشــکلاتی که صنایع کشور ســالانه با ورود به فصل گرما با آن 
مواجه می شــوند، موضوع قطعی برق بدون برنامه و تعطیل شدن های 
گاه و بی گاه به دلیل خاموش شــدن ماشــین آلات و خطــوط تولید 
است. مســأله ای که منجر به ورود خســارات زیادی به صنایع به ویژه 
صنایع کوچک از جمله آســیب دیدن دستگاه های صنعتی، استهلاک 
دســتگاه های خط تولید، از دســت رفتن یک روز کامل کاری و آماده 

نشدن سفارشات در سالهای قبل شده است.
دولت نیز هر ســال اعلام می کند که خســارات وارده را جبران می کند 
اما تاکنون گزارشــی مبنی بر جبران خســارات صنایع منتشر نشده و 
پیگیری های مهر نیز از بابت وضعیت جبران خســارات بی نتیجه بوده 
است. البته باید اشــاره شــود که طبق گفته فعالان صنعتی، نمی توان 
برآورد دقیق از خســارت ناشــی از قطعی برق در صنایــع و واحدهای 
تولیدی داشت چرا که علاوه بر استهلاک دســتگاه ها، مواد اولیه نیز در 

حین قطعی برق طی روند تولید خراب می شوند.
در این بین با توجه به خسارات و مشکلات زیادی که سال گذشته برای 
صنایع به وجود آمد، دولت اعلام کرد که برای امسال قطعی برق صنایع 
با برنامه خواهد بود؛ یعنی بر خلاف ســالهای قبل که صنایع حین کار 
با قطعی برق مواجه می شدند امســال قطعی ها از قبل اعلام می شود و 

نهایتاً یک روز به طول می کشد.

وضعیت قطعی برق شهرک های صنعتی
در این رابطه علی رســولیان مدیرعامل ســازمان صنایــع کوچک و 
شهرک های صنعتی ایران با بیان اینکه امسال عمده قطعی های برق با 
برنامه خواهد بود، به مهر گفت: بر اساس تصمیمات اتخاذ شده، امسال 
قطعی برق حداکثر یک روز بین ساعات ۱۱ صبح تا ۲۳ شب خواهد بود.

معاون وزیر صمت اضافه کرد: طبق تفاهم نامه امضا شده با وزارت نیرو، 
تا میزان ۲۰۰ کیلووات بــرق تولیدی به صــورت تضمینی خریداری 

خواهد شد.
وی افزود: با توجه به اینکه مشــکل قطعی برق در صنایع باید حل شود، 
نیروگاه های خود تأمیــن )DG( بنگاه های اقتصــادی برای زمان اوج 
مصرف و استقرار نیروگاه های مقیاس کوچک )CHP( برای تأمین برق 
صنایع در کوتاه مدت در دستور کار است؛ شــیوه کار نیز به این صورت 
اســت که با اســتفاده از این دو روش، بنگاه های اقتصــادی مازاد برق 
تولیدی شان را ترانزیت کرده و به دیگر صنایع می فروشند. همچنین به 
ازای تولید هر مگاوات برق در شهرک های صنعتی، ۱۰۰ مترمربع زمین 

رایگان در اختیار سرمایه گذاران قرار داده خواهد شد.
رســولیان ادامه داد: همچنین به دســتور وزیر صمــت، مجوز خرید 
CHP و DGهای دست دوم تا پایان شهریور امســال اخذ شده است، 
که ســرمایه گذاران علاقه مند می توانند از این فرصت ویژه بهره ببرند. 
البته تاکنون افزایش ظرفیــت برق در حوزه CHPهــا ۵۰۰ مگاوات 
بوده و ۴۰۰ مگاوات نیز توسط DGهای خود تأمین از سوی واحدهای 

صنعتی اضافه شده است.

قطعی برق نباید عادی انگاری شود
 باید توجه داشــت که صنایع کوچک هم ســرمایه کمتری نســبت به 
صنایع بزرگ دارند و هم توان جبران خســارات وارده به ماشین آلات و 
دستگاه های صنعتی خود را به صورت کامل ندارند، بنابراین دولت باید 
همانطور که وعده داده قطعی برق این بخش را هم بابرنامه پیش ببرد و 
هم حداکثر توان خود را برای عدم قطع برق به کار گیرد زیرا صنعتگران 
مشکلات عدیده دیگری همچون محدودیت های مالی، کسادی بازار و 
مشکل تأمین مواد اولیه را دارند و اگر قرار باشد قطعی برق نیز تبدیل به 
یک روال عادی شود، نیم توان انتظار داشت وضعیت تولید روند بهبود 

را طی کند.
دولت در نظر داشته باشــد که واحد تولیدی برای پرداخت مالیات، 
بازپرداخت تســهیلات، تأمین هزینه جاری و حقوق نیروی انسانی 
باید تولید و درآمد داشــته باشــد و قطعی برق مشــکلات زیادی را 
برای واحدهــا ایجاد کــرده و همچنین می تواند منجــر به کمبود و 

گرانی کالا نیز شود.

تولید

بازار خودرو طی ۳ هفته گذشــته روند آرام و باثباتی را 
طی کرده و آنطور که رئیس اتحادیه نمایشــگاه داران 
می گوید به دلیل عدم پاســخگویی به ۴۵ درصد از نیاز 

بازار، در صورت واردات خودرو قیمت ها می شکند.
 بازار خودرو که ســال ۱۴۰۰ را با فراز و نشــیب های 
بســیار طی کرد و در انتها نیز بنا به شرایطی همچون 
تغییرات نرخ ارز و انتشــار اخبار مثبت سیاسی، سال 
را آرام و نزولی به پایان رســاند، با شروع سال ۱۴۰۱ به 

یکباره دچار هیجانات قیمتی شد.
وضعیت در دو ماه نخست ســال جدید در بازار تا جایی 
پیش رفت که قیمت ها نسبت به اســفند ماه میانگین 
۱۰ تا ۱۵ درصــد افزایش یافت و فروشــندگان چه در 
بخش خودروهــای نو و چــه در بخــش خودروهای 

کارکرده، خودرو را با قیمت های دلخواه خود 
می فروختند.روند صعــودی قیمت ها ادامه 
داشت تا اینکه اعلام شد حاکمیت با واردات 
خودرو موافق اســت و در نیمه نخست سال، 
خودروهــای خارجی خاصــه خودروهای 
اقتصــادی و ارزان قیمت، وارد بــازار ایران 

خواهند شد.
همین خبر ترمز افزایــش قیمت ها را کشــید و روند 
قیمتی در بــازار نزولی شــد. البته آنطــور که فعالان 
بازار می گویند خودرو همچنان بســیار گران اســت 
اما نسبت به هیجانات ابتدای ســال، روند آرام تری را 
طی می کند.در این رابطه ســعید موتمنی اظهار کرد: 
طی ۳ هفته گذشــته، بازار خودرو روند آرامی را داشته 

و با اینکه نوســانات ارزی داشتیم اما قیمت 
خودرو تقریباً باثبــات ماند و افزایش خاصی 

نداشتیم.
رئیس اتحادیه نمایشگاه داران و فروشندگان 
خودرو تهران افــزود: در حــال حاضر فقط 
افــرادی که نیاز به خــودرو دارنــد، در بازار 
هستند و خرید و فروش خاصی نداریم و بازار 
به نوعی راکد اســت.وی ادامه داد: عدم اثرگذاری نرخ 
ارز روی قیمــت خودرو به دلیل این اســت که همه در 
بازار منتظر انتشار جزئیات واردات خودرو هستند؛ اگر 
واردات انجام شود قیمت ها به صورت محسوس ریزش 

می کند.
موتمنی گفت: وزیر هم که اعلام کرد تعرفه خودروهای 

وارداتی پاییــن خواهد بــود همین مســاله منجر به 
شکسته شدن قیمت در بازار خودرو خواهد شد.وی در 
مورد وضعیت عرضه خودرو نیز اظهار کرد: اگر وضعیت 
عرضه بهتر شــده بود قطعاً قیمت ها پایین می آمد اما 
عرضه پاســخگوی تقاضا نیســتم. اگر در ســال های 
گذشــته عرضه بهتری صورت می گرفت امروز فاصله 
قیمت کارخانه و بازار ۱۰۰ درصد نمی شــد و شــاید 

فاصله قیمتی کمتر از ۵ درصد می شد.
رئیس اتحادیه نمایشــگاه داران و فروشندگان خودرو 
تهران افزود: مشکلات بازار خودرو برای امروز و دیروز 
نیســت بلکه از ســال ۹۷ که عرضه نزولی شد، فاصله 
قیمتی بین کارخانه و بازار نجومی شــد و تقریباً به نیاز 

۴۵ درصد بازار پاسخی داده نشد.

معاون امور تعاون وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
با بیان اینکه در کشــور بیش از ۱۰۰ هزار تعاونی فعال 
است، گفت: توســعه صادرات و گســترش بازارهای 

جهانی تعاونی ها رویکرد اصلی دولت سیزدهم است.
مهدی مســکنی در حاشــیه بازدید از پاویون بخش 
تعاون کشور در اولین نمایشــگاه بین المللی تخصصی 

توانمندی های شــرکت های کوچک و متوسط اظهار 
داشــت: ارتقای صادرات بخش تعاون و افزایش توان 
رقابت پذیری محصولات تولیدی و خدماتی، مستلزم 

تقویت زیرساخت های تسهیل کننده صادرات است.
وی افزود: حمایت از حضور تعاونی ها در نمایشگاه های 
داخلی و خارجی یکی از رئوس برنامه ها و رویکردهای 

معاونت امور تعاون در سال ۱۴۰۱ است.
مســکنی بــا اشــاره بــه تحریــم ظالمانــه و ادامه 
محدودیت های شیوع ویروس کووید ۱۹، گفت: توجه 
به گســترش صادرات غیرنفتی موجب تقویت بخش 

تعاون و در نهایت اقتصاد کشور خواهد شد.
وی تصریح کرد: در حــال حاضر بیــش از ۵۰ درصد 

تعاونی های کشــور در بخش تولید مشــغول فعالیت 
هستند.مسکنی خاطرنشــان کرد: ایجاد پاویون ویژه 
فعالان بخش تعاون در نمایشگاه های داخلی و خارجی 
فرصتی برای آشــنایی عینی با بازارهای هدف، تقویت 
بــازار تعاونی ها، جلب و کســب درآمدهای بیشــتر و 

کشف بازارهای جدید است.

و خودر

خریــدار   معــاون وزیر صمــت و رئیس 
ســازمان توســعه تجارت با توجــه به روند 
افزایشــی چند برابری صــادرات غیرنفتی 
کشور در یکســال گذشــته، چگونگی رقم 
خوردن این مهــم را تشــریح کرد.به نقل از 
سازمان توسعه تجارت، علیرضا پیمان پاک، 
معاون وزیر صمت و رئیس ســازمان توسعه 
تجارت در برنامه ثریا شبکه اول سیما با اشاره 
به افزایش صادرات غیرنفتی کشور در ۹ ماه 
گذشــته با اصلاح برخی سیاست ها و توجه 
به کشورهای همســایه گفت: یکی از مسائل 
اصلی در توسعه صادرات برنامه محور بودن 
و راهبرد داشتن اســت.وی با اشاره به اینکه 
دولت برای ســال ۱۴۰۴ هدف رســیدن به 
حداقل ۷۵ میلیــارد دلار صادرات غیر نفتی 
را تعریف کرده اســت، افزود: حداقل افزایش 
صادرات را ۷۵ میلیــارد دلار قرار دادیم و در 
مدت گذشــته به ۴۸ میلیارد دلار رسیدیم. 

این مبلغ بیش از میزان مورد انتظار بود.

کلید اصلی برای افزایش صادرات 
چیست؟

پیمان پاک در خصــوص اقداماتی که دولت 
برای این افزایش میــزان صادرات انجام داده 
اســت افزود: اولین اقدام دولــت هماهنگی 
میان دستگاه های مختلف بود، دومین اقدام 
رفع موانع و مشکلات و ســومین و مهمترین 
این بود که شخص اول دولت به همراه تمامی 
دســتگاه ها پیگیر حل و رفع موانع صادرات 
بودند.وی تاکید کرد: بارها شده است شخص 
رئیس جمهور وقتی از مانعی مطلع می شود، 
بلافاصله رفع آن را پیگیر می شــود و همین 
موضوع سبب می شود که ســایر دستگاه ها 
نیز مدام از ما بپرســند مشــکل کجاست که 
رفع کنیم.رئیس ســازمان توسعه تجارت از 
تسهیل شرایط ارز آوری و بازگشت ارز توسط 
صادر کننــدگان به عنوان یکــی از اقدامات 
اصلی در جهت ســهولت صادرات خبر داد و 
گفت: نکته مهم در صادرات این اســت که ما 

به آن به عنوان یک زنجیره نگاه کنیم.

افزایش 100 درصدی صادرات
 به آفریقا

وی همچنین از اولویت بندی کشــورها بر 

اساس منابع انسانی و منابع کشور خبر داد 
و گفت: در ســال های گذشته غفلت محض 
از بازار جنوب شرق آســیا و آفریقا با توجه 
به تمام فرصت های موجــود صورت گرفته 
است و اکنون با در اولویت قرار دادن آفریقا 
توانستیم صادرات به این قاره را ۱۰۰ درصد 

رشد دهیم اما بازهم عدد کم است.
پیمــان پاک با اشــاره به فرصت از دســت 
رفته در آفریقا گفت: خیلی از کشــورهای 
آفریقایی در تحریم بودنــد و می گفتند که 

چرا با ما وارد تجارت نمی شوید؟

زیرساخت ها جوابگوی حجم تجارت 
با روسیه نیست

پیمان پــاک یکی از سیاســت های دولت را 
همراه کردن هیأت های تجاری با مسئولان 
عنوان کرد و افزود: نکته مهم این اســت که 
هیچ سفری وزرا و مســئولان نداشتند مگر 
اینکه هیات تجاری همراه آنها باشــد. همین 
چند وقت پیــش بزرگترین هیــات تجاری 
تاریخ را به روســیه بردیــم.وی همچنین با 
اشاره به مشکلات زیرســاختی در صادرات 
گفت: وقتی توسعه بازار می دهیم زیرساخت 
مهم است، در مورد روسیه کامیون و کانتینر 

کم آمده و آستارا قفل شده است. چرا؟ بخاطر 
اینکه ســال ها به آن بی توجــه بودند و برای 
زیرساخت ها، لجستیک و حمل و نقل کاری 
نکردند.رئیس سازمان توسعه تجارت با بیان 
اینکه در صادرات کالا در سال ۱۴۰۰ میزان 
۳۹.۶ درصد نسبت به ۱۳۹۹ رشد داشته ایم 
گفت: امروز صادرات غیر نفتی فاصله بسیار 
دارد با صادرات نفتی و چون توســط بخش 
خصوصی و خرد انجام می شــود قابل تحریم 

نیست و این یعنی اقتصاد مقاومتی.

مثبت شدن ۶0۵ میلیون دلاری
 تراز تجاری

وی با اشاره به مثبت شدن تراز تجاری کشور 
در ۳ ماه اول امســال به میزان ۶۰۵ میلیون 
دلار افــزود: این اتفــاق در شــرایطی رقم 
خورد که در ۳ ماه ابتدایی امســال اصلاحات 
اقتصــادی، جنــگ اوکرایــن و قرنطینــه 
شــانگهای را داشــتیم و در ایــن شــرایط 

توانستیم تراز تجاری را افزایش دهیم.

 علت کاهش حجم صادرات
 به عراق چیست؟

پیمان پــاک با بیان اینکه میــزان صادرات 

به ترکیه ۱۰۰ درصد رشــد داشته است، در 
مورد علت کاهش صــادرات به عراق گفت: 
این کاهش به دلیل این بــود که کالاهایی 
که با ارز ترجیحی تولید می شــد، به عراق 
می رفت و چون ارزان بود، عراقی ها مشتری 
بودند اما با اصلاحــات اقتصادی و حذف ارز 
ترجیحی از کالاها، بازار عراق از دست رفت 
اما با تغییر کشور هدف ما صادر کننده را به 

کشورهای دیگر هدایت کردیم.
وی افزود: به طور مثال ماســت را عراق ۱.۵ 
دلار می خرید، در روسیه ۲.۵ دلار خریدند 

و ما صادر کننده را به آنجا هدایت کردیم.

افزایش ۵۵ درصدی صادرات به 
اتحادیه اروپا

رئیس ســازمان توســعه تجارت در مورد 
تجــارت با اتحادیــه اروپا نیز گفــت: ما که 
به گفته برخی هــا زبان غــرب را در دولت 
ســیزدهم بلد نبودیم ۵۵ درصــد افزایش 
صادرات بــه اتحادیه اروپا داشــتیم. علت 
چه بود؟ این بود کــه بحث معامله تجاری بر 
اساس منفعت کشورهاســت و ارتباطی به 

مسائل سیاسی ندارد.
وی همچنیــن به افزایش میــزان صادرات 

خدمات فنــی و مهندســی اشــاره کرد و 
گفت: صادرات خدمات فنی مهندســی از 
۴۹۳ میلیون دلار به دو هزار و ۳۰۵ میلیون 
دلار رســید که همه این اتفاقــات با همان 

اصلاحات و رفع موانع صورت گرفته است.
پیمان پاک با انتقاد از سیاســت های دولت 
قبل در برخورد با شــرکت های صادرکننده 
خدمات فنی مهندسی گفت: از ۳۵ شرکت 
بزرگ خدمات فنــی مهندســی، با همت 
دولت قبل بیــش از ۲۰ تــا ممنوع الخروج 
شــدند آن هــم به خاطــر موانعــی که در 

مقابلشان گذاشتند.
رئیس سازمان توســعه تجارت در خصوص 
علت موفق نبودن تجارت با ســوریه گفت: 
نکته مهم در ســوریه سیاســت های دولت 
این کشــور اســت، آنها قوانین عدم خروج 
ارز دارنــد و باید بر این اســاس برنامه ریزی 
کنیم. یکسری اقدامات در حال انجام است 
اما سرعتش نسبت به ســایر کشورها کمتر 
است، ما باید سوریه را به عنوان محلی برای 
سرمایه گذاری و دروازه ورود به کشورهای 
عربی نگاه کنیــم و با این کشــور به تولید 

مشترک برسیم.
وی جام جهانــی قطر و جنــگ اوکراین را 
فرصتی برای توســعه تجــارت عنوان کرد 
و افزود: بلافاصلــه بعد از جنــگ اوکراین 
کمیته ویژه تجارت با روسیه شکل دادیم و 
توانستیم در شرایطی که حجم کل واردات 
روسیه ۵۰ درصد کاهش یافته بود و با وجود 
اینکه در ۲ ماه ابتدایــی ما نیز صادراتمان به 
این کشور کاهش داشت، در خرداد آن را ۲۸ 

درصد افزایش دهیم.
پیمان پاک با اشــاره به خرید ۱۲ کشــتی 
برای تجارت با روسیه گفت: ارتباط ما برای 
اولین بــار در تاریخ با بندر ماخــاچ قلعه به 
عنوان یک ارتباط یخچالی برقرار شده است 

و این اتفاق بزرگی به شمار می رود.
وی همچنیــن یکی دیگر از سیاســت های 
دولت را ارتباط استان به استان میان ایران 
و سایر کشــورها عنوان کرد و گفت: اکنون 
سنت پترزبورگ به اســتان اصفهان متصل 
شــده و همین اتفــاق در خصوص ســایر 
استان ها و اســتان های چین و بلاروس نیز 

در حال انجام است.

خریدار  جانشــین معاون رفاه در وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعــی اعلام کرد که 
قرار اســت یارانه نقدی در قالب یک پلتفرم 
و بستر، به کالابرگ تبدیل شــود تا مردم با 
مراجعه به فروشــگاه ها بتواننــد کالاها را 
خریداری کنند که کارهای آن تا حد خوبی 
پیــش رفته اســت.طرح »مردمی ســازی 
و توزیــع عادلانــه یارانه هــا« از بیســتم 
اردیبهشــت ماه جاری از سوی دولت کلید 
خورد. با اصــلاح نظام پرداخــت یارانه ها، 
یارانــه جدید بــرای ۷۲ میلیــون نفر )۲۳ 
میلیون خانوار( واریز شد که برای سه دهک 
اول ۴۰۰ هزار تومان و برای دهک های بین 

چهار تا ۹ نیز ۳۰۰ هزار تومان بود.
وزارت تعــاون، کار و رفــاه اجتماعــی که 
مسئولیت تعیین وضعیت اقتصادی خانوار 
و دهک بندی آنها را برعهده داشــت از زمان 
آغاز اجرای طرح، ســامانه ای را برای ثبت 
اعتراض مردم نســبت به دهک بندی اعلام 
و ســازمان هدفمندی یارانه ها نیز امکانی 
را برای ثبت نام افراد جامانــده فراهم کرد. 

البته هنوز نتایج بررسی اعتراضات از سوی 
وزارت رفاه اعلام نشده است. 

چندی پیش عبدالملکی، وزیر ســابق رفاه 
درباره نحوه اجرای این طــرح توضیح داده 
و گفته بــود »برنامــه اصلی دولــت که در 
متن قانــون بودجه هم آمــده،  »کالابرگ 
الکترونیک« اســت که افراد با همان کارت 
بانکی به فروشــگاه هایی مراجعــه و مقدار 
مشــخص کالا را با قیمت مشخص دریافت 
می کننــد کــه بناســت نــرخ آن کالاها، 
قیمــت قبــل از افزایش ها باشــد. این کار 
زیرســاخت هایی نیاز دارد و مدتی به طول 
می انجامد کــه طبق برنامه دولــت، دوماه 
اســت. دولت در حال کار بــر روی جزئیات 
است و هرزمان نهایی شــود از یارانه نقدی 

به کالابرگ الکترونیکی منتقل می شویم. «
رئیس جمهور نیز شــنبه شــب گذشته با 
حضور در رســانه ملی، به ســوالی پیرامون 
وضعیت اصلاح نظــام پرداخت یارانه ها این 
گونه پاسخ داده است: »این طرح در راستای 
اجرایی کردن سیاســت ریشــه کن کردن 

فقر مطلق در دستورکار قرار گرفت. ما باید 
بتوانیم فاصله طبقاتی را بهبود ببخشــیم. 
نظام جدید یارانه ها گامــی برای بهبود این 
شــرایط اســت. ما همچنین دنبال هدایت 
منابع ارزی به ســمت تولید و جلوگیری از 
واردات بی رویه هســتیم. اصلاح اقتصادی 
یک گام ابتدایی اســت و ما دنبال ســرمایه 
گذاری بــرای رشــد اقتصادی هســتیم. 
تا زمانی که وضــع کالابــرگ الکترونیک 
قطعیت پیدا نکند، حتمــا پرداخت نقدی 

یارانه را ادامه می دهیم.«
 علی شهیدی، جانشــین معاون رفاه وزارت 
تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی نیــز اخیرا 
پیرامون طرح اصلاح نظام یارانه ها و درباره 
راهکارهای کاهش تورم گفــت: تورم های 
فعلی در اقتصاد ناشــی از ســه محل حذف 
ارز ۴۲۰۰ تومانی، رشد نقدینگی و افزایش 
قیمت کالاهای اساســی ناشــی از جنگ 

اوکراین و روسیه است.
وی افزود: یکی از مهم ترین اعتراضات مردم 
در بحث یارانه ها این بــود که پرداخت های 

یارانه ای جوابگوی افزایش قیمت ها نیست و 
متاسفانه این مسئله برای مردم به درستی 
تبیین نشد که تورم فعلی ناشی از سه محل 
مختلف اســت و پرداخت یارانه ها فقط یک 

بخش از تورم را پوشش می دهد.
جانشــین معاون رفاه در وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی گفت: تورم عمومی کشــور 
که در این ســال ها به ۳۰ درصــد افزایش 
پیدا کرده و همچنین تورم ناشــی از جنگ 
اوکراین و روسیه، خارج از پک یارانه ای بود 

که دولت پرداخت کرد.
شــهیدی گفت: قرار اســت یارانه نقدی در 
قالب یک پلتفرم و بستر، به کالابرگ تبدیل 
شود و مردم با مراجعه به فروشگاه ها بتوانند 
کالاها را خریداری کنند که خوشــبختانه 
کارهای آن تا حــد خوبی پیــش رفته، اما 
فارغ از بحث آماده شدن این بستر و پلتفرم، 
تبدیــل پرداخت یارانه نقــدی به کالابرگ 
خیلی فرقی نمی کنــد و تأثیــری بر تورم 
نخواهد داشــت.وی افزود: تبدیل پرداخت 
یارانه نقدی به کالابــرگ هرچند منجر به 

کاهش اندکی از رشد نقدینگی خواهدشد، 
اما به دلیل اینکه پول به شــکلی غیر از ریال 
وارد چرخه اقتصادی می شود نهایتاً تأثیری 
بر تــورم نمی گذارد.جانشــین معاون رفاه 
در وزارت تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی در 
مصاحبه با رادیو گفت وگو، مدیریت مصرف 
مردم درباره برخی کالاها را ضروری دانست 
و در عیــن حال گفــت: البته ایــن موضوع 
معایــب و محاســنی دارد که باید بیشــتر 

درمورد آن بررسی و تحقیق کرد.
شهیدی معتقد اســت که پرداخت یارانه ها 
چه به شــکل نقدی و چه به شکل کالابرگ 
به مــردم، انحراف و فســادی نــدارد چون 
مستقیماً و به صورت سیستماتیک به دست 

مصرف کننده اصلی می رسد.

و شکاف ۴۵ درصدی بین عرضه و تقاضای خودر

ویکرد اصلی دولت در توسعه تعاونی ها گسترش بازارهای جهانی ر

آگهی مفقودی
بـرگ سـبز وکارت سـواری پـژو PARS مـدل ۱۴۰۰رنـک سـفيد بـه شـماره 
موتور ۱۴۹B۰۲۶۱۷۲۵وشاسـیNAAN۱۱FEXMK۱۵۱۱۵۲ و شـهربانی 
ايـران ۶۵_۶۴۵ه۳۲ به نـام  سـميه پـور نخعـی خيـر ابـادی مفقـود گرديـده واز 

يــزد درجه اعتبار سـاقط می باشـد.                                                      

ابـلاغ رای 
شناسه ۱۳۴۲۰۲۶

در خصــوص پرونــده کلاســه ۱۴۰۱۰۰۱۱۷۰۰۷۰۰۰۲۳۱ بــا توجــه بــه کشــف و ضبــط 
يــک دســتگاه ماينــر بــه ظــن قاچاق توســط ســيد حســين فاضــل در تاريــخ ۱۴۰۱/۲/۲۶ 
ــر  ــی حاض ــات دادرس ــک از جلس ــب کالا در هيچي ــه صاح ــال ابلاغي ــم ارس ــی رغ و عل
نگرديــده و رای بــه صــورت غيابــی صــادر گرديــده اســت ابــلاغ مــی گــردد محکــوم عليــه 
ــی  ــرات حکومت ــی در اداره کل تعزي ــن آگه ــخ انتشــار اي ــاه از تاري ــک م ــرف ي ــی ظ غياب
خوزســتان بــه نشــانی اهــواز – ابتــدای خيابــان آزادگان ( ۲۴ متــری ) در شــعبه پنجــم 
حاضــر گــردد. رای پــس از ده روز از ابــلاغ قابــل واخواهــی در ايــن شــعبه مــی باشــد. 
م وسـی منصوری ، رييس شعبه پنجم بدوی تعزيرات حکومتی استان خوزستان 

احضار متخلف
شناسه ۱۳۴۲۰۳۰

بدينوســـيله آقـــای محســـن لويمـــی فرزنـــد عيـــدان متهـــم پرونـــده کلاســـه 
ـــاق کالا و ارز  ـــژه قاچ ـــم وي ـــعبه پنج ـــاق کالا ش ۱۴۰۱۰۰۱۱۷۰۰۷۰۰۰۰۹۶ قاچ
ـــت  ـــردد جه ـــی گ ـــلاغ م ـــی اب ـــی کيف ـــن دادرس ـــون آيي ـــاده ۱۷۴ قان ـــرای م در اج
ـــه  ـــی ب ـــن آگه ـــت اي ـــس از روي ـــاه پ ـــک م ـــرف ي ـــود ظ ـــده خ ـــه پرون ـــيدگی ب رس
ـــتان  ـــتان خوزس ـــی اس ـــرات حکومت ـــری اداره کل تعزي ـــواز خ ۲۴ مت ـــانی اه نش
ـــس از  ـــت پ ـــی اس ـــد بديه ـــه نماين ـــواز مراجع ـــاق کالا و ارز اه ـــم قاچ ـــعبه پنج ش
ـــد.  ـــد ش ـــادر خواه ـــيدگی و رای ص ـــا رس ـــف وارده غياب ـــه تخل ـــت ب ـــاء مهل انقض
موسـی منصوری، رييس شعبه پنجم بدوی تعزيرات حکومتی استان خوزستان 

وزارت دادگسترى 
سازمان تعزيرات حكومتى

وزارت دادگسترى 
سازمان تعزيرات حكومتى

ابـلاغ رای 
شناسه ۱۳۴۲۰۲۹

در خصوص کشف تعداد ۳۵ بشکه ۲۰ ليتری حاوی سوخت نفتگاز به مقدار ۷۰۰ ليتر بصورت 
بلاصاحب با توجه به عدم شناسايی مالک يا مالکين سوخت مکشوفه و نشر آگهی در روزنامه ظرف 
يک ماه از تاريخ وصول پرونده بنابراين اموال مکشوفه از نظر شعبه بلاصاحب يا صاحب متواری 
تشخيص داده شده فلذا حکم به ضبط و تحويل ( ۳۵ بشکه ۲۰ ليتری حاوی سوخت نفتگاز به مقدار 
۷۰۰ ليتر ) ( ستاد اجرائی فرمان امام خمينی (ره) صادر و اعلام می گردد . رای صادره غيابی و 
غيرقطعی محسوب و ظرف مهلت مقرر قانونی ۲۰ روز از تاريخ اننشار آگهی قابل واخواهی در همين 
شعبه می باشد . سپس ظرف مدت ۲۰ روز پس از انقضاء آن موعد ، قابل تجديد نظر خواهی در 

شعبه محترم تجديد نظر استان خوزستان می باشد . 
محمد بخشـنده، رييس اداره و رييس شعبه اول بدوی شهرستان ماهشهر

وزارت دادگسترى 
سازمان تعزيرات حكومتى



معاون وزیر نفت اعلام کرد

تولید ۲۳۲ میلیارد مترمکعب گاز در سال ۱۴۰۰

انرژی
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صفحه 5
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rسه شنبه      7 تیر 1401    شماره 1082

ترکمنستان فعالیت های نفتی در دریای خزر را 
سرعت می بخشد

 ترکمنستان درصدد اســت از طریق افزایش دادن فعالیت های شرکت 
های نفتی این کشــور در دریای خزر، تحرکات نفتی خود در این دریا را 
سرعت بخشد.شرکت دارگون اویل در ترکمنستان قرار است به موجب 
توافقی با شرکت ملی نفت ترکمنســتان )ترکمن نفت(، فعالیت های 

نفتی این کشور در دریای خزر را توسعه بخشد.
»ســردار بردی محمداف« رئیس جمهوری ترکمنســتان در جلسه 
دولت با تمرکز بر لزوم اتخاذ رویکردی مدبرانــه و همه جانبه برای رفع 
همه مشکلات در این زمینه، با پیشــنهاد انعقاد توافق موافقت کرد و به 
»شهیم عبدالرحمانوف« معاون نخســت وزیر دستور داد به کار در این 
جهت ادامه دهد.فعالیت اصلی شــرکت دارگون اویل توســعه میادین 
نفتی جیتون و جیگالی بیگ است که از ماه می ۲۰۰۰ با موفقیت در آن 
فعالیت داشته است.در همین حال، شرکت بین المللی خدمات میدان 
نفتی زیر نظر شرکت پتروشیمی چین به ترکمنستان در افزایش تولید 

نفت کمک خواهد کرد.
این امر به موجب قراردادی برای انجام خدمات تخصصی افزایش تولید 
چاه های نفت مهیا شده اســت که منطبق با قطعنامه امضا شده توسط 
رئیس جمهوری ترکمنستان است که بین شرکت بین المللی خدمات 

نفت چین و شرکت ترکمن نفت منعقد می شود.

تفاهم نامه ۲ هزار میلیارد تومانی برای توسعه 
دانش بنیان های نفتی

معاون توســعه صندوق نــوآوری و شــکوفایی ریاســت جمهوری از 
تفاهم نامه ۲ هــزار میلیارد تومانی با شــرکت ملی نفت برای توســعه 

شرکت های دانش بنیان خبر داد.
سیاوش ملکی فر در اولین رویداد توسعه همکاری های دانش بنیان در 
استقرار هوشمندسازی نظام توزیع گاز با اشــاره به اینکه این صندوق 
علاوه بر پرداخــت ۱۲ نوع تســهیلات به شــرکت ها، ضمانت نامه ها، 
سرمایه گذاری ها و… نیز ارائه می کند، اظهار داشت: تفاهم نامه ۲ هزار 
میلیارد تومانی با شرکت ملی نفت داشتیم تا نقدینگی مانع از پرداخت 
تسهیلات و توســعه شرکت های دانش بنیان نباشــد و این با موضوع با 
شــرکت ملی گاز نیز قابل اجرا اســت.وی ادامه داد: ایــن نه صندوق 
شــرکت های کوچک و نه شرکت های بزرگ اســت و همه شرکت ها را 
تحت پوشــش قرار می دهد.ملکی فر تاکید کرد: ۲ هزار و ۶۰۰ میلیارد 
تومان منابعی اســت که دولت اختیار این صندوق داده شــده و تنها در 
ســال ۹۹، ۵ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شده است. 

این رقم در سال ۱۴۰۰ به ۴ هزار و ۸۰۰ میلیارد تومان رسیده است.

معاون توسعه صندوق نوآوری و شکوفایی ریاست جمهوری با اشاره به 
اینکه تورم افزایش داشته و نیاز شرکت ها را به نقدینگی بیشتر می کند، 
در طرح های ملی به جای اینکه منتظر مراجعه شــرکت ها باشــیم، به 

نهادهای دولتی مراجعه می کنیم و کار را توسعه می دهیم.

در تاریخ 2۹ و ۳0 مردادماه انجام می شود
برگزاری کنفرانس و نمایشگاه بین المللی 

بهینه سازی و بهره وری انرژی ایران
 کنفرانس و نمایشگاه بین المللی بهینه ســازی و بهره وری انرژی ایران 
در تاریخ ۲۹ و ۳۰ مردادماه ۱۴۰۱ با هدف تلاش برای توسعه بهره وری 

انرژی برگزار می شود.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی وزارت نیرو، این کنفرانس و نمایشگاه 
بین المللی با مشــارکت سیاســت گذاران، فعالان اجرایی و صنعتی، 
شرکت های دانش بنیان، دانشــگاهیان و پژوهشگران علمی، به عنوان 
بزرگ ترین گردهمایی فعالان این حوزه، محملی برای هم اندیشــی و 
ارائه راهکار توسعه بهره وری انرژی در کشــور است که باهدف بررسی 
ابعاد مختلف بهره وری انــرژی )برق، حرارت، ســوخت و خوراک( در 

کشور در تاریخ ۲۹ و ۳۰ مردادماه ۱۴۰۱ برگزار می شود.
از مهم تریــن محورهای این رویــداد بین المللی می  تــوان به »کارایی 
قوانین و سیاســت  های حوزه بهره وری انرژی در کشور«، »وضعیت و 
راهکارهای بهینه ســازی در بخش های مختلف تولید، انتقال، توزیع، 
مصرف حرارت و ســوخت«، »وضعیت و راهکارهای بهینه ســازی در 
بخش های مختلف ســاختمان، حمل ونقل و صنایع«، »اقتصاد انرژی 
و چالش های تأمین مالی و سرمایه  گذاری در بهینه سازی در حوزه های 
مختلــف«، »حکمرانی انرژی« اشــاره کرد.این رویــداد بین المللی با 
حمایت اکثر ســازمان های متولی این بخش از قبیــل معاونت علمی و 
فناوری ریاســت جمهوری، وزارت نیرو، وزارت نفــت، وزارت صنعت، 
معدن و تجارت، ســازمان انرژی های تجدیدپذیر و بهــره وری انرژی 
)ســاتبا(، شــرکت بهینه  ســازی مصرف سوخت، ســازمان حفاظت 
محیط زیست، شهرداری تهران، انجمن های فعال در این بخش و غیره 

در مرکز همایش های بین المللی صداوسیما برگزار خواهد شد.
در اثنای این کنفرانس، شــرکت های توانمند و دانش بنیان داخلی نیز 

در نمایشگاه جانبی به ارائه دستاوردهای خود خواهند پرداخت.
www. علاقه مندان برای کسب اطلاعات بیشــتر می توانند به سایت

eeciran.ir مراجعه کنند.

وپایی ها برای کاهش مصرف گاز مذاکرات ار
وزیران انرژی کشورهای اتحادیه اروپا درباره گزینه هایی برای محدود 

کردن جمعی تقاضا برای گاز بحث و گفت و گو می کنند.
این بلوک با کاهش عرضه گاز روســیه دســت و پنجه نرم کرده و آماده 
احتمال قطع کامل عرضه روسیه می شــود.کادری سیمسون، کمیسر 
انرژی اتحادیه اروپــا، پس از ورود به محل مذاکــرات وزیران انرژی در 
لوکزامبــورگ گفت: قصــد دارم گامهای عینی به وزیــران ارائه کنم و 
بر این باورم که باید در ســطح کشــورهای عضو و از سوی کمیسیون، 
آمادگی بهتری داشته باشیم.بر اساس گزارش رویترز، کمیسیون اروپا 
یک برنامه برای هماهنگ سازی آمادگی کشورهای عضو اتحادیه اروپا 
را در برابر شوکهای بیشتر عرضه گاز در ژوییه، ارائه خواهد کرد.در این 
بین، قیمت گاز طبیعی اروپا با کاهش عرضه از سوی روسیه و کند شدن 
روند ذخیره سازی، افزایش پیدا کرده اســت. قیمت پایه بازار اروپایی 
هفته را با رشد حداکثر ۶.۹ درصد آغاز کرد. با کاهش عرضه گاز روسیه 
از طریق خط لوله نورد اســتریم ۱، خریداران تامین گاز از منابع دیگر 
را دشــوار می یابند. ســطح ذخایر گاز در اروپا روز یکشنبه یک درصد 
کاهش پیــدا کرد و روند بهبود ســطح ذخایر به میانگین پنج ســاله را 
متوقف کرد.اگر فعالیت خط لوله نورد استریم ماه آینده برای تعمیرات 

به طور کامل متوقف شود، این وضعیت بدتر خواهد شد. 

و نیر

قیمت نفت در معاملات روز دوشنبه بازار جهانی تحت 
تاثیر نگرانی هــای اقتصادی و انتظار ســرمایه گذاران 
برای اقدامات احتمالی گروه هفت درباره صادرات نفت 
روسیه و احیای توافق هسته ای ایران، بیش از یک دلار 

سقوط کرد.
بهای معاملات نفت برنت یک دلار و ۴۲ ســنت معادل 
۱.۳ درصد کاهش پیدا کرد و به ۱۱۱ دلار و ۷۰ ســنت 
در هر بشکه رســید. نفت برنت روز جمعه ۲.۸ درصد 
بهبود پیدا کرده بــود. بهای معاملات وســت تگزاس 
اینترمدیــت آمریکا با یــک دلار و ۵۴ ســنت معادل 
۱.۴ درصد کاهش، به ۱۰۶ دلار و هشــت سنت در هر 
بشکه رســید. شــاخص نفت آمریکا روز جمعه با ۳.۲ 

درصد افزایش بسته شــده بود. با این حال، 
هر دو شــاخص تحت تاثیر افزایش نرخ های 
بهــره در اقتصادهــای بزرگ و قوی شــدن 
ارزش دلار که به نگرانی هــای تورمی دامن 
زده است، هفته گذشــته برای دومین هفته 
متوالی کاهش پیدا کردند. اما در شرایطی که 
عرضه فرآورده های نفتی محدود مانده است، 

قیمتهای نفت همچنــان در بالای ســطح ۱۰۰ دلار 
پشتیبانی شده اند.

ســران گروه هفت قرار اســت در اجلاس هفته جاری 
در آلمان، به بررســی گزینه هــای موجود در خصوص 
صادرات نفت روسیه و قطع وابستگی به واردات نفت و 

گاز روسیه و همچنین تحریم هایی که رشد 
تورم را تشدید نکنند، بپردازند. این اقدامات 
شــامل تعیین ســقف قیمت بــرای نفت و 
فرآورده های نفتی بــه منظور محدود کردن 
درآمدهــای مســکو و کاهش آســیب های 

احتمالی اقتصادهای دیگر است.
ویویک دیهــار، تحلیلگر بانــک کامن ولث 
استرالیا در یادداشتی نوشت: هنوز معلوم نیست تعیین 
ســقف قیمت، چنین نتیجه ای به همراه داشته باشد. 
هنوز چیزی برای این که مانع شــود روســیه صادرات 
نفــت و فرآورده های نفتی بــه اقتصادهای گروه هفت 
را در واکنش به وجود ســقف قیمــت، متوقف کرده و 

کمبود فعلی در بازارهای جهانــی نفت و فرآورده های 
نفتی را تشدید کند، وجود ندارد.گروه هفت همچنین 
پس از سفر مسئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپا به 
تهران برای خارج کردن مذاکرات از بن بســت، درباره 
احیای مذاکرات هسته ای گفت وگو خواهند کرد.تینا 
تنِگ، تحلیلگر شرکت سی ام سی مارکتس در این باره 
گفت: توجه معامله گران ممکن است روی ازسرگیری 
مذاکرات هسته ای ایران باشــد که به احیای صادرات 
نفت ایران منتهی خواهد شد.بر اساس گزارش رویترز، 
به گفته منابع آگاه، بعضی از ســران گروه هفت تلاش 
می کنند ضرورت فاینانس جدید برای سرمایه گذاری 

انرژی های فسیلی را به تایید برسانند.

به دنبــال اخطارهای داده شــده مبنی بر انتشــار نام 
اداراتــی که اقدام بــه کاهش مصرف بــرق نکرده اند، 
اســامی ۹ اداره پرمصرف دیگــر در شــهر تهران در 

ششمین روز از هفته صرفه جویی در مصرف اعلام شد.
به دنبال ابلاغ مصوبه هیئت دولت مبنی بر لزوم کاهش 
مصرف برق مشــترکان اداری و دســتگاه های اجرایی 
به منظور کاهش بار شــبکه توزیع برق در ســاعات اوج 
بار میان روز، امروز دوشــنبه، ۶ تیر، اسامی ۹ اداره ای 

که در شــهر تهران، توجه کافی به اجرای این 
مصوبه نداشــته و مصرف برق خود را کاهش 
نداده اند اعلام شد.بر اساس داده های حاصل 
از کنتورهای هوشمند و باتوجه به اخطارهای 
قبلی داده شــده، شرکت شــیلات جنوب، 
ســازمان مرکزی تعاون روســتایی، شرکت 
عملیات اکتشــاف نفت، شــرکت تأسیسات 

دریایی، بانک ملت مدیریت شعب منطقه ۵، ساختمان 

شــماره ۲بانک شــهر، شــرکت ارتباطات 
زیرساخت، شرکت ملی فولاد ایران و شرکت 
شــاتل ۹ اداره و سازمانی هســتند که دیروز 
قطع برق شــدند.هیئت وزیران در تاریخ ۱۸ 
اردیبهشــت ماه ۱۴۰۱ بر اســاس پیشنهاد 
وزارت نیرو و اصل ۱۳۸ قانون اساسی مصوب 
کردند که کلیه دســتگاه های اجرایی، بانک 
ها، نیرو های مســلح، نیروی انتظامی، نهاد های دولتی 

و غیر دولتی موظف اند نســبت به کاهش ۳۰ درصدی 
مصرف برق خود در ساعات اداری و کاهش ۶۰ درصدی 
در ساعات غیر اداری نسبت به ســال گذشته با اولویت 
خاموش کردن روشــنایی های غیر ضرور و سامانه های 
سرمایشــی اقدام به صرفه جویی در مصرف برق کنند.
این مصوبه ب هدف رعاین الگوی مصرف و صرفه جویی 
در تاریخ ۲۴ اردیبهشــت ۱۴۰۱به همه دستگاه های 

اجرایی ابلاغ شد.

نفت

برق

خریــدار  مدیرعامل شــرکت ملی گاز 
ایران گفت: در سال گذشــته ۲۳۲ میلیارد 

مترمکعب گاز در کشور تولید شده است.
»مجیــد چگنی« در اولین رویداد توســعه 
همکاری هــای دانــش بنیان در اســتقرار 
هوشمندســازی نظام توزیع گاز با اشــاره 
به اینکه در سال های گذشــته رهبر معظم 
انقــلاب تاکید فراوانــی بــرای حمایت از 
شرکت های دانش بنیان داشــتند، افزود: 
امســال به نام تولید دانش بنیان و اشتغال 

آفرین نام گذاری شده است.
وی ادامــه داد: باید از ایــن ظرفیت عظیم 
خدادادی که به کشــور داده شده، استفاده 

درست کنیم و قدرش را بدانیم.
چگنی بــا تاکید بر اینکه اگــر در این حوزه 
ســرمایه گذاری کنیــم، نیاز بــه واردات 
نخواهیم داشــت، گفت: این شــرکت ها تا 
۹۹ درصــد از نیازهای کشــور را با توجه به 
ظرفیت و توانمندی می توانند تامین کنند. 

مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران بیان کرد: 
این رویداد می توانــد ارتباط صنعت گاز را با 

شرکت های دانش بنیان توسعه دهد. 
معاون وزیر نفت با بیــان اینکه صنعت گاز 
در ارتبــاط به شــرکت های دانــش بنیان 
پیشتاز بوده اســت، ادامه داد: با راه اندازی 
انستیتوها در دانشگاه های کشور، همکاری 

با شرکت های دانش بنیان آغاز شده است. 
بــه گفتــه چگنــی، بیــش از ۲۶ میلیون 

مشترک صنعت گاز در کشور وجود دارد.
وی با بیان اینکه بیش از ۷۵ درصد از انرژی 
موردنیاز کشــور توسط شــرکت ملی گاز 
تامین می شود، گفت: در سال گذشته ۲۳۲ 

میلیارد مترمکعب گاز تولید کردیم.
معــاون وزیر نفــت با اشــاره بــه اینکه با 
مشــارکت و همــت شــرکت های دانش 
بنیان گوشــه ای از نیازهای خــود را تامین 
کنیم، افزود: اســناد بالادستی کشور برای 
بهینه سازی انرژی زیاد است و سیاست های 

ابلاغی رهبر انقلاب در حوزه انرژی راهگشا 
است. 

وی ادامه داد: امسال باید سامانه توزیع خود 
را به کنتورهای هوشمند مجهز کنیم. 

مدیرعامل شــرکت ملی گاز ایــران تاکید 
کرد: باید تســهیلاتی برای مشتریان خود 
برای اجرای این طــرح در نظر بگیریم البته 

مدل اقتصادی هنوز نهایی نشده است.
چگنــی بــا اشــاره بــه اینکــه در حوزه 
سخت افزاری، ساخت کنتورهای هوشمند 
در اولویت قــرار دارد، ادامــه داد: در حال 
حاضر در اروپا نیز بحث های هوشمندسازی 

پیگیری می شود. 
وی اضافه کرد: این پــروژه کلان باید طی ۴ 
سال عملیاتی شود و بر اساس برآورد اولیه، 

۴ میلیارد دلار سرمایه گذاری نیاز است.
مدیرعامل شــرکت ملی گاز ایــران با بیان 
اینکه قیمت گاز در ایران بسیار ارزان است، 

گفت: قیمــت گاز در اروپا مترمکعبی بالای 
۲ دلار اســت و حتی در زمان هایی به بالای 
۴ دلار نیز رســید در حالی که قیمت گاز در 
ایران در بخــش خانگی حــدود ۷۰ تومان 
اســت.وی افزود: هــدف از اجــرای پروژه 
کنتورهای هوشمند این است که مدیریت 
مصرف انجام شــود و از خدمات ارائه شده 

درست استفاده کنند.
معــاون وزیــر نفت بــا اشــاره بــه اینکه 
زیرســاخت های بورس فراهم است، گفت: 
اگر مشــترکی گاز کمتری مصــرف کند، 
می تواند گاز مازاد را در این بازارها بفروشــد 

و منتفع شود. 
وی تصریــح کرد: پایداری شــبکه و عرضه 
پایــدار شــبکه گاز برای مشــترکین جزو 
چارچوب های مهم است که باید موردتوجه 

شرکت های دانش بنیان قرار گیرد. 
 اولیــن رویــداد توســعه همکاری هــای 

دانش بنیان در اســتقرار هوشمندســازی 
نظام توزیع گاز طبیعی، دوشــنبه ۶ تیرماه 
۱۴۰۱ در تهــران صنــدوق نــوآوری و 

شکوفایی ریاست جمهوری برگزار شد.
این رویداد در چهار محور موضوعی، کنتور 
هوشــمند، زیرســاخت های انتقال داده، 
پلتفرم های تحلیل داده و الزامات و مقررات 

و تنظیم گری برگزار شده است. 
نخســتین رویداد توســعه همکاری های 
دانش بنیان در اســتقرار هوشمندســازی 
نظام توزیــع گاز طبیعی شــامل دو بخش 
نمایشــگاهی و ارائه محور است، در بخش 
نمایشگاهی شــرکت های فعال در زنجیره 
اندازه گیــری  و  هوشمندســازی  ارزش 
هوشــمند، توانمندی و محصولات خود را 
به نمایش می گذارنــد، بنابراین مهم ترین 
محصول در ایــن بخش پلتفــرم کنترل و 
مدیریت هوشــمند کنتورهای گاز است که 

قرار اســت وارد مرحله اجرایی بشــود. این 
محصول حاصل همکاری گروه های مختلف 
اســت، از دانشــگاه خاتم، کنتورســازی 
اکباتان، ایرانسل تا شرکت فناپ زیرساخت 
که پلتفرم هوشــمند این پروژه را مبتنی بر 
اینترنت اشــیا طراحی و پیاده سازی کرده 

است.
در بخش ارائه محــور این رویــداد، افزون 
بر حضور مســئولان ارشــد شــرکت ملی 
گاز ایــران، ارائه ها و پنل هــای تخصصی با 
موضوعات تشریح و بررســی ابعاد تقاضای 
شــرکت ملی گاز ایــران در زمینــه اندازه 
گیری هوشــمند، الزامــات، تنظیم گری و 
زیرســاخت ها و... انجام شــد. هدف از این 
ارائه هــا و پنل ها آشــنایی هرچه بیشــتر 
مخاطبان و شــرکت ها با نیازهــای واقعی 
شرکت ملی گاز ایران در زمینه اندازه گیری 
هوشــمند اســت. در بخــش پایانــی هم 
شرکت های دانش بنیان حوزه اندازه گیری 

هوشمند، توانمندی خود را ارائه می کنند.
گفتنی اســت شــرکت ملی گاز ایــران بر 
اســاس لایحه بودجه ســال ۱۴۰۱، برای 
اصــلاح الگوی مصــرف، موظف اســت در 
راستای هوشمندســازی توزیع گاز و نصب 
کنتورهای هوشــمند با اولویت مشترکان 
پرمصرف اقدام کند. این شــرکت قصد دارد 
در انجام این پروژه بزرگ و مهم از توانمندی 
شــرکت های دانش بنیان و فناور استفاده 
کند و اولین رویداد توســعه همکاری های 
دانش بنیان در اســتقرار هوشمندســازی 
نظام توزیع گاز طبیعی، بســتری برای ارائه 
توانمندی های شرکت های دانش بنیان در 
حوزه هوشمندســازی انرژی، شناسایی و 
تعامل مستقیم و بی واســطه آنها با شرکت 
ملی گاز ایران است که با همکاری صندوق 
نــوآوری و شــکوفایی و معاونــت علمی و 
فناوری ریاست جمهوری در محل صندوق 

نوآوری و شکوفایی برگزار شد.

با دورنمای توافق هسته ای ایران؛ قیمت نفت سقوط کرد

۹ اداره و نهاد پرمصرف تهران معرفی شدند

تعاملات بین المللی در صنعت نفت تا کجا پیش رفت؟
خریدار  در دولــت ســیزدهم در حوزه 
گســترش تعاملات بین المللی در صنعت 
نفت گام هایی را برداشته، و به نظر می رسد 
با وجود تحریم ها امتیازات خوبی را بدست 

آورده ایم.
با توجه به اهمیت ویژه ای که بهبود روابط با 
همسایگان به ویژه کشور ترکمنستان برای 
دولت سیزدهم داشــته و پیگیری شورای 
عالی امنیت ملی، قرارداد ســوآپ گازی سه 
جانبه بین ایران، ترکمنســتان و آذربایجان 
)با رقم ســالانه ۱.۵ تا ۲ میلیارد مترمکعب 
گاز( در تاریخ ۷ آذرماه ۱۴۰۰ منعقد شــده 
که این قرارداد از ابتدای سال جدید میلادی 

)۱۱ دی ماه ۱۴۰۰( اجرایی شده است.
همچنین به تازگی در ســفر وزیــر نفت به 
جمهوری آذربایجــان، تفاهم نامه افزایش 
دو برابری ســوآپ گاز از ترکمنســتان به 
آذربایجان امضا شــد و رشــد حــدود دو 
درصدی صــادرات گاز طبیعی کشــور در 
سال ۱۴۰۰ نسبت به سال گذشته علیرغم 

محدودیت ها اتفاق افتاد.
تفاهم نامه با ترکمنســتان جهت صادرات 
خدمات فنی و مهندســی و فــرآورده های 
نفتــی منعقد شــد و تعامل با کشــورهای 

روســیه و چین در خصوص گسترش روابط 
در حوزه انرژی و فعال کردن کمیسیون های 
مشــترک اقتصــادی اتفــاق افتاد.علاوه 
بر این در این دولت چهار تفاهــم نامه و دو 
قرارداد با کشــورهای آمریــکای لاتین در 
زمینه های توســعه و تولیــد میادین نفت 
و گاز، ارتقا و نوســازی پالایشگاه ها، صدور 
خدمات فنی و مهندســی و انتقال فناوری و 
توسعه بازارهای صادراتی امضا و تفاهم نامه 
تامین مالــی احداث خــط لولــه تابش با 
بانک ملت بــه عنوان یک کریــدور حیاتی 
انتقــال فرآورده های نفتی بــا هدف تامین 
امنیت پایــدار انرژی و مدیریــت بحران در 
شرق کشور، تســهیل ســوخت رسانی به 
نیروگاه های شمال شــرق کشور و صادرات 
فرآورده های نفتی به کشــور افغانســتان 

منعقد شد.
اما در پیشــبرد قرارداد بلندمدت با کشــور 
چین و استفاده از ظرفیت های این قرارداد 
در بخش نفت و گاز نیز این دولت مشارکت 
فعال داشــت. علاوه بر این نیز شاهد حضور 
و مشــارکت فعال وزارت نفــت در مجامع، 
سازمان ها و کنفرانس های بین المللی حوزه 
انرژی به خصوص ســازمان همکاری های 

نفتی )اوپک( و کشورهای همراه بودیم.
محمــد خطیبی - نماینده ســابق ایران در 
اوپــک - درباره اقدامات صــورت گرفته در 
حوزه بین المللــی صنعت نفت به ایســنا، 
گفت: بایــد بپذیریم که هنوز در شــرایط 
تحریم هســتیم و تحریم ها ادامــه دارد، به 
همین دلیل بسیاری از کشورها برای ایجاد 
رابطه با ایــران ملاحظاتی را لحاظ می کنند 
اما با این وجود تاکنون اقدامات خوبی انجام 
شــده اســت و اگر تحریم ها وجود نداشت 
بی شــک این اقدامات می توانســت در بعد 

وسیع تری محقق شود.
وی با بیان اینکه در حد شرایط موجود دولت 
ســیزدهم عملکرد مناســبی داشته است، 
اظهار کرد: تحریم به معنای بن بست نیست، 
تحریم هــا همه چیز را تعطیــل نمی کنند، 
انجام برخی کارها ســخت تر می شــود اما 
به معنای غیر ممکن شــدن امــور و عملی 
نشدن آن نیســت، در همین شرایط تحریم 
نیز می تــوان اقداماتی را انجــام داد اما باید 
بپذیریم که برخی کشــورها ملاحظاتی را 

رعایت می کنند.
نماینده سابق ایران در اوپک ادامه داد: باید 
نگرانی کشــورها را درک و با شیوه هایی که 

خاص شرایط تحریم است راه را هموار کرد 
اما به هیچ عنــوان تحریم به معنای تعطیلی 
دیپلماســی و اقدامات بین المللی نیست، با 
یک ملاحظات خاصی می توان اقدامات بین 
المللی را انجام داد تا کشورهای طرف خیلی 
نگران نباشــند.به گفته خطیبی، شــرایط 
فعلی متفاوت از شــرایط عادی اســت اما 
می توان در این اوضاع نیز اقداماتی را انجام 
داد، همانطــور که تاکنون نیز انجام شــده 

است، باید توجه داشت هرچه میزان روابط 
خود را با کشــورهای دیگر توســعه دهیم 

منافع بیشتری را بدست خواهیم آورد.
وی بــا بیان اینکه توســعه روابــط نفتی با 
کشــورهایی مانند چین و روسیه می تواند 
منافع زیــادی را برای صنعت نفت داشــته 
باشــد، گفت: بــرای توســعه ایــن روابط 
می بایســت ملاحظاتی انجام شود و باتوجه 

به تمام ابعاد آن در این راستا گام برداریم.
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 کم اقبالی کنکوری ها به رشته ریاضی
 نگران کننده است

رئیس ســازمان ســنجش گفت: در کنکور سراســری امســال تعداد 
داوطلبان انسانی به تجربی نزدیک شده، اما کم اقبالی به رشته ریاضی 

نگران کننده است .
عبدالرســول پورعباس گفت: درحالی که در ســال های گذشته تعداد 
داوطلبان کنکور تجربی با فاصله زیادی از رشــته های دیگر بالاتر بود؛ 
در کنکور ۱۴۰۱ تعداد داوطلبان رشــته انسانی به تجربی نزدیک شده 

است.
به گفته وی امســال ۴۱۲.۵۲۵ نفــر در کنکور انســانی و ۵۷۴.۷۵۱ 

داوطلب در کنکور تجربی شرکت خواهند کرد.
رئیس ســازمان سنجش آموزش کشــور گفت: این آمار نشان می دهد 
که دیگر داوطلبان به  توصیه  اطرافیان رشــته انتخــاب نمی کنند و به 
بازار کار و آینده شــغلی می اندیشــند. البته کم اقبالی به رشته ریاضی 

نگران کننده است و باید هدایت تحصیلی به این سمت هم انجام شود.

مناسب سازی معابر تهران نیازمند ۱۳ هزار 
میلیارد تومان اعتبار

سرپرســت اداره کل معماری و ســاختمان شــهرداری تهران گفت: 
مناسب سازی معابر شــهر تهران به ۱۳ هزار میلیارد تومان بودجه نیاز 
دارد.سلیمی با بیان اینکه براساس برآوردها و اعتبارات تخصیص داده 
شده جهت امر مناسب ســازی، برنامه  ریزی صورت گرفته است، گفت: 
در طرح جامع مناســب  سازی برای مناسب ســازی پیاده روهای معابر 
شهرتهران، یک افق ۱۰ ســاله تعریف و از سال ۱۳۹۹ )همزمان با تهیه 

برنامه جامع( شروع شده است.
وی افــزود: با افزایش میــزان اعتبــارات در این زمینــه، برنامه جامع 
انعطاف پذیــری لازم را در خصــوص کاهــش زمــان اجــرای امــر 
مناسب ســازی داشــته و اولویت بندی ها نیز بر همین اساس قابلیت 

بروزرسانی را دارند.
سرپرســت اداره کل معماری و ســاختمان شــهرداری تهران با اشاره 
به فاز بندی اجرای طرح مناســب سازی معابر شــهرتهران ادامه داد: 
طرح مناسب سازی مقرر اســت در دو گروه معابر اصلی )حدود ۱۵۰۰ 
کیلومتر طول معبر معادل حــدود ۳۰۰۰ کیلومتر پیــاده رو( و معابر 
فرعی )حدود ۳۵۰۰ کیلومتر طول معبر معادل حدود ۷۰۰۰ کیلومتر 
پیاده رو( صورت گیرد.به گفتــه وی، اولویت بندی اقدامات معابر اصلی 
در ۹ فاز  و معابر فرعی در ۱۲ فاز انجام شــده و به تناسب تأمین بودجه 

امکان اجرای یک یا چند فاز در هر سال وجود دارد.
سلیمی بیان کرد: بر اســاس برآوردهای صورت گرفت مناسب سازی 

معابر شهر تهران به بودجه ای حدود ۱۳ هزار میلیارد تومان نیاز دارد.

وی درباره مشکلاتی که مناسب سازی شــهر تهران در سنوات گذشته 
داشته اســت، یادآور شــد: یکی از مشکلات مناسب ســازی معابر در 
سنوات گذشــته اســتفاده از کف پوش بی کیفیت بود که تردد را برای 
اقشار خاص و بانوان مشــکل کرده بود. در این زمینه هماهنگی هایی با 
معاونت فنی و عمرانی شــهرداری تهران صورت گرفته است، و ابلاغات 
لازم در این خصوص از ســوی آن معاونت به مناطــق ۲۲گانه صورت 

گرفته است.
سرپرست اداره کل معماری و ساختمان شــهرداری تهران تاکید کرد: 
کنترل کیفیت مصالــح در فرآیندهای نظارتی تعریف شــده، یکی از 
شاخص های تأیید پروژه می باشد و بدیهی است در صورت عدم کیفیت 
مصالح به طرق تعیین شــده در ضوابط و دســتورالعمل های موضوعه 

رفتار خواهد شد.
بنا بر اعلام سایت شهر، وی در ادامه با اشاره به اینکه در ترکیب اعضای 
ســتاد مناســب ســازی و کارگروه های زیرمجموعه آن از همکاری 
نماینــدگان افــراد دارای معلولیت در امــور مرتبط بــا برنامه ریزی، 
سیاستگذاری و نظارت استفاده می شــود، گفت: ستاد مناسب سازی 
فضاهای شــهری تهران: نمایندگانــی از انجمن های فعــال در حوزه 
حقوق افــراد دارای معلولیت به عنــوان مدعو، کمیته های مناســب 
ســازی مناطق ۲۲ گانه: یک نفر به عنوان عضو دارای حق رأی با شرح 
وظایف نظارت بر پروژه های مرتبط بر مناســب سازی مناطق ۲۲ گانه، 
کمیته فنی و شهرســازی: دو نفر به عنوان عضو دارای حق رأی، کمیته 
مشاورین مناسب سازی معاونت های شــهرداری تهران: دارای هفت 
نفر عضو دارای معلولیت با شرح وظایف نظارت بر پروژه های مرتبط بر 
مناسب سازی معاونت های شهرسازی و معماری، فنی و عمرانی، حمل 
و نقل و ترافیک، خدمات شهری و محیط زیست و کمیته امور اجتماعی 
و فرهنگی: چهار نفر به عنوان عضو دارای حــق رأی در فرایند تصویب 
برنامه به تناســب موضوعات، از همکاری و همفکــری اعضای نامبرده 

بهره گرفته می شود.

معاون وزیر کشور خبر داد
نوسازی ۱۰ هزار تاکسی فرسوده تا پایان سال

معاون عمران و توســعه امور شهری و روســتایی وزیر کشور با اشاره به 
پیش بینی نوســازی ۱۰ هزار تاکسی فرســوده تا پایان سال جاری از 
قرارگیری ســمند ســورن از مردادماه در فرایند نوسازی تاکسی های 

فرسوده خبر داد.
مهدی جمالی نژاد، در تشریح روند نوســازی تاکسی های فرسوده در 
سطح کشور گفت: درخصوص نوسازی تاکسی ها هدف گذاری صورت 
گرفته و در سال گذشته نوســازی ۱۰ هزار دستگاه تاکسی فرسوده در 

دستور کار بود که ۹ هزارو ۹۳۵ دستگاه تاکسی نوسازی شد.
وی افزود: یکــی از ظرفیت های خوب در افزایش ســطح کیفی ناوگان 
تاکسیرانی شهری کشور موضوع واردات خودرو با اولویت ناوگان برقی 
و هیبریدی اســت و در تلاش هســتیم در چارچوب مصوبه دولت در 
خصوص واردات خودرو بتوانیم بخشی از نیاز خود را از این محل تأمین 

کنیم.
معاون وزیر کشــور تاکید کرد: از ابتدای ســال تا کنون حدود ۱۵۰۰ 
دستگاه تاکسی فرسوده نوسازی شــده است. امیدواریم با اقدام بهنگام 
شــرکت خودروســاز در تحویل خودروهای جدید که مقرر شده برای 
نوسازی تاکســی ها مورد اســتفاده قرار گیرد از ماه آینده تا پایان سال 

بتوانیم ۱۰ هزار دستگاه تاکسی فرسوده را نوسازی کنیم.
جمالی نژاد در بخش دیگری از صحبت های خــود درباره به کارگیری 
خودروهای جدید در ناوگان تاکســیرانی نیز گفت: دو خودروی مورد 
استفاده در حوزه تاکسیرانی تاکنون پژو۴۰۵ و سمند پایه گاز سوز بوده 
است که با اعلام شرکت خودرو ساز و تایید دولت تولید این دو خودرو از 
اردیبهشت ماه سال جاری متوقف شده اســت. با توجه به پیگیری های 
صورت گرفته مقرر شده است خودروی سمند ســورن از مردادماه در 

فرایند نوسازی تاکسی های فرسوده قرار گیرد.

شهر

معاون راهبری و هماهنگی اداره کل محیط زیســت و 
توسعه پایدار گفت: به منظور اســتمرارِ فرهنگسازی 
و ترویج آگاهــی در جهت خــودداری از اســتفاده از 
کیسه های پلاستیکی و همســو شدن با تاریخ جهانی، 
همزمان با ســایر نقاط دنیا اداره کل محیط زیســت و 
توســعه پایدار در نظر دارد روز ۱۲ تیــر )۳ جولای( را 
به عنوان روز بدون کیسه پلاســتیکی در داخل ایران 
معرفی کند. عادل خزایی با بیــان اینکه در دیگر نقاط 
دنیا نیز روز ســوم جولای )مصادف با ۱۲ تیر( به عنوان 
 Plastic Bag Free( روز بدون کیســه پلاســتیکی
Day( گرامی داشته می شود، گفت: با توجه به مغایرت 

روز جهانی با روز ملی بدون کیسه پلاستیکی 
و پیرو اقدامات اجرایی تدوین شده در جهت 
عمل به اصلاحیه مصوبه شــورای اســلامی 
شــهر تهران، این اداره کل در نظــر دارد به 
منظور اســتمرارِ فرهنگ ســازی و ترویج 
آگاهی در جهت خــودداری از اســتفاده از 
کیسه های پلاستیکی و همسو شدن با تاریخ 

جهانی، همگام و همزمان با سایر نقاط دنیا روز ۱۲ تیر 
)۳ جولای( را به عنوان روز بدون کیسه پلاستیکی در 
داخل ایران معرفی کند و بازه زمانی ۱۲ تا ۲۱ تیر )۳ تا 
۱۲ جولای( را به عنوان دهه بدون کیسه پلاستیکی در 

نظر گیرد.وی با بیان اینکه گرچه گســترش 
تولید و اســتفاده از پلاســتیک بــه بهبود 
کیفیت زندگی ما کمک کرده اما عوارض این 
موضوع نیز گریبانگیر ما شــده است، گفت: 
مســئله ای که این روزها بــه دغدغه اصلی 
بســیاری از حامیان محیط زیســت و حتی 
مردم عادی تبدیل شده است، آلودگی ناشی 
از پلاستیک های یکبار مصرف است که برای سلامتی 
انســان، جانوران و به طور کلی کیفیت محیط  زیست 

خطرات زیادی را به همراه دارد.
به گزارش روابــط عمومی اداره کل محیط زیســت و 

توسعه پایدار شــهرداری تهران، خزایی با بیان اینکه 
هر ایرانی روزانه به طور میانگین سه کیسه پلاستیکی 
مصرف می کند که متوسط عمر اســتفاده از هر کیسه 
تنها ۱۲ دقیقه اســت، در حالی که برای حذف هر کدام 
از این کیســه ها از طبیعت بین ۳۰۰ تا یک سال زمان 
نیاز است علاوه بر این ظروف یکبار مصرف پلاستیکی، 
سفره های پلاستیکی، بســته بندی های پلاستیکی و 
غیره در کشور به مقادیر زیاد تولید شــده که به دلیل 
تغییر ســبک زندگی مردم در دهه های اخیر بســیار 
مورد اســتفاده قرار گرفتــه و فشــاری دوچندان بر 

محیط زیست وارد کرده است.

زیست

خریدار  یک اپیدمیولوژیســت با اشــاره 
به وضعیت کرونا در جهان و ایران، شــرایط 
کرونا را شکننده تر از گذشته دانست و گفت: 
در حال حاضر کشــور ما هــم مانند برخی 
کشــورهای دیگر، در معرض خطر خیزش 
مــوارد ابتلا و پیــک اســت؛ بنابراین نظام 
ســلامت باید آمادگی لازم را داشته باشد و 
تعداد تست ها و همچنین کنترل های مرزی 

اعم از هوایی و زمینی و ... افزایش یابد.
دکتر حمید سوری، درباره آخرین وضعیت 
کرونا در جهان و ایران، گفــت: بعد از اینکه 
امُیکرون به عنوان واریانت غالب بر بسیاری 
از کشورها حاکم شــد، طبیعتا به این دلیل 
که شــدت بیماری کاهش یافته بود، موارد 
مرگ و بســتری هم کاهش یافت، اما موارد 
ابتلا علی رغم اینکه نوســاناتی داشــت، در 
بسیاری از کشورها همچنان دیده می شود. 
به همین دلیل هرگز تا به حال از خاموشــی 
اپیدمی از ســوی مراکز معتبر دنیا صحبتی 

نشده است.
وی افــزود: زمانــی می توانیــم بگوییم که 
اپیدمی خاموش شــده یا پاندمی تمام شده 
که حداقــل دو دوره از بیمــاری بگذرد و ما 
مورد ابتلای جدیدی نداشته باشیم. نهایتا 
از آنجایی که چنین اتفاقی نیفتاده، طبیعتا 
نیازمند این بودیم که رصد و رهگیری را در 
فرآیند اپیدمی داشته باشــیم و پیگیری را 
انجام دهیم. همچنین از آنجاکه در کشور ما 
که نظام بیماریابی فعال وجود ندارد، تعداد 
تســت ها کاهش یافت و نتوانستیم خیلی 
تصویر روشــنی از اپیدمی در کشور داشته 
باشیم، اما در کشــورهایی که بیماری یابی 
فعال دارند، نشان داده شد که این نوسانات 
در ابتلا ایجاد  شــده و خیزشــی آغاز شده 

است.

افزایش موارد ابتلا به کرونا در کشورهای 
اطراف ایران

ســوری با بیان اینکه در حال حاضر بیش از 
۵۰ کشور دنیا خیزش در موارد ابتلا به کرونا 
را نشان می دهند، گفت: متاسفانه برخی از 
این موارد خیزش به تدریج  در کشــورهای 
منطقه در حال افزایش اســت. کشورهایی 
مانند عربســتان، کویت، امارات، پاکستان، 
عراق، قطر و... که همه این کشورها افزایش 

موارد ابتلا را داشــتند. به ویژه در شرایطی 
که اخیرا زائرانــی از عتبات بازگشــته اند، 
نگرانی احتمال افزایش موارد ابتلا در کشور 

ما هم وجود دارد.

توصیه هایی برای مقابله با پیک احتمالی
وی با تاکیــد بر لزوم بیماریابی در کشــور، 
گفت: در حال حاضر کشــور مــا در معرض 
خطر خیزش موارد ابتلا و پیک اســت. برای 
اینکه بتوانیم این موضــوع را کنترل کنیم، 
نظام ســلامت باید آمادگی لازم را داشــته 
باشــد؛ باید تعداد تســت ها افزایش یابد، 
کنترل های مرزی اعــم از هوایی و زمینی و 
... افزایش یابد، باید رصد کنیم تا ببینیم که 
طغیان های ابتلا در کجاها ممکن است رخ 
دهد و آن ها را به صورت ســریع شناسایی 

کرده و پاسخ دهیم.
 بر همین اســاس نیاز داریم کــه تیم های 
واکنش سریع فعال شــوند. همچنین نیاز 
است که ببینیم ســطح ایمنی جامعه مان 
چقدر است، اگر پیک جدیدی آید و خیزش 
پیدا کند، ســطح ایمنی جامعه ما در حدی 
هســت که بتواند مقابله کند یا اینکه سطح 
ایمنی به دلیل گذشــت زمان پایین آمده و 
تعداد افراد حســاس جامعه افزایش یافته و 

در نتیجه ممکن اســت که ما پیک بعدی را 
شاهد باشیم.

شرایط کرونا شکننده تر از قبل
وی دربــاره نحــوه رعایــت پروتکل های 
بهداشتی در شــرایط فعلی، گفت: در حال 
حاضر اوضاع اپیدمی کاملا شــکننده است 
و حتی با احتمال ضعیف بازگشــت اپیدمی 
نیاز اســت که محافظت کنیم. هیچ مطالعه  
بومی نداریم که ثابت کند و نشــان دهد که 
نیاز اســت که در فضاهای مختلف ماسک 

بزنیم یا خیر؟. 
در کشورهای مختلف مطالعاتی انجام شده 
و باتوجه به سنجش ســطح خطر مقداری 
تسهیلات یا سخت گیری ها را تغییر دادند، 
حتی در یک کشــور الزاما یک شهرستان با 
شهرســتان دیگر الگوی مشــابهی ندارد. 
بنابرایــن برای تحلیــل وضعیــت، نیاز به 
اطلاعات و مطالعات علمــی بومی داریم و 
دوم اینکه سطح خطر را بسنجیم و بر اساس 
سنجش سطح خطر اعلام کنیم که ماسک 

استفاده کنیم یا خیر. 
من به عنوان کســی که تخصصم در حوزه 
اپیدمیولوژی اســت و از ابتدا هــم در کرونا 
درگیر بــودم، به هیچ وجه کنار گذاشــتن 

ماسک را توصیه نمی کنم. البته اینکه صرفا 
اعلام کنیم فضای باز، بایــد بدانیم که یک 
ورزشگاه هم با تراکم جمعیت بالا فضای باز 
تلقی می شــود، اما در آنجا احتمال سرایت 
ابتلا بسیار بالاست. بنابراین نمی توان به این 
صورت قضاوت کــرد. بنابراین نمی توان به 
صورت علمی چنین توصیه ای کرد. به ویژه 
در حال حاضر که شــرایط کرونا شکننده تر 
شــده و خبرهای نگران کننــده ای می آید، 
اصلا موافق نیســتم که ســخت گیری های 
مربــوط به رعایــت پروتکل ها بــه صورت 

رسمی کاهش یابد.
ســوری در ادامه گفت: در حال حاضر سویه 
غالب همچنان ســویه امُیکرون اســت، اما 
ســاب واریانت های امُیکرون به شکل های 
مختلف وجود دارند. متاسفانه از آنجایی که 
در کشــور نظام توالی یابی ویروس نداریم، 
خیلی نمی توانیم درباره ساب واریانت های 
موجود در کشــور قضاوت کنیــم. به نظر 
 BA۵ و BA۴ می آید که ساب واریانت های
هم سرایت پیدا کرده باشــد، اما مستندات 

قوی برای این موضوع وجود نداشته است.

تزریق دز یادآور و شرط های آن
این اپیدمیولوژیســت درباره شرایط تزریق 

دزهای یادآور واکســن کرونا نیز به ایســنا 
گفت: واکسیناســیونی که در مقابل کرونا 
انجام می شود، در خوشــبینانه ترین شکل 
ممکن، حدود ۷۰ درصد اثربخشــی دارند. 
یعنی اگر ۱۰۰ درصد مردم واکســن تزریق 
کرده باشــند، ۷۰ درصدشــان ایمنی پیدا 
کرده اند. حال اگر دو دز تزریق شود، شانس 

ایمنی افزایش می یابد.
 از طرفی با گذشت زمان سطح ایمنی افراد 
کاهش می یابد. معمولا این واکسن ها چهار 
تا شــش ماه بعد از آخرین تزریقی که انجام 
می گیرد، سطح ایمنی شــان کاهش یافته 
و دیگر فرد در مقابل بیماری ایمن نیســت. 
بنابراین لازم اســت که تزریق مجدد داشته 
باشند. منتها این کار هم منوط به این است 
که در سطح کشور یک بررسی داشته باشیم 
و ببینم که سطح ایمنی جامعه چقدر است، 
آیا واقعا ســطح ایمنی کاهش یافته یا فکر 
می کنیم کــه کاهش یافته اســت. باید یاد 
بگیریم که بدون مستندات علمی و به ویژه 
مســتندات بومی نمی توان تصمیم گرفت و 

از آن دفاع کرد.
ســوری ادامه داد: متاســفانه آن شــاخه 
تحقیق یا بــازوی تحقیقاتی که باید در کنار 
تصمیم گیری در حوزه سلامت باشد، بسیار 
ضعیف اســت. نیاز داریم که بازوی علمی را 
برای تصمیم گیری در کشــورمان در حوزه 
ســلامت به حدی تقویت کنیم که خطا در 

تصمیم گیری به حداقل ممکن برسد.
وی گفــت: باید توجه کرد کــه منظور از دز 
یادآور این اســت کــه افرادی که ســطح 
ایمنی شان پایین آمده، بوستر تزریق کنند 
تا مجددا ســطح ایمنی افزایــش یابد. اگر 
واقعا تزریق دز بوســتر نیاز باشد و بر اساس 
مطالعات بــه این نتیجه برســیم، به صلاح 

است. 
در عین حال مشخص هم نیست با شرایطی 
که تداعــی کردیم و اعــلام کردیم که همه 
چیز عــادی شــده و ... مــردم از تزریق دز 
یادرآور اســتقبال کننــد. بایــد روی این 
موضوع هم کار شــود که مــردم هم برای 
تزریق دز بعدی واکســن ترغیب شوند. در 
غیر این صورت ممکن اســت با شکســت 
مواجه شــود و بعد ترمیم آن بسیار سخت 

خواهد بود.

وز بدون کیسه پلاستیکی در داخل ایران معرفی می شود ١2 تیر به عنوان ر

سخنگوی فرماندهی انتظامی جمهوری اسلامی ایران خبر داد

دستگیری ۱۴۵۶۶ نفر از مخلان بازار و ۵۷ معامله گر فردایی
مهسا شــمس  ســخنگوی فرماندهی 
انتظامــی جمهــوری اســلامی ایــران از 
دستگیری ۱۴۵۶۶ نفر از مخلان بازار و ۵۷ 

معامله گر فردایی و ۱۳۸ دلال ارز خبر داد.
سردار مهدی حاجیان سخنگوی فرماندهی 
کل انتظامــی کشــور در نشســت خبری 
امروز گفت: فرماندهــی انتظامی جمهوری 
اســلامی ایران با یک حوزه کاری به اندازه 
کشــور با مأموریت های مختلــف وظایف 
بی شــماری را برعهده دارد. ایــن وظایف 
سبب شده است که پلیس در جایگاه ضابط 

قانون قرار بگیرد.
وی ضمن تبریک فرارســیدن هفته مبارزه 
با مواد مخدر افزود: در ســه ماهــه ابتدایی 
ســال همکاران ما در حوزه مرزبانی و پلیس 
مبارزه با مواد مخدر بیــش از ۱۶۰ تن مواد 

مخدر کشف شده است.
حاجیان با بیان اینکه روز گذشــته بیش از 
۸۱ تن انواع مواد مخدر در کشــور امحا شد، 
بخشــی از این موادمخدر از نوع صنعتی بود 
که مخرب تر از نوع ســنتی مواد مخدر بود، 
گفت: پلیــس آمادگی دارد اگر شــرایط و 
زیرساخت ها فراهم باشد کمتر از یک هفته 
اکثر معتــادان متجاهر را جمــع آوری و به 

کمپ ها تحویل دهیم .
ســخنگوی ناجا با اشــاره به طرح عادلانه 
کردن یارانه ها از ســوی دولــت بیان کرد: 
قرارگاه مبارزه با جرایم اقتصادی در همین 
راستا تشکیل شد که در نتیجه فعالیت این 
قــرارگاه از ابتدای ســال در حــوزه مبارزه 

با احتــکار بیش از ۱۵ هزار تــن آرد و گندم 
کشــف و ۸ هزار و ۷۰۰ تن برنــج و ۷ هزار و 

۱۷۶ تن روغن احتکار شده کشف شد.
وی با اشاره به اینکه ۷ هزار و ۱۱۳ نفر متهم 
در خصــوص کالاهای احتــکاری و قاچاق 
شناســایی و دستگیر شــدند گفت: ارزش 
ریالی این کالاهــا ۳۰ هزار میلیــارد ریال 
بوده اســت.حاجیان تصریح کرد: بیش از ۷ 
میلیون و ۳۱۸ هزار و ۲۷۴ عدد دارو کشف 
و بیــش از ۴۲۵ هزار قطعــات و تجهیزات 
پزشکی و بیش از ۱۲ میلیون کیلوگرم مواد 
خوراکی بــه ارزش ۴۰ هــزار میلیارد ریال 
کشــف و ۱۴ هزار و ۵۶۶ نفر )مخلان نظم و 

انضباط بازار( هم دستگیر شدند.
وی با اشــاره به جرایم و معامــلات فردایی 
گفت: در این حوزه ۳ گــروه اصلی فعالیت 
می کردند، یک فروشــندگانی طــلا و ارز 
نداشــتند، دو خریدارانی بودنــد که دنبال 
سود بیشــتر بودند و گروه سوم تحلیلگرانی 

بودند که نقش اصلی را ایفا می کردند.
حاجیان با اشــاره به اینکه ایــن معاملات 
صوری اســت و به معنــای واقعــی انجام 
نمی شــود چراکه نه کالایی وجــود دارد و 
نه معامله ای انجام می شــود، گفت: در این 
معاملات می توان گفت قمار ایجاد می شود 
و به همین در بازار سرمایه و طلا و ارز اخلال 

به وجود می آید.
وی با اشــاره به اینکه ۸۶ کانــال در زمینه 
معاملات فردایی شناســایی شــد که بیش 
از ۷۵ هزار نفر در ایــن کانال ها عضو بودند، 

گفت: ۵۷ متهم در این خصوص دســتگیر 
شد؛ در یک گروه بالغ بر ۳ تن طلای صوری 

معامله می شد.
بــه گفتــه ســخنگوی فراجــا ۲ نفــر از 
ســرکرده های اصلی معاملات فردایی و ۳۰ 
نفر از سرشــبکه ها دســتگیر و بیش از ۴۰ 
میلیون کانال ارز شناســایی و ۱۳۸ نفر در 

حوزه ارز شناسایی و دستگیر شدند.
حاجیان با اشــاره با عملکــرد پلیس راهور 
تصریح کــرد: تصادفــات فوتــی ۸ درصد 
کاهش پیدا کرده اســت و این نشان دهنده 

اصلاح رفتار کاربران ترافیک است.
معــاون اجتماعی فراجا گفــت: ۲۷ درصد 
از افرادی که در تصادفات فوت شــدند در ۵ 
هزار و ۲۰۰ نقطه حادثه خیز جان خود را از 
دست دادند که این موضوع لزوم رفع نقص 

هرچه سریع تر از این نقاط را نشان می دهد.
به گفته معــاون اجتماعــی فرماندهی کل 
انتظامی همچنیــن ۲۰۰ نفر در زمینه بازار 

طلا شناسایی و دســتگیر شدند.سخنگوی 
فراجا با اشاره به پرونده های کلاهبرداری در 
حوزه رمز ارزها بیان کــرد: این پرونده ها رو 
به افزایش است، این حوزه اصلًا حوزه مورد 

اعتمادی برای سرمایه گذاری نیست.
وی با اشــاره به اینکــه در هفته گذشــته 
افرادی بودند که در حــوزه فضای مجازی 
برای فروش ســوالات کنکور و یــا امتحان 
نهایی اقدام کرده بودنــد، گفت: ۵ نفر از این 
متهمان دستگیر شدند و جالب است بدانید 

مدرک آنها دیپلم و یا زیر دیپلم بوده است.
حاجیان با اشــاره به طرح هــای عملیاتی 
پلیس فتا علیه مجرمان ســایبری لایوهای 
غیراخلاقــی تصریح کرد: قانــون می گوید 
هرکسی به اشاعه منکرات و انتشار عکس ها 
و مطالــب خلاف عفــت عمومــی بپردازد 
مستحق حبس ۳ ماه تا ۲ سال است، پلیس 

با این افراد برخورد قاطع می کند.
معــاون اجتماعی فراجــا گفت: انتشــار 
فیلم هــای دوربین مداربســته که نشــان 
دهنده ســرقت و یا آزار و اذیت فردی باشد 
جرم اســت و پلیس بــا این افــراد برخورد 
می کند. برخی از افرادی که مورد ســرقت 
قرار می گیرند از اینکه فیلمشــان در فضای 
مجازی منتشر می شود گلایه مند هستند و 

می گویند که آبرو آنها رفته است.
سخنگوی فراجا با اشاره به سارقان صندوق 
امانات بانک ملی و دستگیری آنها بیان کرد: 
این ســرقت به شــدت حرفه ای بود و ماه ها 
فکــر و برنامه ریزی داشــتند، پلیس کمتر 

از ۴۸ ســاعت نسبت به کشــف این سرقت 
اقدام کــرد، اما متأســفانه آنچنــان که به 
واقعه )ســرقت( پرداخته شد به بعد از واقعه 
)کشف( پرداخته نشد.وی ادامه داد: تعداد 
بالایی از پلیس های منطقه عملکرد پلیس 
ایران در کشف این سرقت را تحسین کردند 
و از ما خواستند شیوه های علمی کشف جرم 

را به آنها هم یاد بدهیم.
حاجیان با اشــاره با عملکــرد پلیس راهور 
تصریح کــرد: تصادفــات فوتــی ۸ درصد 
کاهش پیدا کرده اســت و این نشان دهنده 

اصلاح رفتار کاربران ترافیک است.
معــاون اجتماعی فراجا گفــت: ۲۷ درصد 
از افرادی که در تصادفات فوت شــدند در ۵ 
هزار و ۲۰۰ نقطه حادثه خیز جان خود را از 
دست دادند که این موضوع لزوم رفع نقص 

هرچه سریع تر از این نقاط را نشان می دهد.
ســخنگوی فراجا بیان کرد: باید قدر و سهم 
سرقت ها مشــخص شــود، در سرقت های 
خرد افرادی هستند که چاره ای جز سرقت 
ندارنــد مانند معتادان؛ نهادهای مســئول 
باید برای این افراد فکــر کنند چراکه وقوع 
ســرقت های خرد باعث کاهش احســاس 

امنیت در جامعه می شود.
وی ادامه داد: قوانین در حوزه سرقت قدرت 
بازدارندگی ندارند و نیاز هســت تا قوانین 
اصلاح شــوند؛ هزینه جرم در کشور بسیار 
پایین است، پلیس متهم را دستگیر می کند 
اما مجازات به قدری نیســت که بازدارنده 

باشد.



 تقدیر نماینده مباركه از ركوردشكنی فولاد مباركه در عرصه تولید و خودكفایی

استان

اصفهان-مریــم مومنــی  نماینده مردم شهرســتان 
مبارکه در مجلس شورای اسلامی از رکوردشکنی فولاد 

مبارکه در عرصه تولید و خودکفایی تقدیر کرد. 
دکتــر صالحی، نماینده مــردم شهرســتان مبارکه در 
مجلس شــورای اســلامی با حضور در شــرکت فولاد 
مبارکه از رکوردهای اخیر این مجتمع عظیم صنعتی و 

فعالیت های آن در شهرستان مبارکه تقدیر کرد.
صالحی در این دیدار گفت: تمام بــار ترافیکی کنارگذر 
غرب بر روی شهرســتان مبارکه اســت که امیدواریم با 
همراهی فولاد مبارکه و دولت مشــکلات این حوزه رفع 
می شود و وزارت راه و شهرســازی باید از این همکاری 

استقبال کند.
نماینده مردم شهرســتان مبارکه در مجلس شــورای 
اسلامی گفت: با کمک و همراهی فولاد مبارکه زیرگذر 
قهنویه و مشکل محله نهچیر در حال رفع شدن است و با 
پایان یافتن احداث میدان قلعه حکیم از این پس بخش 

زیادی از حوادث رفع خواهد شد.
وی با توضیح اینکه همراهی با مــردم یکی از مهم ترین 
فعالیت های شرکت فولاد مبارکه اســت، تصریح کرد: 
به مردم شهرســتان مبارکه اعلام کردیم که صنایع هم 
تهدید و هم فرصت هستند و می خواهیم که مردم از این 

فرصت بیشتر بهره مند شوند.

صالحی اضافه کرد: امروز کشــاورزان ما علی رغم وعده 
بازگشــایی، آبی به آن ها اختصاص پیدا نکرد و خسارت 
ســنگینی به آن ها وارد شد. سایر اقشــار هم از شهرها و 
روســتاهای شهرســتان مشــکلات دارند که صنایع و 
به خصوص صنعت عظیم فولاد مبارکه می توانند به رفع 

برخی از این مشکلات کمک شایانی کنند.
وی خاطرنشــان کرد: برخی از مدیرعامل اســبق فولاد 
مبارکه هنوز پس از گذشت سال های زیاد در بین مردم 
شهرســتان نام نیک دارند. می خواهیم شما هم با تعامل 
و افزایش کمک ها به شهرســتان مبارکه، نــام نیک از 

مجموعه فعلی در شهرستان به جای بگذارید
وی با بیان اینکه کارهایی مهمی در شهرســتان مبارکه 
انجام می شــود که نیازمند حمایت فولاد مبارکه است، 
گفت: از پتانســیل های منطقه اســتفاده کنیــد تا این 

مجموعه ها تقویت و همچنین نیاز شما حل شود.
اولویت های شهرستان تعیین شــود، کمک ها و وظیفه 

اجتماعی خود را انجام می دهیم
مدیرعامــل فــولاد مبارکــه در ایــن جلســه گفت: 
اولویت های شهرســتان باید تعیین شــود. کمک ها و 
وظیفــه اجتماعی خــود را انجام می دهیــم و به دنبال 
فعالیت هایی هســتیم که مردم ثمــرات آن را ببینند و 

اعتقاد ما بر این امر است.

محمدیاسر طیب نیا بیان کرد: از توجه شما به مجموعه 
فولاد مبارکه و زحمات کارگــران و رکوردهای اخیر این 
شرکت تشکر می کنیم. رکوردهای فوق العاده ای اخیرا 
توسط فولاد مبارکه شکسته شده، اما کمتر کسی از این 
مجموعه و زحمات کارکنان و کارگران تقدیر کرده و این 

نگاه شما قابل تقدیر است.
وی افــزود: رکوردهایــی کــه در فروردین مــاه و 
اردیبهشــت ماه امسال شکسته شــد، عددهای بزرگی 
اســت. با توجه به کاهش برق صنایع، اگــر رکوردها را 

نمی شکســتیم و ذخیــره نمی کردیم قطعــا در تیرماه 
نمی توانســتیم تعهدات را انجام دهیــم و این بحران ما 
به بازارهای دیگر لوازم خانگی هــا، خودرو و… منتقل 

می شد.
مدیرعامل فولاد مبارکه خاطرنشــان کرد: با تمهیداتی 
که دیده شــد، تمام تلاش خود را کردیــم که علی رغم 
تمام مشــکلات از برنامه ها عقب نیافتیم. اتفاقاتی که در 
دو ماه ابتدایی امســال رخ داد در سایه تلاش کارگران و 

کارکنان فولاد مبارکه رقم خورد.

سرزمین
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  سنندج-فاطمه ملایی مدیرکل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی کردستان، گفت: مریوان با توجه 
به موقعیت جغرافیایی خاص و ظرفیت و پتانســیل های 
کم نظیر، جزء شهرســتان های گردشــگرپذیر مطرح در 

کشور است.
  یعقوب گویلیان در جلســه ســتاد اجرایی خدمات سفر 
شهرســتان مریوان که با حضــور فرمانــدار، رئیس اداره 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی و جمعی از 
مسئولان این شهرستان برگزار شد، اظهار کرد: مریوان را 
همه با نام نگین گردشگری غرب کشور می شناسند و باید 
با استفاده از این قابلیت، زمینه را برای حضور گردشگران در 

این منطقه فراهم کرد.
 مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
کردســتان، افزود: این شهرســتان در تمــام زمینه های 
گردشــگری از جمله طبیعت گردی، تجاری، ورزشــی، 
سلامت، فرهنگی، هنری، کشاورزی و ... حرف های زیادی 

برای گفتن دارد.
 او، مرز باشــماق مریوان را فرصتی مناســب بــرای رونق 
گردشگری و توسعه استان دانســت و عنوان کرد: این مرز 
یک موقعیت مهم و اســتراتژیک اســت که با استفاده از 
ظرفیت های آن می تــوان برای ورود گردشــگران عراقی 

به ویژه در حوزه گردشگری سلامت بهره برد.
 گویلیان، یادآور شد: شهرستان مریوان همچنین با داشتن 
پیشینه تاریخی غنی، در بسیاری از رشته های صنایع  دستی 
دارای شهرت و اعتبار جهانی است که بافت کلاش یکی از 
این حرفه های خاص و پردرآمد مردان و زنان سخت کوش 

و هنرمند این دیار بوده که بــه برندی اختصاصی در جهان 
تبدیل شده است.

 مریوان دارای ظرفیت های بالقوه ای برای ســرمایه گذاری 
است

فرماندار مریوان هم در این جلســه گفت: این شهرستان 
با وجــود قابلیت ها و جاذبه های طبیعــی، از ظرفیت های 

بالقوه ای برای سرمایه گذاری برخوردار است.
 اسماعیل احمدی، اظهار کرد: با توجه به وجود جاذبه های 
طبیعی و فرهنگی فراوان در مریوان و استفاده از این امتیاز 

ویژه، می توان گردشگری را محور توسعه استان قرار داد. 
 فرماندار مریوان، با بیان اینکه با مهیا شدن زیرساخت های 
محور گردشگری زریبار و جاده مریوان- سنندج، می توان 
در راســتای جذب گردشــگر اقدام کرد، افزود: رسیدن به 
این هدف همکاری و هماهنگی همه دستگاه های اجرایی 

مربوطه و بخش خصوصی را می طلبد.
 او یادآور شد: از تمام ظرفیت ها برای جذب گردشگر، ایجاد 
اشتغال جوانان و توسعه اقتصادی شهرستان استفاده کرده و 

نهایت تلاش خود را در این زمینه انجام خواهیم داد.

 اصفهان-مریــم مومنــی مدیــرکل راه و 
شهرســازی اســتان اصفهان با بیان اینکه ۲۳ پروژه 
بازآفرینی شهری در سطح استان اصفهان فعال است 
گفت: در دهمین جلســه ســتاد بازآفرینی شهری 
اســتان چالش های مرتبط با بافت فرســوده مورد 

بررسی و تصمیم گیری قرار گرفت.
  دهمین جلســه ســتاد بازآفرینی شــهری استان 
اصفهــان، در محل ســالن اجتماعات اســتانداری 
اصفهان به ریاســت اســتاندار و با حضــور علیرضا 
قاری قرآن مدیرکل راه و شهرســازی استان و دیگر 

اعضا برگزار شد.  
 موضوعات این جلسه شــامل ارائه گزارش عملکرد 
و اقدامات انجام شــده در حوزه بازآفرینی اســتان، 
ارائه گزارش کارگروه های تخصصی ذیل ســتادهای 
بازآفرینــی شــهری اســتان و تصویــب طرح های 
بازآفرینی شــهری )برنامه جامع اقدام مشــترک( 

شهرداری های استان بود.  
 در این جلســه مدیرکل راه و شهرســازی اســتان 
اصفهان ضمن تشریح وضعیت پروژه های بازآفرینی 
شهری استان اظهار داشــت: مباحث مرتبط با بافت 
فرسوده مصوب شــهری، پروژه های اجرایی، ردیف 
های اعتباری و اهداف در نظر گرفته شــده در سطح 
استان به صورت کاملا مشخص و معین بوده و سالانه 
به صورت موردی در هر شهرســتان اقدامات لازم در 

این زمینه به عمل می آید.  
  وی با اشــاره به فعال بــودن ۲۳ پــروژه بازآفرینی 
شهری در سطح استان اصفهان اذعان داشت: جمع 

اعتبارات این پروژه ها حدود ۱۰ میلیارد تومان است.  
 قاری قــرآن در خصــوص مشــکلات مرتبــط بــا 
پروژه های ســکونت گاههای غیررسمی استان بیان 
داشــت: در حال حاضر به واسطه بازنگری طرح های 
تفصیلی عموما ســکونت گاه های غیر رسمی استان 
به محدوده شــهرها ورود پیــدا کرده اســت و این 
موضوع مشکلات اعتباری را برای ســاماندهی این 

سکونتگاه ها به همراه داشته است.  
 وی با اشاره به اینکه دستگاه های اجرایی مکلفند ۳۰ 
درصد از اعتبارات خود را در بافت های فرسوده هزینه 
کنند گفت: در این جلســه این موضوع مورد رصد و 
بررســی جدی قرار گرفت و مقرر شــد دستگاه های 
اجرایی نســبت به این مبحث اهتمام ویژه داشــته 

باشند.  
 مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان با بیان اینکه 
جلسات ستاد بازآفرینی در ســطح شهرستان های 
اســتان بصورت ویژه برگزار می شــود اذعان داشت: 
مصوبات این جلســات در ســتاد بازآفرینی شهری 

استان اصفهان مورد بررسی و تایید قرار گرفت.

البرز-مظفری مدیرعامل شرکت آبفای استان البرز 
خود با اشاره به نگرانی مشترکین از وجود سختی و املاح در 
آب آشــامیدنی توضیح داد: مردم مطمئن باشند این املاح 
هیچ ضرری ندارد و تهدیدی برای ســلامت آنها به شــمار 

نمی آید.
ذوالفقار مهدی زاده با اشــاره به گلایه برخی مشــترکین از 
کاهش فشــار آب در فصل گرم ســال اظهار کرد: در فصل 
تابســتان به دلیل افزایش میزان مصرف، با افت فشار آب در 

اکثر مناطق استان مواجه هستیم.
وی ادامه داد: متاســفانه در برخی مجتمع های مســکونی 
به ویژه مجتمع های بالای ســه طبقه، مبحث مقررات ملی 
ساختمان و نصب مخزن و تامین فشار داخلی اجرا نشده است. 
وی افزود: همین امر باعث شده ساکنان طبقات بالا تصور کنند 
در ساعاتی از شبانه روز آب قطع است ولی این طور نیست و 
افت فشار آب باعث می شود آب به واحدهای طبقات بالا نرسد.  
این مسئول اضافه کرد: بر این اساس برای تامین فشار داخلی 
ساختمان در طبقات بالا نصب پمپ و مخزن ضروری است. 
مهدی زاده در بخش دیگری از صحبت های خود با اشاره به 
نگرانی مشترکین از وجود سختی و املاح در آب آشامیدنی 
توضیح داد: مردم مطمئن باشند این املاح هیچ ضرری ندارد 

و تهدیدی برای سلامت آنها به شمار نمی آید.
وی با بیان اینکه اتفاقا اگر آب آشــامیدنی فاقد املاح باشد 
آب مفیدی نیست، گفت: ســلامت آب البرز به طور مستمر 
توسط آزمایشگاه های مرجع سنجیده می شود و هیچ نوع 

آلودگی ای در آن وجود ندارد.
مدیرعامل شرکت آبفای اســتان البرز چرا در برخی مناطق 
استان در آب ذرات شن وجود دارد، افزود: آب آشامیدنی در 
برخی مناطق استان مثل نظرآباد ممکن است با ذرات شن 
همراه باشد و این به خاطر بافت لایه ای از زمین است که آب 

از آن برداشت می شود.
وی تاکید کرد: هرچند آبفای استان با استفاده از ابزار ماسه 
گیری نسبت به جمع آوری این ذرات اقدام می کند ولی ممکن 
اســت مقداری از آن در آب باقی بماند و گریزی از این مساله 

نیست.

همدان-ذلیخا کرمی شــهردار همــدان گفت: در 
راستای بهسازی و اجرای نهضت آسفالت معابر سطح 
شــهر همدان روزانه توزیع هزار تن آســفالت برای 
ترمیم معابر اصلی شــهر همدان هدف گذاری شده 

است.
»سید مسعود حسینی« با اشــاره به ضرورت آگاهی 
شهروندان از این سطح گســترده ترمیم و بهسازی 
آسفالت افزود: با بررســی های فنی صورت گرفته و 
تلاش همکاران شهرداری هدف گذاری روزانه هزار 

تن آسفالت محقق می شود.
وی اطلاع رسانی و آگاه سازی شهروندان در خصوص 
خدمات ارائه شده توســط مدیریت شهری را بسیار 
مهــم ارزیابی کرد و اظهار داشــت: آســفالت معابر 

جزو شــاخص های مهم در افزایــش رضایتمندی 
شهروندان است و مقرر شــد میزان آسفالت ریزی، 
درزگیری و ترمیم معابر شهری به اطلاع عموم مردم 

برسد.
شــهردار همدان گفت: با توجه به اولویت های اعلام 
شــده توســط مناطق و نیاز به ترمیم و بهســازی 
آسفالت مناطق مختلف شهر توزیع آسفالت به طور 

عادلانه در بین مناطق و سطح شهر تقسیم می شود.
حسینی خاطرنشــان کرد: اجرای آســفالت معابر 
و بلوارها همواره از خواســته های به حق شهروندان 
اســت و برحســب نیــاز و اولویت مناطق توســط 
گروه های اجرایی سازمان آسفالت ریزی صورت می 

گیرد.

كردستان

همدان

اصفهان

البرز

پذیر غرب كشور است وژه بازآفرینی شهری در استان اصفهانمریوان نگین گردشگر  فعال بودن ۲۳ پر

مدیرعامل آبفای البرز:

املاح آب لوله كشی هیچ ضرری ندارد
شهردار همدان:

وزانه هزار تن آسفالت در سطح شهر همدان توزیع می شود ر

 با حضور نمایندگان  اداره کل مخابرات 

اداره کل ارتباطات سیاروشرکت گاز استان؛

وژه های گازرسانی  جلسه  انجام پر
 در سطح استان البرزبرگزارشد

البرز-مظفری   جلسه مشــترک به منظور تعامل و همکاری بیشتر 
برای انجام پروژه های گازرســانی در ســطح اســتان البرز با مدیران، 
پیمانکاران ، مســئولین و کارشناســان اداره کل مخابــرات ،اداره کل 

ارتباطات سیاروشرکت گاز استان البرز
 در این جلســه به منظور به حداقل رساندن آســیب های احتمالی به 
شبکه های فیبر نوری در مسیرهای گازرسانی مقرر گردید کارشناسان 
ســازمان های مربوطه با تعامل وهمــکاری واطلاع رســانی به موقع 
ازخطــرات احتمالی جلوگیری نمایندتا تســریع درروندگازرســانی 

صورت گیرد.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق مازندران:

 برای ۱۴ اداره كل در مازندران
 اخطار قطعی برق صادر شد

 

ساری -اسلامی    مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق مازندران 
گفت: ۱۴ دســتگاه اداری در مرکز اســتان به دلیــل رعایت نکردن 
مصوبه هیئت دولت در زمینه کاهش مصــرف برق اخطاریه دریافت 

کردند و در آستانه قطعی برق قرار دارند.
سید کاظمی حســینی کارنامی در جلســه قرارگاه عملیاتی گذر از 
اوج بار ۱۴۰۱ اظهار کرد: براســاس مصوبه هیئت دولت، مصرف برق 
ادارات باید در ســاعات اداری ۳۰ درصد و در ســاعات غیراداری ۶۰ 
درصد کاهش یابــد. یعنی باید به اندازه ۷۰ درصد مصرف برق ســال 
گذشته در ســاعات اداری و ۴۰ درصد مصرف برق پارسال در ساعات 
غیراداری مصرف برق در ادارات ثبت شــود و در غیر این صورت برق 

این واحدها قطع خواهد شد.
وی افزود: تاکنون بــه ۱۴ اداره کل اخطار قطع برق داده شــده و در 
صورت رعایت نشــدن الگوی مدیریت مصرف  برق این دستگاه ها تا 

پایان این هفته قطع خواهد شد.
این مســئول خاطرنشــان کرد: با وجود تاکیدات مکتوب و مراجعه 
حضوری بازرسان این شرکت، اقدام کافی برای مدیریت مصرف برق 
از سوی این دستگاه ها انجام نشده اســت و به همین دلیل به این ۱۴ 
اداره کل اخطار داده شد تا نســبت به کاهش مصرف برق اقدام کنند. 
در صورت اســتنکاف مطابق تبصره ۳ بند ۲ مصوبه هیئت دولت، این 

شرکت نسبت به قطع برق آن دستگاه ها اقدام می کند.
بر اســاس مصوبه هیئت وزیران در جلســه روز ۱۸ اردیبهشت سال 
جاری، همــه دســتگاه های اجرایــی، بانک ها، نیروهای مســلح و 
نهادهای عمومــی غیردولتی موظفند نســبت بــه کاهش مصرف 
برق در ســاعات اداری به میزان حداقل ۳۰ درصد نسبت به مصرف 
دوره مشابه سال گذشته و در ســاعات غیر اداری به میزان ۶۰ درصد 
مصرف جــاری بــا اولویت خاموش کــردن روشــنایی غیرضروری 
و ســامانه های سرمایشــی اقدام کنند. همچنین کلیه دستگاه های 
اجرایــی و صنایعی کــه دارای نیــروگاه و مولدهای برق هســتند، 
موظفند از ابتدای اردیبهشــت تا پایان شــهریور ماه نسبت به تولید 

حداکثری برق و انتقال مازاد آن به شبکه سراسری اقدام کنند.
شــرکت توزیع نیروی برق مازندران ۳۰ خرداد پارســال نیز برق ۹ 
دســتگاه اجرایی و اداری اســتانی و شهرســتانی را به دلیل رعایت 

نکردن الگوی مصرف بهینه برق قطع کرد.

استاندار لرستان: 

همكاری دستگاه های اجرایی برای كاهش 
وری است آسیب های اجتماعی ضر

خرم آباد -طولابی  استاندار لرســتان گفت: همکاری دستگاه های 
اجرایی برای کاهش آســیب های اجتماعی و خســارات ناشی از آن در 

جامعه ضروری است.
 فرهاد زیویار در نشست تخصصی بزرگداشت روز جهانی مبارزه با مواد 
مخدر با حضور ریبس جمهور بصورت ویدیو کنفرانس اظهار کرد: مواد 
مخدر معضلی خانمان سوز است که در پس شکل گیری، تامین و توزیع 
آن شبکه سازمان یافته و گسترده ای از مافیا در سراسر دنیا فعالیت می 
کند.  وی افزود: ســاز و کار مبارزه با مواد مخدر در داخل کشور به دلیل 
موقعیت جغرافیایی و همسایگی با کشــورهای توزیع کننده این مواد 
نسبت به سایر نقاط جهان متفاوت اســت و جمهوری اسلامی ایران در 

خط مقدم مبارزه با مواد مخدر دنیا قرار دارد.
وی بیان کرد: جمهوری اســلامی ایران تاکنون سه هزار و ۸۵۰ شهید 
والامقام در مبارزه با ســوداگران مــواد مخدر تقدیم انقــلاب کرده و 

بیشترین هزینه های مادی و معنوی را در این راه صرف کرده است.
وی ادامه داد: تمامــی نهادهای نظامی، انتظامــی، امنیتی، اجتماعی، 
موسسات خیریه و ســایر دســتگاه های مرتبط در بحث مبارزه با مواد 
مخدر حضور پررنگ دارند و لازم اســت به منظــور مقابله با این معضل 
و کم کردن تبعات و خسارات ناشــی از آن در جامعه همه نهادها با هم 

همکاری بیشتری داشته باشند.
 زیویار افزود: در کنار تمامی اقدامات صورت گرفته، حضور موسســات 
و افراد نامی و اثرگذار مانند علما، روحانیون، هنرمندان، ورزشــکاران، 
نخبگان، معلمان و اساتید می تواند نقش مهمی در کاهش آسیب های 

اجتماعی ناشی از اعتیاد و استفاده از مواد مخدر در جامعه ایفا کند.
وی با اشاره به تحت تاثیر قرار داشــتن بسیاری از معضلات اجتماعی از 
مواد مخدر، بیان کرد: گزارشــات واصله از دبیرخانه ستاد مبارزه با مواد 
مخدر حکایت از توقف میزان مصرف مواد مخــدر دارد که در نوع خود 
قابل تقدیر اســت و ضرورت دارد با انجام اقدامات پیشگیرانه، این روند 
ســیر نزولی را در پیش گیرد تا از وقوع هر گونه خســارت ناشی از مواد 

مخدر جلوگیری شود .

 گرگان-مهنازمحمدزمانی مدیرعامل شــرکت 
آب منطقه ای گلســتان از بهره بــرداری ۳حلقه چاه 
آب آشــامیدنی در گنبد کاووس خبر دادسید محسن 
حسینی امروز در مراسم بهره برداری از طرح آبرسانی 
به روســتاهای گنبد کاووس گفت: بهره برداری از سه 
حلقه چاه آب آشــامیدنی با دبی ۷۵ لیتــر برثانیه در 
راستای اجرای طرح آبرسانی به گنبدکاووس و شهر ها 
و روســتا های نوار مرزی در روســتای "ایگدر علیا" از 
توابع بخش مرکزی این شهرســتان آغاز شد.اوگفت: 
برای عملیات اجرایی حفر، تجهیز، برق رسانی و اتصال 
این سه حلقه چاه آب به شــبکه انتقال آب آشامیدنی 
شــهر گنبدکاووس در مجموع ۱۶۲ میلیــارد ریال از 

منابع ملی و اســتانی وزارت نیرو و نیز مصوبات ســفر 
۱۳ اسفند ســال قبل رییس جمهور به گلستان هزینه 
شده اســت.به گفته حســینی منابع آبی تجدیدپذیر 
گلستان ثابت، اما جمعیت اســتان همواره رو به رشد 
اســت و برای بهــره وری بهینه از منابــع موجود آبی 
چاره ای جز مدیریــت مصرف و صرفــه جویی آب در 
بخش های مختلف کشــاورزی، صنعت و آشــامیدنی 
نداریم.حســینی درباره طرح های آبرسانی به شهر ها و 
روستا های نوار مرزی گلســتان گفت: اصل این طرح با 
تکمیل سد نرماب مینودشــت محقق خواهد شد و با 
تکمیل آن، آب شرب ۵۵۰ هزار نفر از جمعیت مناطق 
شرقی اســتان تامین می شــود.او می گوید: بخشی از 

این طرح در حوزه شهرســتان گنبدکاووس قرار دارد 
و شــامل احداث خط انتقال، ســاخت مخزن ذخیره و 
حفر ۲۰ حلقه چاه آب اســت.مدیرعامل شــرکت آب 
منطقه ای گلســتان گفت: تاکنون بخشــی از خطوط 
انتقال آب به نوار مرزی انجام شــده است و با حفر سه 
حلقــه چاهی که امروز بــه بهره برداری رســید هفت 
حلقه چاه از ۲۰ حلقه چاه پیش بینی شــده برای این 
طرح حفر و بهره برداری شده است.او گفت: با افرایش 
اعتبــارات شــرکت آب منطقه ای بویژه پس از ســفر 
رییس جمهور به گلســتان امیدواریم ظرف سه سال 
آینده اقدامات خوبــی در تکمیل ســد نرماب و طرح 
آبرسانی به شهر ها و روستا های نوار مرزی استان انجام 

شــود.معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار گلستان 
هم در این مراســم گفت: اهتمام دولــت بر تکمیل هر 
چه سریعتر سد نرماب و بهره برداری از آن است.مهدی 
دهرویه فرماندار گنبد کاووس هم در این مراسم گفت: 
گنبدکاووس از منابع آبی مطمئن محروم اســت و نیاز 
به اعتبارات ویژه برای رفع کمبود های آب آشــامیدنی 

دارد.
او گفــت: فرمانداری گنبدکاووس بــا همکاری برخی 
دســتگاه های متولی در حــال تدوین برنامــه برای 
مدیریت مصرف آب در بخش های مختلف کشاورزی، 
صنعت و شُرب در شهر ها و روستا ها است تا مشکلات و 

کمبود ها به حداقل برسد.

گلستان

 بهره برداری از ۳حلقه چاه آب آشامیدنی در گنبد كاووس



 ابلاغ دستورالعمل جامع ارائه خدمات 
به شرکت های دانش بنیان توسط بانک ملی 

»دستورالعمل جامع ارائه خدمات به شرکت های دانش بنیان« توسط 
بانک ملی ایران به شعب سراسر کشور ابلاغ شد.

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران،این بانک در راســتای اجرای 
منویات مقام معظم رهبری درباره حمایت از شرکت های دانش بنیان 
به عنوان یک راهبرد اصلی برای پیشــرفت و توســعه اقتصادی کشور، 
اقدام به تدوین »دســتور العمل ارائه خدمات به شــرکت های دانش 
بنیان« با هدف تسریع و تسهیل در فرایند ارائه خدمات مالی و اعتباری 
به این شرکت ها کرده است.در این شیوه نامه ســاز و کارهای مراجعه 
شرکت های دانش بنیان به شــعب بانک ملی ایران با معرفی نامه های 
صادره توســط معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری و صندوق 
نوآوری و شکوفایی یا مراجعه مستقیم این شرکت ها به شعب و فرایند و 

نحوه ارائه خدمت به آنها، تشریح شده است.
بر اساس دستور العمل ابلاغی به شعب سراسر کشور، به منظور تسهیل 
و تســریع در انجام امور مرتبط با شــرکت های دانش بنیان، یک بسته 

اعتباری با شرایط و حدود و اختیارات ویژه نیز در نظر گرفته شد.
در این دستور العمل همچنین ســاز و کار اجرایی دریافت درخواست 
از شرکت های دانش بنیان متقاضی اســتفاده از تسهیلات و خدمات و 

نحوه ارزیابی و سنجش آنها تعیین شده است.
گفتنی اســت تدوین ســاز و کارهای اجرایی ارائه خدمات به شرکت 
های دانش بنیان به دلیــل دارایی آینده محور این شــرکت ها که نیاز 
به ارزیابی ویژه و متفاوت از ســایر شــرکت ها و متقاضیان دارد، برای 

نخستین بار در کشور توسط بانک ملی ایران صورت گرفته است

راه اندازی خدمت ساتنا برای باجه های بانکی 
وستایی درجه یک پست بانک ایران ر

مدیریت امور اســتان ها و بازاریابی پســت بانک ایران بخشــنامه راه 
اندازی خدمت ســاتنا برای باجه های بانکی روســتایی درجه یک را به 
شعب سراسر کشور ابلاغ کرد.به گزارش اداره کل روابط عمومی پست 
بانک ایران، با اســتناد به مصوبه ۱۳۱۲ هیات مدیــره بانک برای ایجاد 
دسترسی خدمت ساتنا برای باجه های بانکی روستایی درجه یک، این 

خدمت از ۲۶ خرداد ماه برای این باجه ها فعال شده است.
بر اساس این بخشنامه، صدور حواله ساتنا در باجه های بانکی روستایی 
تا سقف ۱۰ میلیارد ریال برای هر تراکنش و در دو مرحله انجام می شود 
و پس از ثبت توســط باجه  باید در طی مدت ۲۰ دقیقــه  قبل از پایان 

ساعت کاری ساتنا  توسط شعبه ناظر بررسی و تایید شود.
بر اســاس این گزارش، رعایت ضوابط و مقررات مربوط به پولشویی از 
جمله اخذ مدارک و مســتندات، مانند مبایعه نامــه، قولنامه، قرارداد، 
فاکتور معتبر، بارنامه و ... در برداشــت های بالای دو میلیارد ریال برای 

اشخاص حقیقی و ۱۰ میلیارد ریال برای اشخاص حقوقی الزامی است.

هلدینگ فناوری اطلاعات بانک ایران زمین 
وسای شعب استان تهران میزبان ر

روسای شعب اســتان تهران بانک ایران زمین، در سه گروه از هلدینگ 
فناوری اطلاعات بانک بازدید و با توانایی و امکانات آن آشنا شدند.

به گزارش روابط عمومی بانک ایران زمین، در این بازدیدها که با حضور 
معاون فناوری اطلاعات، مدیر امور شعب استان تهران، مدیر امور روابط 
عمومی، مدیران شعب مناطق ۱ و ۲ اســتان تهران برگزار شد، روسای 
شــعب ضمن بازدید از ســاختمان هلدینگ فناوری اطلاعات بانک در 
جلساتی که به منظور آشــنایی با توانایی های این هلدینگ برگزار شد، 

حضور داشتند.
در این دیدار فرهاد اینالوئی معــاون فناوری اطلاعات بانک ایران زمین 
ضمن تشــریح مأموریت هلدینگ فناوری اطلاعات، در خصوص چشم 
انداز بانکداری دیجیتال این بانک گفت: بانکــداری دیجیتال، مفهوم 
جدیدی است که بانک ایران زمین پیشتاز در این موضوع است و به این 
نکته متمرکز شده است که مشــتریان می توانند بر اساس درخواست و 

نیاز خود، محصولات مخصوص خود را دریافت کنند.
به گفته اینالویی شخصی سازی ســرویس در بانکداری، تعریف جدید 
بانکداری دیجیتال اســت و این مشــتریان هستند که ســرویس ها را 

تعریف می کند.
در ادامه این دیدار مصطفی یزدانجو مدیر امور شــعب اســتان تهران با 
اشاره به ســرعت تغییرات و پیشــرفت در عرصه بانکداری دیجیتال و 
اهمیت توجه ویژه به روزآمدی ارائه خدمــات نوین در دنیای دیجیتال 
گفت: با تغییــر نیازها در بــازار رقابتی، همواره بایــد ارائه محصولات 
و فعالیت در این بازار به روز شــود.یزدانجو افزود: مســئولین شعب نیز 
علاوه بر بهره بــرداری از ظرفیت های موجود، تمام تــلاش خود را در 

جهت رضایت مشتریان از خدمات ارائه شده، به کار گیرند.
سید محمد حسین استاد مدیر امور روابط عمومی در این جلسه ضمن 
اشــاره به تغییرات ایجاد شــده در حوزه روابط عمومی طی سال های 
اخیر، گفت: رشــد تکنولوژی، ظهور شــبکه های اجتماعی و تغییر در 
نیازهای مشتریان از جمله عواملی هستند که فعالیت در این حوزه را با 

تغییراتی مواجه کرده است.
اســتاد در خصوص نحوه معرفی ســرویس ها و خدمات افزود: بانک و 
شرکت های تابعه با همکاری شعب بایستی علاوه بر تقویت سواد رسانه 
ای، از بســترهای دیجیتال و شــرکت های گروه جامپ به نحو احسن 

استفاده گردد.
در این برنامه روسای شعب استان تهران از شرکت های سابین تجارت 
آریا به عنوان شرکت پرداخت بانک، شرکت آوا مجری باشگاه مشتریان 
و پیشانی بانکداری دیجیتال بانک و مرکز نوآوری بازدید و جلساتی را با 
مدیران شرکت ها به منظور آشنایی بیشتر با سرویس ها و خدمات آنها 

برگزار کردند.

 افزایش خدمات نرم افزار فام  موسسه
 اعتباری ملل

در راستای دسترسی آسان و ســریع هموطنان گرامی برای انجام امور 
بانکی خدمات نرم افزار فام موسســه اعتباری ملــل افزایش یافت. به 
گزارش روابط عمومی موسســه اعتباری ملل: این موسســه به منظور 
ارائه خدمات مطلوب به مردم عزیز و کاهش مراجعات حضوری، نسبت 

به افزایش خدمات نرم افزار فام اقدام نمود.
گفتنی اســت خدمات جدیدی که در نرم افزار فام قابل ارائه می باشد 
عبارتند از: امــکان افتتاح حســاب آنلاین در موسســه اعتباری ملل 
)متابانک(،افزودن هوش مصنوعی، بهبود روابط کاربری، امکان ثبت و 
تاییدیه دریافت ،انتقال و استعلام  کلیه فعالیت های چک های صیادی 
،امکان استعلام انتقال وجه انجام شده از فام در مقصد، افزودن یادآوری 
چک ها و اتصال بــه هاب فنــاوران و موارد دیگرهمچنیــن به منظور 
کاهش تردد شــهری هموطنان خدماتی چون:امکان ثبت نام در پرتال 
مالیاتی،امکان انجام عملیات بانکی با فرامین صوتی،امکان مشــاوره با 
بیش از ۷هزار پزشک وامکان دریافت عدم سوء پیشینه در نرم افزار فام 

تعبیه شده است.
این گزارش می افزاید: نــرم افزار فام به منظــور ارتقای کیفیت بصری 
نسبت به تغییر ظاهر لیســت مخاطبین، تغییر ظاهر ویرایش اطلاعات 

کاربری ،تغییر ظاهرمعرفی به دوستان نیز اقدام نموده است
با نصب نرم افزار فام موسســه اعتباری ملل از خدمــات متنوع بانکی و    

سازمانها   بهره مند شوید.

رشد 70 درصدی پرتفوی در سه ماهه اول سال جاری

 بیمه تجارت نو امسال را پرقدرت آغاز کرد
به گزارش روابط عمومی بیمــه تجارت نو؛ آزاد 
حســنی، معاون توسعه بازارو شــبکه فروش 
شــرکت بیمه تجارت نو اظهار کــرد: پرتفوی 
شــرکت بیمه تجارت نو در ســه ماهه نخست 
سال ۱۴۰۱ نســبت به دوره مشــابه در سال 
گذشته رشدی بالای ۷۰ درصد را تجربه کرده 

است.
همچنین حســنی، در خصوص سبد پرتفوی شــرکت بیمه تجارت نو 
افزود: در حال حاضر با توجه به برنامه ریزی ها و اقدامات صورت گرفته 
در ســه ماهه ابتدایی ســال، ۵۰ درصد پرتفوی کل شرکت، بیمه های 
کم ریسک می باشند.شایان ذکر است، پرتفوی شرکت بیمه تجارت نو 
مختص به شــهر تهران و یا یک یا چند استان نمی باشــد، بلکه شبکه 
فروش در سراسر کشور فعالیت خوب و قابل قبولی داشته اند و توانسته 
ایم نســبت به توزیع ریسک در سراسر کشــور اقدامات موثری را انجام 

دهیم.
او در ادامه افزود: در ســه ماهه ســال جاری بیش از یک میلیون منزل 
مسکونی توسط شرکت بیمه تجارت نو تحت پوشش بیمه آتش سوزی 

قرار گرفته اند.
معاون توسعه بازارو شــبکه فروش شــرکت بیمه تجارت نو در تشریح 
موفقیت های شــرکت تصریــح کرد: یکــی از دلایل اصلــی این مهم 
گسترش شــبکه فروش نسبت به سال گذشــته وتقویت کمی وکیفی 
نماینده جدید در سراسر کشــور می باشــد. لذا در حوزه نمایندگان، 
تمرکز اصلی برنامه های شــرکت در ســه ماهه ابتدایی ســال بر روی 
موضوع آموزش و ارتقای سطح دانش ایشــان می باشد که این رویه در 

ماه های آتی نیز ادامه خواهد داشت.
با توجه به اینکه گسترش شــبکه فروش توانمند و جذب نمایندگان 
جنرال دارای پروســه زمانی می باشــد، شــرکت بیمه تجارت نو در 
نظر دارد علاوه بر جــذب نمایندگان جدید با پشــتیبانی و حمایت 
از نمایندگان موفق خود در جهت آمــوزش و جذب بازاریابان حرفه 
ای بتواند ســهم بازار بیمه های خرد و کم ریسک خود را نیز بیش از 

پیش افزایش دهد.

فرشتگان استقلالی همراه با بیمه تعاون
هواداران دارای معلولیت جسمی تیم استقلال 

تحت پوشش بیمه تعاون قرار گرفتند.
به گزارش روابــط عمومی بیمــه تعاون، ۴ 
هوادار دارای معلولیت جسمی تیم استقلال 
تحت پوشــش بیمه درمان بیمه تعاون قرار 

گرفتند.
در این جلســه یونس مظلومــی، مدیرعامل 
شرکت بیمه تعاون اظهار داشــت: مفتخر بودیم که در فصل گذشته 
لیگ برتر، اسپانسر باشگاه اســتقلال بوده و بیمه نامه ای را نیز برای 
اعضای این تیم ورزشی و خانواده شــان صادر کنیم.او افزود: امروز 
نیز در راستای مسئولیت اجتماعی شــرکتی، تنی چند از هواداران 
این باشگاه را تحت پوشــش یمه تکمیلی قرار داده و به آنها خدمت 

خواهیم کرد.
مدیرعامل بیمه تعاون اضافه کرد: امیدواریم که بتوانیم تمام هواداران 
این باشگاه ورزشــی را تحت پوشــش بیمه تکمیلی قرار داده و به آنها 

خدمت رسانی هرچه بیشتری داشته باشیم.
مظلومی در ادامه با اشــاره به اینکه ورزش موجبات دیده شدن بیشتر 
شرکت ها می شود گفت: با این حال باید در نظر گرفت که ورزش صرفاً 
به فوتبال منتهی نمی شــود و از همین رو در این شرکت حمایت هایی 
نیز از رشــته ورزشــی کاراته صورت گرفته و امیدواریم که شرکت ها و 
بنگاه هــای اقتصادی دیگر نیز توجه بیشــتری بــه ورزش هایی نظیر 

ورزش های رزمی داشته باشند.
او در ادامه مطرح کرد: بنده پیشــتر نیز در راستای حمایت از ورزش، در 
شرکت دیگری که فعالیت داشته ام تیم ورزش کُشتی راه اندازی کردم 
که آن تیم موفق به قهرمانی هایی در سطح جهانی نیز شد؛ همچنین در 
شرکت دیگری نیز تیم »سندرم داون« را تشکیل داده بودم و از همین 
رو رسالت خود می دانستم که در این شرکت نیز از این فرشتگان حامی 

تیم استقلال حمایت کنم.
مدیرعامل بیمه تعاون اضافه کرد: همچنیــن امیدوارم که زمینه هایی 
فراهم شود تا بتوانیم از تمامی سندرم داونی های کشور بتوانیم حمایت 
کنیم.مظلومی ادامه داد: بیمه تعاون هــم اکنون با ۴ هزار مرکز درمانی 
قرارداد دارد و این مهم می تواند زمینه خوبی برای خدمت رســانی به 

فرشتگان حامی باشد.
در ادامه پاکنژاد، مشاور کســب و کار باشگاه استقلال مطرح کرد: بیمه 
تعاون در بحث مســئولیت اجتماعی فعالیت های خوبی را انجام داده 
و در این مورد نیز به دنبال آن بوده که هزینه فرشــتگان اســتقلالی به 

مراتب کاهش پیدا کند.
پاکنژاد اضافه کــرد: همچنین بنا داریم تا زمینــه ای را فراهم کنیم که 
تمام هواداران باشگاه اســتقلال بتوانند ازین پس از این باشگاه درآمد 
کسب کرده و اینگونه نباشد که صرفاً باشــگاه از هواداران کسب درآمد 

کند.
دکتر ســروش حبیبی، رئیس کمیته پزشکی باشــگاه استقلال نیز در 
ادامه بیان داشت: خوشحالیم که خدمات شرکت بیمه تعاون نسبت به 
سایر شرکت های بیمه ای به مراتب متفاوت تر و کاربردی تر بوده است.

او ادامه داد: همچنین خرســندیم که امروز هواداران استقلالی نیز می 
توانند همان خدمتــی را دریافت کنند که اعضای تیم و خانواده شــان 

دریافت می کنند.
بهبود عباســی ســیوکی، مدیرعامل شــرکت اینکال و حامی معنوی 
بیماران سندرم داون نیز به عنوان دیگر فرد حاضر در این مراسم اظهار 
داشت: پلُی که بین یک معضل اجتماعی و ورزش ایجاد شده، ستودنی 
است و باید اذعان داشت که امروزه هرکسی در آن سرمایه گذاری نمی 

کند.

وعده مدیرعامل بیمه پارسیان به سهامداران 
عملی شد

مطابق نامه ارسالی از طرف نایب رییس هیأت 
مدیــره و مدیرعامل بیمه پارســیان به رییس 
اداره نظارت بر ناشــران گروه مالی و خدماتی 
ســازمان بورس و اوراق بهادار، درآمد شرکت 
بیمه پارســیان حاصل از سود ســهام شرکت 

سرمایه گذاری پارسیان اعلام شد.
براســاس ایــن نامه بــا توجه بــه تصمیمات 
مجمع عمومی عادی سالانه صاحبان ســهام برای سال مالی منتهی به 
۱۴۰۰/۱۲/۲۹ مورخ  ۱۴۰۱/۳/۳۱، شــرکت سرمایه گذاری پارسیان 
مبنی بر تقســیم مبلغ  ۲۸/۰۰۰/۰۰۰ میلیون ریــال )۷۹۶۹ ریال به 
ازای هر سهم( سود بین ســهامداران و با توجه به اینکه ۱۴/۲۹درصد 
سهام شرکت سرمایه گذاری پارسیان متعلق به شرکت بیمه پارسیان 
می باشد، معادل  ۴/۰۰۲/۱۷۸ میلیون ریال )۳۳۴ ریال برای هر سهم( 
درآمد حاصل از سود سهام در دفاتر شــرکت بیمه پارسیان شناسایی 

شد.
بر این اســاس نویدی که مدیر عامل بیمه پارســیان در مجمع عمومی 

عادی سالانه این شرکت به سهامداران داده بود عملی شد.
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رمـزارزها وثیقه وام می شوند؟

 مریم فدایی اردســتانی  رمزارز ها را می توان 
در یک پلتفــرم وام دهی کریپتو قــرض بدهیم 
و در ازای آن بــه صورت هفتگی و یا ماهانه ســود 
دریافــت کنیم.امــروزه به کمک بــلاک چین و 
قرارداد های هوشــمند می توانید در عرض چند 
دقیقه با پرداخت وثیقــه، وام دریافت کنید و پس 
از بازپرداخت وام، دوبــاره وثیقه خود را بردارید و 
همه این فرایند بدون واســطه و کاملًا دیجیتالی 

انجام می شود.
براســاس گزارش شــرکت امنیت بــلاک چین 
پکشــیلد )PeckShield(، پلتفرم غیرمتمرکز 
دوجانبه معاملات مشتقات فرابورس دئوس دائو 
)DeusDao( مــورد حمله هکر ها قــرار گرفته 
و ۱۳.۷ میلیون دلار از آن به ســرقت رفته است. 
طبق گفته پکشیلد، این حمله از طریق دستکاری 
 )flashloan( اوراکل قیمتی به واسطه وام سریع
صورت گرفته اســت. هکر با دســتکاری اوراکل 

قیمت می تواند بدون پرداخت وثیقه وام بگیرد.
در گفت و گــو با بنیامین عباســی عضــو انجمن 
بلاکچین و رضایی فعال حــوزه ارز دیجیتال، به 

بررسی وام دهی ارز دیجیتال پرداخته ایم.

 چند پلتفــرم در جریــان وام دهی ارز 
دیجیتال وجود دارد؟

عباســی: در دنیــا پلتفرم های مختلفــی برای 
وام دهی ارز دیجیتال وجود دارنــد. در ایران نیز 
یکســری از اســتارتاپ ها شــروع به فعالیت وام 
دهی کردند، ولی بســته به مکانیزم و ساختاری 
کــه دارنــد، ارز دیجیتــال را به عنــوان وثیقه 
می گیرند و در قبال آن یک استیبل کوین ) نوعی 
کریپتوکارنسی اســت که برای کاهش نوسانات 
قیمت طراحی شــده اســت( به عنوان وام ارائه 

می دهند.
مثلا، نکسو nexo پروژه ای با هدف ارائه خدمات 
وام دهی اســت که در آن از رمز ارز هــا به عنوان 
وثیقه اســتفاده می شــود. دارندگان رمــز ارز با 
استفاده از نکسو می توانند ارز فیات دریافت کنند 
و مالکیت دارایی هــای دیجیتال خود را نیز حفظ 
کنند. این بهترین راهکار بــرای حضور در هر دو 

بستر مالی است.

 فراینــد وام دهی به چه صــورت انجام 
می شود؟

عباسی: تنوع بســیاری در فرآیند وام دهی وجود 
دارد. ساده ترین مدل به این صورت است که فرد 
می تواند بیت کوین خــود را روی یک قیمتی به 
عنوان وثیقه قرار دهد و وام دهنده با اســتفاده از 
مکانیزم ltv )نســبت میزان وام به میزان وثیقه( 
که نســبتی از دارایی فرد می شــود، بر روی ۷۰ 

درصد ارزش لحظــه ای ارز دیجیتال وام دریافت 
کند. مثلا اگر بیت کوین ۴۰ هزار دلار باشد، روی 
ltv ۶۰ درصد می توانــد ۲۴ هزار دلار وام دریافت 
کند.برخی پلتفرم ها، نســبت به میزان پرداختی 
افراد از وام خود، وثیقه آنان را آزاد می کنند. مثلا 
اگر ۲۰-۳۰ درصــد وام خــود را پرداخت کرده 
باشند، ۳۰ درصد از وثیقه را برای جذابیت پلتفرم 

آزاد می کنند.

 افرادی کــه وام از طریــق ارز دیجیتال 
دریافت می کنند، امکان این را دارند که وام 

دریافتی را پس ندهند؟
عباســی: ممکن اســت فرد بعد از دریافت وام ارز 
دیجیتال و یــا فیات اقــدام بــه بازپرداخت وام 
دریافتی نکنــد. به همین علت بــرای جلوگیری 
از آن، اطلاعات هویتی فرد به رتبــه اعتباری و یا 
کردیت اســکور آن برای اینکه اگــر وام از طریق 
ارز دیجیتال گرفت و پس نداد موثر اســت و تاثیر 
مستقیم روی کردیت اســکور بانکی دارد و اعتبار 

فرد را نزد بانک خدشه دار می کند.
اما به هر حال فرد وثیقه گذاشته و اگر مثلا فردی 
بیت کوین به عنوان وثیقه بگذارد و به مرور زمان 
این ارز دیجیتال افت کند. ترجیح وام گیرنده این 
اســت که بقیه وام را به دلیل اینکه ارزش وثیقه او 

افت کرده، پس ندهد.

 وامی که به افراد تعلق میگیرد به صورت 
نقدی یا رمز ارزی است؟

عباســی: وامی که در پلتفرم های مختلف به افراد 
تعلق می گیرد، هم بــه صورت نقــدی و هم ارز 
دیجیتال است. مثلا ممکن است ما بیت کوین به 
عنوان وثیقه بگذاریم و اتریوم و یا ارز با پشــتوانه 

ثابت مثل تتر و یا فرانک سوئیس دریافت کنیم.
همچنین افراد می توانند، فیــات بگذارند و بیت 
کوین وام بگیرنــد. در نتیجه افــراد با مدل های 
مختلف می توانند وصیغه بگذارنــد و وام خود را 

دریافت کنند.
اما هیچ تضمینی وجود نــدارد که فرد وام گیرنده 
وام خود را پس دهــد، در نهایــت روی وام های 
بعدی و در اســتفاده از وثیقه هایی که گذاشتیم 

حساب می شود.

چه مقدار می توانم با ارز دیجیتال خود وام 
بگیرم؟

رضایی: حداکثر مبلغی کــه می توانید وام بگیرید 
به مقداری که سپرده گذاری کرده اید و نقدینگی 
موجود در پلتفرم بستگی دارد. به عنوان مثال، اگر 
نقدینگی کافی وجود نداشــته باشد، نمی توانید 

دارایی مورد نظر را قرض کنید.

 چــه زمانــی بایــد وام ارز دیجیتال را 
بازپرداخت کنم؟

رضایــی: هیــچ دوره زمانــی مشــخصی برای 
بازپرداخت وام وجود ندارد. تا زمانی که موقعیت 
وام شــما ایمــن اســت، می توانید بــرای مدت 
نامشــخصی وام بگیرید. با این حال، با گذشــت 
زمان، ســود انباشــته افزایش می یابــد و عامل 
سلامتی وام شما کاهش می یابد، که ممکن است 
منجر به لیکوید شــدن دارایی های سپرده شده 

شما شود.

 با چه ارز دیجیتالی باید اقساط وام خود را 
پرداخت کنیم؟

رضایی: شــما وام خود را با همان دارایی که قرض 
گرفته اید بازپرداخت می کنیــد. به عنوان مثال، 
اگر ۱ اتریوم وام بگیرید، باید یک اتر بعلاوه ســود 
تعلق گرفته را پس دهیــد. همچنین می توانید از 
وثیقه خود برای بازپرداخت اقساط خود استفاده 
کنید. از سوی دیگر اگر می خواهید وام خود را بر 
اســاس دلار بازپرداخت کنید، می توانید یکی از 
اســتیبل کوین های موجود را بــرای دریافت وام 

انتخاب کنید.

 مراحــل وام گیــری ارز دیجیتال به چه 
صورت است؟

 رضایی: ابتدا بایــد کیف پول آنلایــن خود را به 
پلتفرم وام دهی متصل کنید تا بتوانید از امکانات 
آن اســتفاده کنید. مرحلــه بعــدی واریز وجه 
اســت. برای وام گرفتن، Swap )مبادله یک ارز 
دیجیتال با ارزی دیگر(، اســتیک )سهام گذاری( 
و یا داشتن هرگونه قدرت رای در مدیریت پلتفرم، 
باید مقــداری ارز دیجیتال در پلتفــرم وام دهی 
ســپرده گذاری کنید. برای انجام این کار، پس از 
اتصال کیف پول خود، روی تب Deposi در بالای 
صفحه باید کلیک کنیــد. می توانید رمزارز هایی 
که در حساب خود دارید را مشاهده کنید یا اقدام 
به واریز کنید. ســپس واریز ارز های دیجیتال به 
پلتفرم وام دهی، به شما این امکان را می دهد تا از 

پلتفرم ارز های دیجیتال وام بگیرید.
ده ها هزار رمزارز در بازار ارزهای دیجیتال وجود 
دارد که افراد تمایلی به فــروش و یا معامله آن ها 
ندارند و تصمیم می گیرند بــا آن درآمد غیرفعال 
کســب کنند. این رمزارز ها را می تــوان در یک 
پلتفرم وام دهی کریپتو قرض بدهیم و در ازای آن 

به صورت هفتگی و یا ماهانه سود دریافت کنیم. 
نرخ بهره ای کــه از این بابت دریافــت می  کنیم 
بستگی به پلتفرم انتخابی و همچنین نوع دارایی 
ما دارد. این ســود می تواند بین ۳ تا ۷ درصد و در 

استیبل کوین ها تا ۱۷ درصد باشد.

بیمهبانک

آگهي تجديد مزايده عمومي 
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جنب ساختمان پاسارگاد را از طريق فرآيند تجديد مزايده عمومی به اشخاص حقيقی و يا حقوقی واجد  شرايط  واگذار نمايد. لذا از كليه متقاضيان دعوت مي گردد با رعايت موارد و شرايط ذيل 

ظرف مدت تعيين شده در زير جهت دانلود اسناد مزايده به «سامانه تدارکات الکترونيکی دولت» به آدرس www.setadiran.ir  مراجعه نمايند.

قيمت کارشناسی هر کيلوگرم آهن آلات ( بدون احتساب تخريب بتن وزن تقريبیمساحت تقريبینوع اسکلتشماره مزايده 
فونداسيون و برچيدن مصالح آن ) با کليه موارد مندرج در مفاد اسناد مزايده

مبلغ ضمانت نامه شرکت در 
مزايده (ريال )

شماره مزايده 
۱۱/۳۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ۱۱۳۰۰۰ ريال۱۰۰۰ تن۸۵۰۰فلزی١٠٠١٠٠٥٧٢٢٠٠٠٠٠٢

۱- ارائه سپرده شرکت در مزايده با يکی از روش های ذيل:
الف) ضمانت نامه بانكي ترجيحا از يكي از بانك هاي اســتان البرز يا تهران كه به مدت ۳ ماه 

اعتبار داشته باشد و قابل تمديد باشد. 
ب) واريز فيش نقدي به حســاب سپرده جاری شماره  ۴-۹۴۱۴۴۵۹-۱۱-۳۰۱۲ بانك مهر 

ايران شعبه گلشهر
ج) چك تضمين شده بانكي در وجه حساب شماره ۴-۹۴۱۴۴۵۹-۱۱-۳۰۱۲ بانك مهر ايران 

شعبه گلشهر
۲-  برندگان اول و دوم و ســوم مزايده هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان 

به ترتيب ضبط خواهد شد.
۳-  شهرداري كمال شهر در رد يا قبول هر يك از پيشنهادات مختار مي باشد.

۴-  در هر شرايطي مدارك مندرج در اسناد مزايده ملاك عقد قرارداد خواهد بود.
۵-  توضيح اينكه به غير از ســپرده شــركت در مزايده كليه اســناد و مدارك مربوطه نزد 
شــهرداري باقي مي ماند و سپرده نفرات دوم و ســوم مزايده تا زمان انعقاد قرارداد با نفر 

برنده مسترد نخواهد شد.
۶-  توضيح اينكه به غير از سپرده شركت در مزايده كليه اسناد و مدارك مربوطه به پيمانكار 
نزد شهرداري باقي مي ماند و سپرده نفرات دوم و سوم مزايده تا زمان انعقاد قرارداد با نفر 

برنده مسترد نخواهد شد.
۷-  متقاضی موظف اســت از روز سه شنبه مورخ  ۳۱/ ۰۳ /۱۴۰۱  تا روز سه شنبه  مورخ 
۰۷/   ۱۴۰۱/۰۴جهت دريافت اسناد مزايده به سامانه تدارکات الکترونيکی دولت به آدرس 

www.setadiran.ir  مراجعه نمايد و مدارک مربوطه را دانلود و دريافت نمايد.
۸-  متقاضی موظف است تا ساعت ۱۲ روز شنبه مورخ  ۱۸/ ۰۴ /۱۴۰۱نسبت به بارگذاری 
کليه اسناد مزايده در قالب پاکت های «الف، ب و ج» در «سامانه تدارکات الکترونيکی دولت» 
به آدرس www.setadiran.ir  اقدام نمايد الزامی اســت که پس از بارگذاری مستندات 
پاکات  «الف – ب و ج» در ســامانه مذکور، اصل سپرده تضمين در مزايده (ضمانتنامه بانکی 
يا فيش واريزی و يا چک تضمين شده بانکی) تا قبل از پايان وقت اداری روز  دوشنبه مورخ   
۲۰/ ۱۴۰۱/۰۴ در پاکت «الف» و به صورت در بسته و لاک و مهر شده  به دبيرخانه شهرداری 

کمالشهر تحويل نمايند.
۹-كليه پيشــنهادات شــركت كنندگان راس ســاعت ۱۳:۳۰روز  سه شــنبه مورخ  ۲۱ / 

۱۴۰۱/۰۴ در كميسيون عالي معاملات بازگشايي مي گردد. 
۱۰- هزينه چاپ آگهي به عهده برنده مزايده مي باشد.                                               

۱۱-  ساير اطلاعات و جزئيات در اسناد مزايده مندرج مي باشد.                                          
تاريخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۴/۰۷ تاريخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۳/۳۱ 

 نوبت دوم
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